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Kooperatifler ve 
Sulama birliKleri KalKınmanın 

mihmandarı 

Kooperatif, insan ihtiyaçlarını karşılıklı 
yardımlaşma yoluyla giderilmesini 
sağlamak ve ortakların çıkarlarını 

korumak amacıyla oluşturulan ekonomik 
kuruluştur. Kooperatifler insanların 
ihtiyaçlarını karşılıklı yardım, dayanışma 
ve kefalet suretiyle ve en az maliyetle 
karşılamak amacıyla kurulan tüzel 
kişilerdir. Kooperatifler hem kişilerin 
tek başlarına yapmaya güçlerinin 
yetmediği işleri bir araya gelerek 
yapmalarını sağlar hem de toplumun 
kalkınmasına katkıda bulunur. 1163 
sayılı Kooperatifler Kanunu’na göre tüzel 
kişiliği haiz olmak üzere ortaklarının 
belirli ekonomik menfaatlerini ve özellikle 
meslek ve geçimlerine ait ihtiyaçlarını, 
işgücü ve parasal katkılarıyla karşılıklı 
yardım, dayanışma ve kefalet suretiyle 
sağlayıp korumak amacıyla gerçek ve 
tüzel kişiler tarafından kurulan değişir 
ortaklı ve değişir sermayeli ortaklıklar 
olarak tanımlanmıştır. Kooperatifler, 
üyelerinin ortak ihtiyaçlarını veya 
meslekleri ile ilgili gereksinimlerini en az 
maliyetle karşılamak amacıyla kurulur. 
Kooperatiflerde sermayenin üst sınır 
yoktur. Kooperatifin ortak sayısı arttıkça 
sermayesi de artar. Kooperatiflerde 
sermaye olarak ayni sermaye (paradan 
dışında mal, demirbaş, taşıt, bina vb.) 
konulması veya başka bir işletmenin 
kooperatife devredilmesi ancak 
ana sözleşmede belirtilmiş olmakla 
mümkündür. Gerçek veya tüzel kişiler 
kooperatife üye olabilirler. Her ortağın 
ortaklık haklarının, ada yazılı ortaklık 
senedi ile temsil edilmesi gerekir. 
Kooperatiflerde ortaklıktan çıkış, ancak 

hesap döneminin sonunda ve en az 
6 ay önceden haber vermek şartıyla 
yapılır. Ancak ana sözleşmeye ortaklıktan 
çıkış ile ilgili bir hüküm konmuşsa bu 
hüküm bağlayıcıdır. Kooperatiflerde 
ortakların en az bir ortaklık payları 
vardır. Bir ortak 5000’den fazla paya 
sahip olamaz. Bir ortaklık payının değeri 
1 TL’dir. Kooperatiflerde her ortak bir 
oy hakkına sahip olup, ortak isterse 
oyunu başka bir kişiye de kullandırabilir.  
Kooperatiflerin sorumluluğu ana 
sözleşmede aksi bir hüküm yoksa mal 
varlığıyla sınırlıdır. Ortaklar ise sermaye 
payları ile sorumludur.  Sulama Birlikleri 
ise sadece tarım arazilerinin sulanması 
faaliyetlerini yürütmek amaçlı kurulan 
mahallî idare birlikleridir. Sulama birlikleri 
meclisine birliğin sulama faaliyetinden 
faydalanan mülk sahibi çiftçiler arasından 
birlik tüzüğünde gösterilen sayıda üyede 
seçilebilmektedir. Özellikle kuraklık ile 
karşı karşıya kalınan bu dönemde sulama 
birliklerinin gerçekleştirdiği çalışmalar ve 
projeler oldukça önemli.  Konya Yenigün 
Gazetesi’nin aylık yayın organı olan 
ONLAR Dergisi ekibi olarak her ay farklı bir 
konumuz ile siz kıymetli okuyucularımız 
ile buluşmanın heyecanını ve 
mutluluğunu yaşıyoruz.  Bu ay şehrimizde 
faaliyet gösteren Kooperatifler ve Sulana 
Birliklerine  yönelik ekip arkadaşlarımız ile 
birlikte güzel bir çalışmayı ortaya çıkardık. 
Dergimizin ortaya çıkmasında desteklerini 
esirgemeyen Kooperatiflerimize, 
Kooperatif Başkanlarına, Sulama Birlik 
Başkanlarımıza teşekkür ediyorum. Yeni 
sayılarımızda buluşmak ümidiyle baki 
selamlar…

fahri altınoK
10LAR Dergisi Genel Koordinatörü
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OKUL ÖNCESİ EĞİTİME

KÖPRÜBAŞI MEVLANA ANAOKULU
HAMZAOĞLU ANAOKULU

K A Z A N D I R D I K

Köprübaşı ve Hamzaoğlu mahallelerimize kazandırdığımız modern
anaokulu binalarımız Karatay’ımıza hayırlı olsun.



toprağın aşKı Sudur!

Tarım şehri Konya’da tarımsal üretim ne kadar 
güçlüyse, tarıma dayalı birliktelik de bir o kadar 
güçlü.

Konya’da çiftçiyi birarada tutmak, birliktelik oluşturmak, 
bu sayede çiftçiyi daha güçlü hale getirmek adına birçok 
kooperatif ve birliklerimiz var. 

bu oluşumlar Konya’da gerçekten önemli işlere imza 
atıyorlar.

Çiftçinin veya hayvan üreticisinin içerisinde olduğu 
bu birlik veya kooperatifler, Konya’da kurumsallaşmayı 
başarmış bir yapıyla hizmet veriyorlar. 

Bu sayede hem üreticinin derdine derman oluyorlar hem 
de tek ses olarak güzel bir birliktelik ortaya koyuyorlar. 

Ayrıca yaptıkları çalışmalarla, Konya’nın üretimine 
katkı sağlıyorlar, dolayısı ile ülke ekonomisine ivme 
kazandırıyorlar. 

Bizler de kamusal bir görev icra eden basın mensupları 
olarak, yapılan bu çalışmaları takdirle takip ediyor, bu 
güzel işleri desteklemek için elimizden gelen gayreti 
gösteriyoruz. 

bu anlamda, birlik ve kooperatiflerimizi yaptıkları 
çalışmalarla nedeniyle kutluyor, başarılar diliyorum. 

***

Tabi bu çalışmaları takdirle takip ederken, Konya için 
önemli olan sorunlara değinmeden olmaz. 

Tarım ve hayvancılıkta ülkemizin lokomotifi olan 
Konya’nın bu başarısının sürmesi için en önemli şey 
üretimi artırmak. Üretmek için ise elbette su gerekiyor. 

Ancak maalesef, coğrafi konumumuz gereği Konya 
Havzası, öyle bol bir suya sahip olan bir havza değil. 

havza olarak tarımsal üretimde su ihtiyacımızı 
yüzde 75 oranlarında yeraltı suyundan karşılıyoruz. 
Ancak özellikle son yıllarda iklim değişikliğiyle bölgede 
artan kuraklık, yeraltı sularının sürekli düşmesine neden 
oluyor. 

Bölgemizde yerüstü su kaynaklarının da yok denecek 
kadar az olması, Konya Havzası’ndaki su sorununun 
farklı boyutlara ulaşmasında önemli bir etken. 

dolayısı ile, bugün su sorunun hatsafhada olduğu 
Konya havzası, böyle giderse üretemeyecek duruma 
gelecek. Bu sorunu her fırsatta dile getiren çiftçi 
temsilcileri, artık kendilerinin dikkate alınmasını ve bu 
sorunun yetkililerce çözümüne ilişkin adımlar atılmasını 
bekliyor. Eğer bu adımlar hızlı bir şekilde atılırsa ve 
dış havzadan Konya Havzası’na su getirilmesiyle ilgili 
projeler fiili olarak başlatılırsa, Konya Havzası’nın 
geleceği kurtarılmış olacak. 

diğer türlü bir yaklaşım sergilenirse, maalesef Konya 
havzası’ndaki çiftçi üretemez hale gelecek. ve bu 
kötü son, böyle giderse çok da uzak görünmüyor. 

Su sorunu ne zaman konuşulsa, Sevgili Altınekin Ziraat 
Odası Başkanı Sayın Bekir Kağnıcıoğlu ağabeyimin bir 
sözü aklıma gelir: toprağın aşkı sudur! 

Evet bugün su olmazsa, toprak işe yaramaz ve üretim 
yapılamaz. Bunun için, Konya Havzası’na acilen dış 
havzalardan su getirilmeli ve çiftçinin bu çağrısına 
kayıtsız kalınmamalı. bu proje çiftçi için değil, 
hepimizin geleceği için önem arz ediyor. Sevgi, saygı 
ve dua ile…

abdullah aKif SolaK
Sorumlu Yazı İşleri Müdürü
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ne mutlu ‘birliK’ olup çalışanlara

Pandemi öncesinde bizim sektörde faaliyet gösteren 
bir derneğin Ankara programına davet edilmiştim.

Birkaç gün süren programda Ankara’nın tarihi 
yerlerini görme fırsatımız oldu.

Ayaş ilçesinden de geçtik.

Özellikle merak etmiştim.

Ayaş Domatesi marka haline gelmiş, bu markanın  
sadece Türkiye’ye değil dünyanın birçok yerine 
gönderildiğini de öğrendim.

Efendim…

Birkaç metrekarelik alana domates ekiyorsunuz sonra da 
dünyaya ihraç ediyorsunuz.

Ne güzel değil mi?

Ürünün tanıtımı ayrı…

Lakin…

Her ürün önce kendi reklamını yapar. Yani bir kere yiyen 
bir daha vazgeçemiyor.

Damaklarda bir lezzet bırakmak…

Ve…

En önemlisi de bu damak tadını marka haline getirmek…

Tebrik ediyorum.

Nasıl bu hale gelmiş?

Merak edenler elbette var.

Açıklayayım…

Küçük küçük arazilerde başlanılan domates üretimi, 
zamanla kurumsallaşmaya başlamış.

Önce kooperatif kurmuşlar.

Yani ‘Birlikten kuvvet doğar’ sloganıyla küçük küçük 
birikimler öbek öbek büyümüş.

Artık kooperatife kayıtlı her üretici alım garantili üretim 
yapmış.

Ne kadar üretebilirse…

Para kazanınca da daha çok üretim olmuş.

Hem alım garantisi var hem de kazanç kapısı…

Gün geçtikçe daha çok büyümüşler…

Daha çok üretmişler…

Kurumsallaşınca kazanç katma değere dönmüş.

Artık 2 liraya domates satmak yerine daha çok katma 
değer katarak salça imalatına başlamışlar.
Sonra…

Turşu…

Artık domatesten ne üretilebiliyorsa…

Sonuç mu?

Ayaş Domatesi sadece Türkiye’de değil dünyada tanınır 
hale gelmiş.

Hem lezzet hem de kazanç…

Ayşe Teyze’nin 100 metrekarelik bahçesinde ürettiği 
lezzetli domates bir anda dünya markası haline gelmiş.

Şimdi hem bahçe büyümüş hem de lezzetin ünü 
yayılmış.

Nereden nereye…

İşte birlik olmanın getirisi.

Örnekleri çok fazla.

Şimdi de bu sayımızda birlik hikayelerini okuyacak 
‘Maşallah’ diyeceksiniz.

Hakikaten ‘Maşallah’…

Misal…
Türkiye’de bir ilki başaranlar var.

Karapınar Yonca Üreticileri Birliği de bunlardan bir 
tanesi.

Türkiye’nin en çok yonca üretimi yapılan Karapınar için, 
birliktelik sağlamak için yola çıkmışlar.

Bölük pörçük üreticileri bir araya toplayacak hem daha 
çok üretecek hem de daha çok kazanacak.

Üretici kazanacak…

Şehir kazanacak…

Ülke kazanacak…

Bu kadar önemli.

Hasılı kelâm…

Birlik ve birliktelik bu ülkeye kazandıracak.

Ne mutlu birlik için çalışanlara…

Ne mutlu üretim için çalışanlara…

mehmet ali elmaCı
Yeni Medya Genel Koordinatörü
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haKlar temelinde KooperatifçiliK ve 
SendiKaCılıK ilişKiSi

Konfederasyonumuz, Türkiye’nin en büyük işçi 
Konfederasyonlarından biri olarak yarım asra yakın tarihi, 
bilgi, birikim ve deneyimle geleceğe kararlılıkla ve büyük bir 
dinamizmle yürümektedir.  

Konfederasyonumuz, 6356 sayılı Sendikalar ve Toplu İş 
Sözleşmesi Kanunu’nun belirlediği 20 işkolunun tamamında 
örgütlenmesini tamamlamış ve şu anda 20’si Türkiye içinde 
biri ise Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyetinde olmak üzere                             
21 sendikası ve 730 bini aşkın üyesiyle sendikal işlevini 
büyük bir etkinlik içerisinde sürdürmektedir. 

Türkiye Endüstri İlişkiler Sistemi’nin ve Türk Sendikal 
Hareketi’nin güçlü, aktif ve belirleyici bir aktörü olan 
Konfederasyonumuz çalışma hayatını, ulusal ve uluslararası 
gündemi yakından takip etmektedir.

Konfederasyonumuz çalışanların hak ve menfaatlerini 
çoğulcu ve özgürlükçü demokrasi anlayışı içinde en etkin bir 
şekilde korumayı ve geliştirmeyi ilke olarak benimsemiştir. 
Kooperatiflerin temelinde de üyelerinin hak ve menfaatlerini 
korumak ve geliştirmek bulunmaktadır. 

Öyle ki, sendikalar gibi kooperatiflerin temelinde de, işbirliği, 
dayanışma, hizmet, güven, büyük sermaye gruplarına 
karşı üyelerinin menfaatlerinin korunması, üretimin 
desteklenmesi gibi unsurlar ön plandadır. 

Her iki kurum da, gelir dağılımının düzeltilmesi, ekonomik 
ve sosyal kalkınmanın sağlanması ve büyük tekellere karşı 
birleşerek, üretimden gelen gücün kullanılmasıyla mücadele 
etme fikri ve amacı ile kurulmuşlardır.

Bu kapsamda, kooperatifçilik yakından takip ettiğimiz 
konulardan birisidir. Hatta, ülkemizin en güzide 
kurumlarından olan TARİŞ ve Marmara Birlik gibi Tarım Kredi 
Kooperatiflerinde çalışan işçiler de Konfederasyonumuz 
HAK-İŞ’e bağlı               Öz Gıda-İş Sendikamızın üyeleridirler. 
Sendikalarımızla bu kooperatifler arasında yakın ve ileri 
işbirliği modelleri geliştirilmiştir.

Kooperatifler ve sendikalar birbirine yapı olarak oldukça 
fazla benzemektedir. Öyle ki, sendikalar gibi kooperatiflerin 
temelinde de, işbirliği, dayanışma, hizmet, güven, menfaat 
birlikteliği gibi unsurlar ön plandadır. Bu kapsamda, 
kooperatifçilik yakından takip ettiğimiz konulardan birisidir. 

Sendikalaşma; birlikteliği, gönüllülüğü ve en önemlisi 
dayanışmayı simgelemektedir. Diğer yandan kooperatiflerin 
de tıpkı sendikalar gibi gönüllülük esasında örgütlendiği 
görülmektedir. 

Günümüzde hem kooperatifler hem de sendikalar, 
ekonomik ve sosyal kalkınmada önemli bir rol 
üstlenmektedir. Kooperatiflerin yaygın ve etkin olduğu 
ülkelerin geçmişlerine baktığımızda, sosyal adaleti, sosyal 

barışı ve sosyal refahı, ekonomik gelişmeyi kooperatifler 
aracılığıyla sağladıkları görülmektedir. Bu ülkelerde 
kooperatifler gelir-servet dağılımını ve sosyal ilişkileri 
düzenleyici, istihdam artırıcı, sosyal bütünleşmeyi sağlayıcı 
önemli etkiler ve rollerde de üstlenmişlerdir. Bu bakımdan, 
kooperatifler de sendikalar gibi ülkenin kalkınmasında 
önemli bir fonksiyona sahiptir.

Kooperatifleri kısaca, toplumsal sorumluluk bilinciyle 
bir araya gelen kişilerin ekonomik, sosyal, kültürel istek 
ve ihtiyaçlarının, demokratik usullerle karşılandığı, yerel 
kalkınmanın sağlanmasında etkin rol oynayan ve ortaklarına 
ekonomik hayata aktif katılım imkanının tanındığı gönüllü 
yapılar olarak tanımlamak mümkündür.

Kooperatifler ve Sendikal Örgütlenme

Kooperatifler birer üretim merkezi oldukları için 
örgütlenmeye açık yapılar olması önem arz etmektedir. 
Kooperatiflerde çalışanların haklarını koruyacak, 
örgütlenmelerinin önünü açacak düzenlemeler hayata 
geçirilmelidir. Diğer bir ifadeyle, sendikaların kooperatiflerde 
örgütlenmesi desteklenmelidir.

Sendikacılık-kooperatifçilik ilişkisi, bireylerin satın alma 
gücünün artırılması,                 hak ve menfaatlerinin 
geliştirilmesi, refah düzeyinin artırılması gibi alanlarda ortak 
hareket etmeye imkan sunmaktadır. Çünkü her iki yapıda, 
öncelikle üyelerinin sonra da tüm ücretleri, emekçi ve üretici 
kesimlerin korunmasını amaçlamaktadır. Bu bağlamda, 
kooperatifçilik ile sendikacılık arasında haklar temelinde bir 
ilişki olduğunu söylemek mümkündür. 

Konfederasyonumuz çalışmalarında, sendika-üye ilişkisini 
kuvvetlendiren, çalışanların taleplerini yerine getiren, sosyal 
ve ekonomik sorunların çözüme kavuşturan, refahını 
artırmak amacıyla çeşitli mekanizmaları hayata geçiren bir 
yaklaşımla hareket etmektedir. 

Öte yandan, son yıllarda sendikal faaliyetlerin yanı sıra 
işçilerin ekonomik yönden korunmalarına olanak veren 
kooperatifçilik hareketi de giderek daha çok ilgi çekmeye 
başlamıştır. Bu ilginin nedenlerinin başında sendika-
kooperatif işbirliğinin öneminin anlaşılmaya başlanmasının 
geldiğini söylemek mümkündür. Bu bağlamda, 
kooperatifçilik ile sendikacılık arasında haklar temelinde bir 
ilişki olduğunu söylemek mümkündür.

Genel Kurul Kararlarımız

Ülkemizde, köyden kentlere göçün en önemli sebeplerinden 
birisi köylerde yaşayan çiftçilerimizin, vatandaşlarımızın 
gelir kayıplarıdır. Üreticinin ürettiği ürünlerin aradaki 
aracılar nedeniyle para etmemesi bir sorun alanı karşımızda 
durmaktadır. Ancak, kooperatifler bu bağlamda üretici ve 

mahmut arSlan
HAK-İŞ Konfederasyonu Genel Başkanı üretim arasında sistematik bir katkı yapabilir. Bu anlamda 

HAK-İŞ olarak, kooperatifleri ekonomik hayatın en önemli 
aktörlerinden birisi olarak değerlendirmekteyiz. 

Kooperatifler bilhassa tarım kooperatifleri, dayanışma 
yoluyla büyük tekelci yapılara karşı mücadele imkanı 
sağlayan yapılardır. ILO tahminlerine göre dünyada 
kırsal tarım üretiminin %50’si kooperatifler aracılığıyla 
yapılabilmektedir. Dolayısıyla, kooperatifler kırsal kesimde 
yaşayan üyelerinin gelirlerini ve refah düzeylerini artırarak 
kalkınmaya katkı sunarlar.

Bu doğrultuda, 14. Olağan Genel Kurulumuzda almış 
olduğumuz kararlar bulunmaktadır. Bu kararlarımız 
şunlardır:

• HAK-İŞ, yerli ve milli, üretim ve projelerin desteklenmesinin 
önemine dikkat çeker.

• Göçe zorlayan ve göçü besleyen sosyo-ekonomik-politik 
sorunlarla mücadelede sivil, toplumsal ve uluslararası işbirliği 
oluşturulmalıdır.                Bu çerçevede özellikle iç göçlerin 
yönetiminde kooperatifçilik önemli bir rol oynayabilir.

Genel Kurul Kararlarımız çerçevesinde, tüm dünyada 
kamu ve özel sektörün yanında üçüncü sektör olarak 
kabul edilen kooperatiflerin üretim ve istihdama katkısı 
olacak şekilde desteklenmesinin, milli kooperatifçiliğinin 
hayata geçirilmesinin ve özellikle kooperatiflerde sendikal 
örgütlenmenin sağlanmasının ülkenin kalkınması açısından 
son derece önemli olduğunu değerlendirmekteyiz. 

dünya’dan ve türkiye’den veriler

Birleşmiş Milletlerin son tahminlerine göre dünyada 800 
milyondan fazla insan kooperatif üyesidir. Bununla birlikte, 
dünya genelindeki kooperatifler, toplam çalışma nüfusunun 
yaklaşık %10’u olan 279 milyondan fazla insanı ya 
doğrudan istihdam etmekte ya da onların ana gelir kaynağı 
konumundadır. 

Ülkemizde kooperatifçilik ise, ilk olarak tarımsal alanlarda 
ortaya çıkmış olsa da yıllar içerisinde ekonomik ve sosyal 
yapıda meydana gelen değişimler ve ihtiyaçlar sonucunda 
kooperatiflerin faaliyet gösterdiği alanlar da çeşitlenmiştir.

Ülkemizde son verilere göre, eğitimden sağlığa, enerjiden 
konuta ve kadın girişimine kadar 40’a yakın sektörde 
faaliyet gösteren yaklaşık 60 bin kooperatif bulunmaktadır. 
Bu kooperatifler 6 milyona yakın kişinin ihtiyaçlarını 
karşılamaktadır. Türkiye 2019 verilerine göre kooperatif 
sayısı itibarıyla İtalya ve İspanya’dan sonra Avrupa’da üçüncü 
sırada yer almaktadır. Bunlarla birlikte, ülkemizde kadın ismi 
geçen 192’si aktif 227 kurulmuş kooperatif de bulunmaktadır. 

Kuşkusuz kooperatifçilik her ülkenin kendi ekonomik ve 
sosyal yapısına ve uluslararası alanda sağlanan gelişmelere 
göre şekillenmektedir. Ancak ülkemizde durum biraz farklı 
seyretmiştir. Uzun yıllar kooperatifçilikte görülen dağınıklık, 
yetki alanında görülen belirsizlik ve kooperatiflerin sektör 
olarak algılanmasında tüm kesimlerce fikir birliğinin tam 
oluşturulmaması kooperatifçiliğin olması gereken yere 
gelmesini biraz geciktirmiştir. 

Ancak son yıllarda sosyal kalkınmanın bir aktörü olarak 
değerlendirilen kooperatifçilikte önemli gelişmeler 
yaşanmıştır. ILO’nun 2002 yılında kabul edilen 

Kooperatiflerin Desteklenmesine ilişkin 193 No’lu Tavsiye 
Kararı, kooperatifler alanında ulusal politikalar için 
oldukça sağlam bir dayanak sağlamaktadır. Kararda, 
kooperatiflerin değişik türleriyle tüm insanların tam olarak 
ekonomik ve sosyal kalkınmaya katılımlarını teşvik ettiğini, 
küreselleşmenin kooperatifler için yeni ve farklı baskılar, 
sorunlar ve fırsatlar oluşturduğunu ve buna bağlı olarak 
küreselleşmenin yararlarının daha adaletli dağılımını 
kolaylaştırmak için insanlar arasında ulusal ve uluslararası 
düzeyde daha güçlü bir dayanışmanın gerekliliğini kabul 
etmiştir.

Kooperatifçilik, 1982 Anayasamızda, “Kooperatifçiliğin 
Geliştirilmesi” başlıklı 171. Maddesinde düzenlenmiştir. 
Anayasamız, devlete, milli ekonominin yararlarını dikkate 
alarak öncelikle, üretimin artırılması ve tüketicinin 
korunmasını amaçlayan kooperatifçiliğin gelişmesini 
sağlayacak tedbirleri alma görevini vermiştir. Bu anlamda 
ülkemizin en üst politika belgesi olan anayasasında 
kooperatifçiliğin geliştirilmesi yönünde önemli bir madde 
yer almaktadır. 

Kooperatifler; tarımı, imalatı ve organik beslenmeyi 
güçlendirecek, istihdamı artıracak, dezavantajlı grupları 
çalışma hayatına düzgün iş anlayışıyla kazandıracak ve 
sendikal örgütlenme ile toplumun sosyal ve demokratik 
gelişimine katkı sağlayacaktır.

bu kapsamda haK-iş olarak;

Sürdürülebilir kalkınmanın, sosyal adaletin, sosyal barışın 
ve sosyal refahın inşasında kooperatiflerin öneminin 
bilincindeyiz. Bu anlamda, sendikaların ve kooperatiflerin 
belirli alanlarda bireylerin faydasına olacak şekilde ortak 
hareket etmesinin önemli olduğunu düşünmekteyiz.

Bireylerin ve toplumumuzun güçlenmesine katkı sağlayacak 
her türlü çalışmada, Konfederasyonumuz diğer yapılarla ve 
kurumlarla olduğu gibi kooperatiflerle de işbirliğine her daim 
açık bulunmaktayız.
Konfederasyonumuz yaptığı kapsamlı çalışmalarda;  sosyal 
diyalog temelinde güçlü ortaklık, etkin işbirliği, katılımcı 
anlayış, birlikte çalışma gibi unsurları, işgücü piyasasının 
yapısı, yerel-sektörel özellikler ve ihtiyaçlar, insan odaklı 
bütünsel yaklaşım ve iletişim stratejisi ile birleştirerek, hem 
bir model ortaya koymakta hem de ülkemizin sorunlarının 
çözümüne katkı sağlayacak başarılı sonuçlara ulaşmaktadır.

Konfederasyonumuz, adil gelir dağılımı ve refah toplumu, 
çalışma mevzuatı, sosyal model, ekonomik model, istihdam 
stratejisi, insan odaklı sosyal politikalar, güçlü birey, güçlü 
toplum gibi alanların her birinde öncü bir rol üstlenmekte, 
politika geliştirmekte, eylem planları oluşturup, hayata 
geçirmektedir. HAK-İŞ bilgi sendikacılığı, hizmet sendikacılığı 
gibi yeni sendikal anlayışları öne çıkarmaktadır. 

HAK-İŞ olarak, ülkemizde kooperatiflerimizi değişim 
ve gelişmelere açık tutarak bugünlere taşımanın, 
sahiplenmenin, desteklemenin, sayısını, rolünü artırmanın 
yollarını bulmamız gerektiğini düşünmekteyiz. Bu 
açıdan, ülkemizde kooperatifçiliğinin birey ve toplumu 
güçlendirecek, refah seviyesini yükseltecek ve en önemlisi 
örgütlenmeyi artıracak şekilde geliştirilmesi gerektiğini 
belirtmek isteriz. 
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inSanın GıdaSı tarım, tarımın GıdaSı Sudur

Türkiye’nin tahıl ambarı Konya Ovası’nda yağışların 
azlığı sebebiyle kuraklık etkisini yoğun olarak 
göstermiştir.  Ovada sulanabilir ekili alanlarda 

ise sulama faaliyetleri devam ediyor. 31 ilçemizin 
tamamında kuraklık meydana gelmiştir. Yüzde 16 paya 
sahip olan ve hububatın kalbi olarak adlandırdığımız 
ilimizde   kuraklık afet boyutuna ulaşmıştır. Bunun en 
önemli nedeni beklediğimiz yağışları nisan ve mayıs 
ayında alamamamızdan dolayıdır. Bu durum hafife 
alınacak bir durum değildir. Hububat ve bakliyatı 
ayırmak gerekirse kuraklıktan dolayı hububatı (arpa, 
buğday vb.)  Kurtarma şansımız vardır ama bakliyatı 
kurtarma şansımız yoktur. Bu yıl için 2-3 su ile ürün 
aldığımız buğdaydan sulanmasına rağmen yüzde 
30- yüzde 40 rekolte kaybı vardır. Sulu arazilerimizde 
hasar kaybı yüzde 40 iken kıraç arazilerimizde bu oran 
yüzde 100’ e ulaşmıştır. Türkiye’nin mısır üretiminde 
yüzde 11 paya sahip olan Konya’da dane mısır ve kaba 
yemde kullanılan silaj mısırların ekimi yapılmaktadır. 
Ülkede yaşanan kuraklığa rağmen İç Anadolu Bölgesi 
olarak arazilerde hububat ve bakliyattaki sıkıntıların 
ardından mısırda da sıkıntı yaşanmaması için üretime 

devam ediyoruz. Suyu üreticilerimizin bu yıl biraz daha 
itinalı kullanmasını tavsiye ediyorum ama üretimin 
de sekteye uğratmadan devam etmesi gerekmektedir. 
Mısır üretiminde ülkemizin kuraklıktan dolayı rekolte 
kaybına uğramaması için elimizden geleni yapıyoruz. 
Ancak burada tüm ülkemiz adına siyasilerimizden de 
talebimiz, tarımı siyaset üstü düşünelim. Buğdayda, 
arpada, mısır vb. ürettiğimiz ürünlerde ürün kayıplarının 
önüne geçilebilecek şekilde birlik beraberlik içerisinde 
hızlı bir şekilde tarım seferberliğinin ilan edilmesini talep 
ediyorum. Suyun bir damlasını dahi israf etme hakkımız 
yoktur. Gece gündüz sıcaklık farkının dengesizliğinden 
dolayı sulamaların gece yapılmasına dikkat edilmesi, 
damla sulama sistemlerini ve basınçlı sistemlerinin 
dışında vahşi sulama sistemlerinin kullanılmaması, 
rekolte kaybı yaşamamamız ve ülkenin sıkıntıya 
girmemesi için çiftçilerimizin ve 83 milyon halkımızın 
daha dikkatli davranması gerekmektedir. İnsanın gıdası 
tarım, tarımın gıdası sudur. Su yoksa hayat yoktur, su 
yoksa üretim yoktur. Kuraklığın bir sonraki adımı ise 
kıtlık olacaktır. Bu felaket sadece birlik ve beraberlikle 
aşılabilir. 

murat Yağız
Meram Ziraat Odası Başkanı
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Su potanSiYelimiz
ve tarım’da SuYun Önemi 

Ülkemizin en büyük zenginliği Tarımsal potansiyelidir. 
Nüfusun ve aktif iş gücünün önemli bir kısmı tarımda 
istihdam edilmektedir. Tarım, ayrıca toplumun artan ve 

çeşitlenen gıda talebini karşılayan sektör olması, gıda, dokuma, 
deri, ilaç gibi tarıma dayalı sanayiye, istihdama ve ihracata olan 
önemli katkısı, tarıma girdi sağlayan sanayilere pazar olması, 
biyolojik çeşitlilik ve çevreyle olan ilişkileri itibarıyla toplumun 
tamamını birinci derecede ilgilendiren, stratejik ve vazgeçilmez 
bir sektördür. 

Su, tarih boyunca insanlığın ve tüm canlıların yaşam kaynağı 
ola gelmiş, medeniyetlerin oluşumuna katkı sağlamıştır. Tarihe 
baktığımızda toplumların gelişimi su kaynaklarının bulunduğu 
alanlarda olmuştur. Su hem ekonomik bir değer, hem de sosyal 
ve kültürel bir nitelik taşımaktadır.

Su; dünyamızda istenilen yer, miktar, nitelik ve zamanda 
bulunmayan, yenilenebilir ancak, sınırlı bir kaynak olması 
nedeniyle toplumların her katmanını ilgilendiren stratejik 
bir doğal kaynak olmuş ve olmaya da devam edecektir. Su 
kaynaklarından yararlanma ve bununla ilgili çalışmalar insanlık 
tarihi kadar eskidir. Bugün artık kritik bir konuma ulaşmış 
bulunan su kaynaklarının sürdürülebilir sosyo-ekonomik 
kalkınma için etkin kullanımı konusu, her düzeyde giderek 
daha yoğun biçimde gündeme gelmektedir.  

Yirmi birinci yüzyılın ilk çeyreğinde birçok ülke özellikle, kurak 
ve yarı kurak bölgelerde bulunanlar önemli su sorunları ile karşı 
karşıya bulunmaktadır. Su krizini oluşturan faktörlerin başında 
ise nüfus artışı ve finansman sorunları gelmektedir. Tarım 
sektörünün en önemli amacı, hızla artan nüfusun beslenmesi 
için birim alandan daha fazla ürün almaktır. En yoğun su talebi 
tarımsal amaçlı kullanımlarda ortaya çıkmaktadır. 

Su KaYnaKları potanSiYeli

Türkiye’nin yıllık ortalama  643 mm civarındaki yağışı, 
yılda ortalama 501 milyar m3 suya karşılık gelmektedir. Bu 
miktarın 274 milyar m3’ü topraktan, sudan ve bitkilerden olan 
buharlaşmalar yoluyla atmosfere geri dönmekte, 41 milyar 
m3’ü yüzeyden sızarak yeraltı sularını beslemekte ve 186 milyar 
m3’ü ise akışa geçmektedir. Yüzey akışına geçen suların 98 
milyar m3’ü kullanılabilir özelliktedir.

Kişi başına düşen yıllık kullanılabilir su varlığı ise yaklaşık 1400 
m3 tür. Bu oran Batı Avrupa da 5000 m3, Suriye’ de 1200 m3, 
Güney Amerika da 23000 m3 ve Dünya ortalaması ise 7600 
m3’ tür. Kişi başına düşen kullanılabilir su miktarı 2000 m3 ün 
altında olan ülkeler su azlığı olan ülkeler konumunda sayılır. 
Bir ülkenin su zengini sayılabilmesi için kişi başına düşen 
kullanılabilir suyun 8000-10000 m3 olması istenir. Günümüz 
rakamlarına bakıldığında Türkiye, kişi başına düşen kullanılabilir 
su (1400 m3 ) açısından zengin ülke değil su stresi yani su 
azlığı çeken ülke konumundadır. Bu da ülkemizin su kaynağı 
bakımından hiçte öyle zengin sayılacak düzeyde olmadığını, 
bilakis kontrollü su kullanım zorunluluğu bulunduğunu 

gösterir. Dünyada suyun en yoğun kullanıldığı alan tarımsal 
sulamadır. 

Ülkemizin yıllık kullanılabilir su potansiyeli 14 milyar m3 
yeraltı, 98 milyar m3 yerüstü suyu olmak üzere toplam 112  
milyar m3 tür. Bu miktarlardan fiili yıllık tüketime alınmış 
yerüstü suları 33,3 milyar m3, yeraltı suları ise 6,0 milyar m3 
hacmindedir. Kullanım amaçlarına göre suyun 32 milyar m3 
(%75)’i sulama suyu, 7 milyar m3 (%15)’i içme-kullanma suyu 
ve 5 milyar m3 (%10)’u ise endüstriyel kullanım suyu olarak 
değerlendirilmektedir.  

Su zengini olmadığımız halde kullanılabilir su varlığımız 
olan 112 milyar m3 suyun 44 milyar m3 ‘ünü yani % 40’ını 
kullanabilmekteyiz. 

Uluslararası Su Hukukuna göre; Su kaynağından ¼ ten az 
olmamak şartı, su yatağı kurutulmamak şartı bulunmaktadır. 
Ülkemiz sınır aşan sularında daima bu oranın üzerinde su 
bırakılmış ve Türkiye hiçbir zaman İnsanlık ve Anayasal hak 
olan kullanılabilir temiz suya ulaşma konusunda komşularını 
mağdur etmemiştir.

Türkiye’nin yıllık ortalama yağışı 650 mm olmasına karşın, 
suyun mevsimsel ve bölgesel olarak dengesiz dağılımı 
nedeniyle tarımsal üretim ciddi şekilde etkilenmektedir. 
Türkiye’nin yıllık su varlığı 112 milyar m3 civarında olup, belirli 
bölgeler dışında suyun olduğu yerde tarımsal arazi, tarımsal 
arazinin yeterince bulunduğu yerlerde su sıkıntısı çekilmektedir. 

Bu amaçla suyun arazi olan bölgelere nakli Türkiye için 
hayati önem arz etmektedir. Öte yandan havzalar arası su 
transferi olarak kamuoyunda kullanımı yaygınlaşan bu alanda 
genelde çevresel endişelerle bir tepki göze çarpmaktadır. Bir 
su havzasının flora ve faunası ön planda tutularak değişen 
iklim şartları nedeniyle kurak havzaların flora ve faunası göz 
ardı edilmekte ve genelde Türkiye coğrafyası üzerine düşen 
yağışların çok büyük bir kısmı buharlaşma ve yüzey akıntısıyla 
denizlere akıp gitmektedir. Depolama kapasitesinin artışıyla 
bu oran biraz azalsa da düşen yağışların önemli bir kısmı hala 
denizlere akıp gitmektedir. Denize akan her damla su, ülke 
tarımı için büyük bir kayıptır.

2000 – 2020 yılları arasında Dünya’da yılda minimum 745 km3 
(milyar m3) maksimum 1.215 km3 suyun bir havzadan bir 
başka havzaya transfer edileceği öngörülmektedir. Bu durum 
su transferinin geçmişte olduğu gibi gelecekte de su temin 
etmenin etkili bir yolu olarak görüldüğünü işaret etmektedir.

Ülkemiz açısından da önümüzdeki 50 yıllık süreçte nüfus 
artışımızı, Küresel ısınma ve iklim değişikliği kaynaklı verim 
kayıpları ve sanayileşme ile imara açılan alanlar sebebiyle 
kaybedilen tarımsal ekim alanlarımızı göz önüne aldığımızda; 
birim alandan elde edilen verimi artırmaktan başka çaremiz 
yoktur. Bunun için ise sulanabilir tarım arazilerimizin tamamını 
suyla buluşturmak şarttır. 
Bu böyle biline…..

murat aKbulut
Ziraat Mühendisleri Odası Konya Şube Başkanı
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Kooperatif ve KooperatifçiliK

Kooperatifler; toplumun ekonomik, sosyal ve kültürel ihtiyaç 
ve isteklerine ortak çözüm aramak amacıyla kurulan ve belli 
mekanizmalarla demokratik olarak kontrol edilen, gönüllü 

olarak bir araya gelen insanların oluşturduğu özerk teşkilatlardır. 
Kooperatifler, kuruluş amacına uygun toplumsal kalkınmayı geliştiren 
ve ticari işletmeler için temel sağlayan birlikteliklere dayanmaktadırlar. 
Kooperatifler Dünyanın tüm ülkelerinde olduğu gibi ülkemizde de 
mevcut olan teşkilatlar olup dünya genelinde değişik alanlarda çok sayıda 
insana hizmet etmektedir. Birçok farklı biçimde ve çok sektörde faaliyet 
göstermektedirler. Üretim ve Pazarlama Kooperatifi, Tarımsal Kalkınma 
Kooperatifleri, Pancar Ekicileri Kooperatifi, İnşaat Kooperatifi, Nakliyeciler 
Kooperatifi, Sağlık Hizmetleri Kooperatifi vd gibi.

Kooperatiflerin genel özelliklerini şöyle sıralayabiliriz; Ortakların sahipliği, 
ortaklarına hizmet etme ve ortaklarınca yönetilme, kendi kendine yetme, 
kendi kendine sorumluluk, demokrasi, eşitlik, adalet ve dayanışma 
birlik önemli özellikleridir. Sürdürülebilir bir iş modeli olan kooperatifler 
kuruldukları bölgenin ekonomik alt yapısını hazırlar ve ekonomisini 
güçlendirir, ortakların yaşama şartlarını iyileştirir, katılımcılığı, insanların 
yaşama seviyesini ve sorumluluk duygularını geliştirmektedir. 

Kooperatifler; özellikle sermayesi yetersiz insanların ve bireylerin tek 
başlarına yapamayacakları faaliyetlerin gerçekleşmesinde, elde etmeleri 
zor olan ekipman ve hizmetlerin birlikte temini, kullanımı gibi konularda 
faaliyetlerde bulunarak ortaklarına kazanç ve ekonomiye katma değer 
sağlarlar. Ortaklara ait sermaye ve diğer kaynakların birlikte verimli şekilde 
kullanılması kooperatifler kanalıyla mümkün olmaktadır.

Kooperatiflerde ortaklık gönüllülük esasına dayanmaktadır. Ortaklar belli 
bir katılımla ortak olurlar. Kooperatifler özerk ve bağımsızdırlar, kendi 
aralarında birlik oluşturabilirler. Üyelerini iştigal konularında eğitirler, 
bilgilendirirler. Kuruldukları yörede topluma karşı sorumludurlar, hem 
üyeleri hem de ilgili bakanlıklar tarafından denetlenirler.

Kooperatifler; ihtiyaç duyuldukları her yerde kurulabilmeleri avantajına 
sahip olmaları nedeniyle refah seviyesinin artırılmasında ve birlikte bir 
şeyler yapma konusunda etkin bir araçtırlar.  Küresel ekonomide itici bir 
güç olan dünyanın birçok ülkesinde kooperatifler veya kooperatiflere 
bağlı çeşitli ticari işletmeler kurulmaktadır. Bazı ülkelerde bazı sektörler 
tamamen üretici veya tüketici kooperatifleri vasıtasıyla üretim ve 
pazarlama yapmaktadırlar. Çok sayıda kooperatif, sosyal ve ekonomik 
destek sistemlerine, eğitim, sağlık, sigorta, kredi ve diğer ihtiyaç maddeleri 
ve gerekli hizmetlere kolay erişimi sağlamada önemli katkılarda 
bulunmaktadırlar.

Ticaret Bakanlığı sayfasında Bakanlıkça Kuruluşu Yapılan Kooperatifler 
ve kuruluş için istenen belgeler verilmekte olup hangi amaçla kurulacak 
ise ona uygun belgeler hazırlanarak ilgili kooperatif kurulmasına yönelik 
açıklayıcı bilgiler verilmektedir.

Kooperatiflerle ilgili esas kanun 24.04.1969 tarihinde çıkarılan 1163 
sayılı Kooperatifler kanunudur. Kanun bu güne kadar zaman zaman 
güncelleştirilmiştir. Bu esas kanuna uygun kurulan ve faaliyetlerini 
sürdüren kooperatifler kuruluş amaçlarına göre yürürlükteki aşağıda 
belirtilen kanun ve diğer mevzuatlara uymakla yükümlüdürler.

• 1163 sayılı Kooperatifler Kanunu

• 6102 sayılı Türk Ticaret Kanunu

Koop- Des (Kooperatiflerin Destek Programı); Koop-Des Programı 

ile kooperatif ve üst kuruluşlarının üretim ve istihdama katkısı olacak 
yatırım projelerinin desteklenmesi, faaliyetlerinde etkinlik ve verimliliğin 
sağlanması, teknoloji ve yeni üretim tekniklerinden yararlanmalarına 
katkıda bulunulması, rekabet güçlerinin artırılması ve bireysel 
tasarrufların uygun kooperatif girişimcilik modelleri ile ekonomiye 
kazandırılması hedeflenmiştir.

KOOP-DES kapsamında  kuruluş, işleyiş ve denetimleri Ticaret 
Bakanlığınca gerçekleştirilen, ortaklarının çoğunluğunu kadınların 
oluşturduğu ve kadın emeğini değerlendirme amacı güden kooperatifler 
ve üst kuruluşları başvurabilecek olup başvurular ilan edilen tarihler 
arasında ilin Ticaret İl Müdürlüklerine yapılmaktadır.

Son yıllarda yaşamakta olduğumuz koronavirüs (Kovid-19) salgını 
gibi zor günler ve ticaret bakanlığı’nın Koop- des destekleri de 
ülkemizde kurulan kooperatif sayısının artmasına sebep olmuştur. 
2020 yılı ocak-Kasım döneminde açılan kooperatif sayısı yıllık 
bazda yaklaşık yüzde 32 artarak 1393 olması da bu görüşümüzü 
doğrulamaktadır.

Konya’mızda kooperatiflerle ilgili kötü örnekler olduğu gibi iyi örnekleri 
oldukça fazladır. Birkaç örnek verecek olursak; 1970’li yılların başında 
Yılmaz Kulluk’un Belediye Başkanlığı döneminde Rahmetli Başkanın 
teşvikiyle kurulan kooperatifler kanalıyla Nalçacı caddesindeki yapılaşma 
ve İstanbul yolunun sağ tarafında kurulan Anadolu Sanayi Yapı 
Kooperatifi, Zafer Sanayi Yapı Kooperatifi ve diğerleri de Kooperatifler 
yoluyla kurulmuş sanayi işletmeleridir. Konya’mızda benzeri örnekleri 
fazla olduğundan bunları daha da çoğaltabiliriz. 

Tarım sektörü açısından ülkemizdeki kooperatifler ekonomik ve 
sosyal açıdan önemini korumaktadır. Tarım kesiminin örgütlü olduğu 
en etkili yapıların başında tarımsal kooperatifler gelmektedir. Tarım 
kredi kooperatifleri ve tarım satış kooperatifleri ve Pancar ekicileri 
kooperatifleri gibi ürüne (Pamuk, Zeytin, Fındık vd. gibi bitkiye) dayalı 
kooperatifler kuruldukları yıllardan bugüne kadar Türkiye’de hem tarımsal 
faaliyetler hem de ürünlerde sanayileşme bakımından öncü görevler 
üstlenmişlerdir. Ayrıca bu kooperatiflerin çoğu tarımda sözleşmeli 
tarımın en etkin uygulayıcısı olmuşlardır. Büyüyen kooperatifler işletme 
ve yönetim bakımından da bir model oluşturmuş ve günümüzde 
önemli etkin kuruluşlar haline gelmişlerdir.  Geçmişte önemli görevler 
üstlenmiş olan kooperatifler ülkenin içinde bulunduğu ekonomik 
koşulları ortaklarının lehine kullanarak iyi idare edilenleri büyümelerini 
sürdürebilmişler ve ayakta kalabilmişlerdir. Türkiye’de tarımsal örgütlerin 
sayıca fazla olmasının yanında bazılarının istenilen düzeyde başarılı 
olmadıkları da ülkemizin bir gerçeğidir. Özellikle finansman, mevzuat, 
üyelerle paylaşım, üye eğitimi, amacına uygun araştırma, denetim 
alanlarında ve üst örgütlenme konularında sorunlarla karşı karşıya 
oldukları görülmektedir.

Ülkemizde kooperatifler zaman zaman kamu yönetiminin etkisinde 
yeniden yapılandırma programları uygulamak zorunda kalmışlardır. 
Kooperatiflerde kamu denetiminin artırılması ve eğitimli (Kooperatifçilik 
eğitimi veya Belgesi alanlar gibi) kişilerin yönetimde veya idarede yer 
alması gibi hususların getirilmesi kooperatiflere olan güvenin artmasına 
ve kooperatifçilik ilkelerine uygun ve profesyonel yönetim anlayışının 
oluşması açısından kooperatiflerin gücüne olumlu güç katacaktır. 
Ayrıca devlet tarafından yapılan desteklemeler de kooperatifler öncelikli 
olmalıdır. Kooperatifçilik anlayışının gelişmesi dileklerimle Hoşça kalınız.

prof. dr. mevlüt mülaYim
Konya Gıda ve Tarım Üniversitesi Rektör Danışmanı - Ziraat Mühendisi
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Tarım üretimiyle Türkiye’nin en 
önemli bölgesi olan Konya Ovası, 
tarımsal kurum ve kuruluşlarıyla 

da öne çıkıyor. Çok sayıda çiftçi kooperatifi 
ve birliğiyle güçlü bir altyapıya sahip olan 
Konya, tarım alanında yapılan çalışma-
larla öne çıkıyor. Konya Bölgesi Sulama 
Kooperatifleri Birliği de bölgedeki sulama 
kooperatiflerinin üst kuruluşu olarak yaptı-
ğı çalışmalarla çiftçinin suyla buluşmasına 
büyük katkı veriyor. Birlik bugün aktif 
302 sulama kooperatifini temsil ederken, 
bu kooperatiflerin bölgede suladığı alan 
ise 145 bin hektar. Bu anlamda Konya’da 
sulamaya dair yapılan çalışmalarda önemli 
bir birliktelik kurduklarının altını çizen 
Konya Bölgesi Sulama Kooperatifleri Birliği 
Başkanı Şaban Güven, “Ova’da gördüğü-
nüz en kaliteli, en iyi mahsuller Sulama 
Kooperatiflerinin alanında üretiliyor” dedi. 

‘BÜYÜK BİR AİLEYİZ’

Konya Bölgesi Sulama Kooperatifleri 
Birliği Başkanı Şaban Güven, yaptıkları 
çalışmalar ve Konya tarımının sorunlarıyla 
ilgili değerlendirmelerde bulundu. Birlik 
olarak önemli faaliyetler yürüttüklerini 
vurgulayan Başkan Güven, “Birliğe bağlı 
Konya’da 302 adet sulama kooperatifi var. 
Biz Konya’nın tamamını kucaklayan, 31 
ilçesini kucaklayan bir birliğiz. Taşkent, 
Ahırlı, Yalıhüyük ilçelerinde kooperatif yok 
onun dışında tüm ilçelerimizde koopera-
tiflerimiz var. Bu 302 kooperatifin Konya 
genelinde suladığı toplam alan, 145 bin 
hektarlık bir alan. Bu alan içerisinde sula-
ma kooperatiflerine ait 31 bin 500 üye var. 
Her ortağı 5 kişilik bir aile olarak kabul 
edersek, yaklaşık 150 bin kişiye hitap 
eden bir sivil toplum kuruluşuyuz. Yaz 
döneminde diğer illerden gelen çalışmaya 

DOĞALGAZ GELIYORSA 
SUYU DA GETIRIRIZ!

Konya Ovası’nın en önemli sorununun su olduğuna dikkat çeken Konya Bölgesi 
Sulama Kooperatifleri Birliği Başkanı Şaban Güven, “Bakü’den boru hattıyla doğalgaz 

geliyorsa, neden Karasu’dan, Fırat’tan, Dicle’den su hattı gelmesin?” diyerek dış 
havzadan su getirilmesinin önemine vurgu yaptı 

gelen göçmenler var, onlar da koopera-
tiflerimizden faydalanıyor. Kooperatifler 
olmasa ekim dikim olmayacak dolayısı 
ile onlar da ekmek yiyemeyecek. Dola-
yısı ile hizmet kitlemiz oldukça geniş. 
Konya’daki 302 sulama kooperatifinden 
şuan da vahşi sulama yapan kooperatifi-
miz kalmadı. 302 kooperatiften 95 tanesi 
Özel İdare zamanında sulama sistemleri 
rehabilite edildi, diğer kalan kooperatifle-
rimizin sulama sistemleri çiftçinin kendi 
imkanlarıyla rehabilite edildi. Dolayısı ile 
su ekonomik olarak kullanılıyor. Ova’da 
gördüğünüz en kaliteli, en iyi mahsuller 
Sulama Kooperatiflerinin alanında üreti-
liyor” dedi. 

KONYA’NIN EN ÖNEMLİ SORUNU SU

Başkan Güven, tarım alanında Kon-
ya’nın en önemli sorunun su olduğunun 
altını çizdi. Bu konuda her platformda 

çalışmalar yaptıklarını, su sorununu her 
yerde gündeme getirmeye gayret ettik-
lerini belirten Güven, şunları kaydetti, 
“Bundan yaklaşık 15 yıl önce Valilik 
önderliğinde bir toplantı yapıldı. Valimiz 
bizleri dinliyordu. Söz bana gelince; “Sa-
yın Valim Konya’da suyun boruya girme 
zamanı geldi de geçiyor” diye söyledim. 
Sözüm Valimizin çok hoşuna gitti. Ne 
yapmak gerekiyor diye sordu ve yeraltı 
ve yerüstü sulamalarında sulama sistem-
lerin rehabilite edilerek suyun boruya 
girmesi gerektiğini söyledim. Dolayısı ile 
ben su sorunu 15 yıldır söylüyorum; Kon-
ya’da su mutlaka boruya girmeli. Mavi 
Tünel’den yıllık 450 milyon metreküp 
su gelecek deniyor, sulama sistemleri 
rehabilite edildiği zaman biz Havza’dan o 
kadar suyu eksik çekeceğiz. Ama maale-
sef bugüne kadar yapılmadı. Konya Ova-
sı’nda tarımda kullanılan suyun yüzde 
74’ü yeraltından sağlanıyor. Ama yeraltı 

suyu da çekilemez duruma geldi. Hem 
su tabana düştü hem de çiftçinin suyu 
çekmek için kullandığı enerji maliyeti 
artmış oldu. Hatta ben şunu söylüyorum; 
kimse çiftçiye sulama konusunda bir kota 
getirmesin, kotayı su kendisi koydu. Be-
nim kotam bu, çekebiliyorsa çekin diyor. 
Yerüstü kaynağı çok az olan bir bölgede 
yaşıyoruz. Yerüstü kaynaklarından bes-
lenen bir kaynağımız var o da Beyşehir 
Gölü. Onun da durumu belli, oradan da 
su gelmiyor. O yüzden hep şunu söy-
lüyorum; Konya’da su konusundaki tek 
çözüm dış havzadan su getirilmesi. Bu 
getirilemeyecek bir şey değil. Bakü’den 
boru hattıyla doğalgaz geliyorsa, neden 
Karasu’dan, Fırat’tan, Dicle’den su hattı 
gelmesin? Böyle bir projenin rantabl 
olmadığı söyleniyor. Ama KOP ilk proje-
lendirildiğinde aynı sebepten dolayı bu 
projeye de itiraz edenler oldu. Bugün 
KOP zorunlu bir ihtiyaç oldu. Çünkü 
Konya’nın içme suyu Mavi Tünel’den 
karşılanıyor. Bugün dünya genelinde bir 
gıda sıkıntısı var. Üretirsen gıdada sorun 
yaşamazsın ama üretemezsen gıda büyük 
sorun. Bazı bilim adamları Konya yonca 
eksik, fiğ eksin diyor. Peki buğday ne 
olacak? Arpa ne olacak? Şeker pancarı ne 
olacak? Fasulye ne olacak? Bugün gıda 
fiyatlarının yüksek olmasıyla mücadele 
ediyoruz. Üretemezsen enflasyon alır 
başını gider, fiyatlar da yükselir, insanla-
rın da alım gücü düşer. Bugün Fırat’tan 
Basra Körfezi’ne 30 milyar metreküp su 
gidiyor. Konya Havzası’nın ihtiyacı 14 
milyar metreküp. Bize 10 milyar metre-
küp su getirsinler bize yeter. Biz bu suyu 
çiftçiler olarak kullanalım da demiyoruz, 
gelen suyla havza beslensin, yeraltı bes-
lensin. Dolayısı ile bu sular getirilemeye-
cek su değil. Dış havzadan su getirilmesi 
için bugün kazma vurulsa, proje en erken 
5 yıl gibi bir sürede biter. Onun için bu 5 
yıl içerisinde de hububat ürünlerine daha 
fazla destek verilerek, suyun az kullanıl-
masının sağlanması gerekiyor. Konya’nın 
en önemli sorunu sudur.” 
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ÖNLEM ALINSAYDI 
BUGÜN SORUN YAŞANMAZDI

Suyun sadece tarımda değil 
hayvancılıkta da kullanıldığına dikkat 
çeken Başkan Güven, “Su bizim için 
çok önemli. Su sadece tarımda değil 
hayvancılıkta da su kullanılıyor. Bunu 
da yabana atmamak lazım. Bir hayvan 
günde 50 litre su içiyor. Bunu da 
hesaba katmak gerekiyor. Bu yüz-
den, Konya Havzası’na biran önce dış 
havzadan su getirilmesi gerekiyor. 
Bu konuda geç bile kalındı. Tedbirler 
15 sene önce alınmaya başlansaydı, 
bugün bu sorunları yaşamazdık” dedi.

 
DENGELER İYİ KORUNMALI 

Kalkınmanın temelinin ziraat 
olduğuna vurgu yapan Başkan Güven, 
bunun için çiftçinin desteklenmesi ge-
rektiğini söyledi. Bu konuda yetkilile-
rin herkesin kazanabileceği bir denge 
oluşturması gerektiğini belirten Baş-
kan Güven, şunları kaydetti, “Şimdi 
bazıları; çiftçi buğday ekmezse ekme-
sin, dışarıdan daha ucuz alırız diyor. 
Biz de diyoruz ki; çiftçi daha fazla des-
teklensin, dışarıdan alınandan daha 
ucuza mal eder. Bunu yapmak için de 
çözüm önerilerimiz var: Mesela Tarım 
Bakanlığı, önümüzdeki yıl üretilecek 
olan ürün bedellerini şimdiden açıkla-
ması lazım. Tarım Bakanlığı 2022’de 
buğdayı şu paraya alacağız desin, bu-
rada yüzde 60 hububata dönüş olur. 
Hem hububat ekimi yaygınlaştırılır 
hem de havzadan su çekimi azaltılır. 
Buradan devlet de zarar etmez. Dola-
yısı ile biz hem üretimi artıralım hem 
de suyumuzu koruyalım. Üreticinin 
ürettiğinden kazanması gerekiyor. Bu 
dengelerin iyi oluşturulması lazım. 
Bunun için de çiftçinin desteklenmesi 
lazım. Çünkü kalkınmalı temeli ziraat-
tır. Ziraat kalkınırsa sanayici kalkınır, 
esnaf kalkınır, tüccar kalkınır dolayısı 
ile herkes kalkınır. Suyun korunması 
için dengenin korunması lazım.”
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Hayvan beslemeyle ilgili önemli çalışmalar 
yürüttüklerini belirten S.S Konya Bölgesi 
Hayvancılık Kooperatifler Birliği Bölge 

Başkanı Ali Gedikkaya, yem lobisine dikkat 
çekti. Doğal olanın bitirilmek istendiğini 

belirten Gedikkaya, “Yem sanayisine teslim 
olmuş durumdayız” dedi 

YEM LOBISINE 
TESLIM OLDUK!
Konya, tarımda olduğu gibi hayvancılık ve süt üre-

timinde de ciddi bir yerde. Özellikle son yıllarda 
süt üretiminde lider konumunda olan Konya, bu 

alandaki üretimiyle dikkat çekiyor. Bu kapsamda, Konya’da 
hayvancılık alanında çalışmalar yapan güçlü ve önemli 
kuruluşlar da bulunuyor. Bunlardan en önemlisi; S.S Konya 
Bölgesi Hayvancılık Kooperatifler Birliği. 173 kooperatifin çatı 
kuruluşu olan birlik, çiftçiye doğru ve eksiksiz danışmanlık 
yaparak önemli bir faaliyet yürütüyor. Ayrıca son yıllarda, 
vizyoner bir bakış açısıyla hizmet ağını genişleten Birlik, 
hayvan ve süt üzerine yaptığı bilimsel çalışmalarla sektöre 
yön vermeye çalışıyor. Konuyla ilgili önemli açıklamalarda 
bulunan S.S Konya Bölgesi Hayvancılık Kooperatifler Birliği 
Bölge Başkanı Ali Gedikkaya, yem lobisine dikkat çekti. “Yem 
lobisine teslim olmuş durumdayız” diyen Gedikkaya, hayvan 
beslemede doğal yöntemlere geçmek gerektiğinin altını çizdi. 

ÖNEMLİ FAALİYETLER YÜRÜTÜLÜYOR
 
Konya Hayvancılık Kooperatifleri Birliği Bölge Başkanı, 

Atlantı Tarımsal Kalkınma Kooperatifi Başkanı Ali Gedikkaya, 
kooperatif çalışmaları ve sektöre dair önemli açıklamalar-
da bulundu. Birlik olarak 173 kooperatifin Konya’daki çatı 
kuruluşu olduklarını belirten Gedikkaya, yaptıkları çalışmaları 
şöyle anlattı, “Daha önce Kooperatiflerin icmalleri, buzağı 
destekleri, süt verileri girilirdi. Bir de kooperatiflere semi-
nerler verilirdi. Ama 2,5 yıldır bu çalışmalarda değişiklikler 
yaptık. 2,5 yıl önce Konya Hayvancılık Kooperatifler Birli-
ği’nin 270 ton civarında süt icmali vardı. Biz göreve geldikten 
sonra 600 tona yakın bir duruma getirdik. İnşallah hedefimiz 
önümüzdeki yıl 1000 tona getirmek. Bizim diğer birlikler gibi 
ciddi gelirlerimiz yok. Bize fabrikalardan hizmet bedeli gelir, 
bir de icmallerden gelir. Biz 2,5 yılda gelirimizi de yüzde 500 
artırdık. Hayvancılık Kooperatifler Birliği olarak bir çalıştay 
yaptık, Selçuk Üniversitesi Veteriner Fakültesi ile. Hay-
van besleme üzerine bir çalıştaydı bu. Bu çalıştayın amacı, 
ülkemizdeki hayvan besleme modelini değiştirmekti. Çünkü 
Avrupa’da Türkiye’deki gibi bir besleme yok artık. Dünyanın 
hiçbir yerinde tamamen tane yeme dayalı bir hayvancılık yok. 
Bu ülkemizde çok yoğun. Türkiye’deki küçük aile işletme-

lerinin oranı yüzde 75. Yani ülkemizdeki 
hayvancılığın büyük bölümü aile işletme-
lerinden oluşuyor. Bu aile işletmelerin 
de 4 baş ve 25 baş arasında hayvanları 
bulunuyor. Bu hayvancılık yapan üretici-
miz tamamen sanayi yemine bağlı. Son 10 
yılda yem sanayisi yüzde 550 büyümüş. 
Bir insan asgari ücretli olup da her gün 
5 yıldızlı otel seviyesinde yemek yemez. 
Ama bizim hayvanlarımızın her gün önüne 
hazır yem ve saman geliyor. Avrupa’nın 
birçok noktasını gezmiş biri olarak, oradaki 
uygulamaları çok iyi biliyorum. Orada, 28 
litre süt veren bir hayvanda sanayi yemi 
çok az seviyede. Arpa kırığı, buğday kırığı, 
soya fasulyesi gibi protein değeri yüksek ek 
gıdalar veriyorlar. Daha çok ot silajı, mısır 
silajı veriyorlar. Orada yağışlar çok olduğu 
için otu kurutuyorlar. Biz çalıştay yaparak, 
sütteki protein, yağ, laktoz oranlarını da 
baz alarak, 3,5-4 ton süt veren hayvanlar 
üzerinde bir deneme yaptık. 4 işletme-
de yaptık bu denemeyi. 4-5 ay süren bir 
çalışmaydı bu. Sütte ciddi bir yağ, laktoz, 
protein yükselmesi oldu. Bunların hesapla-
malarını yaptırdık. Eğer biz bu sütü ortaya 
çıkan yağ, protein, laktoz seviyeleriyle 
satarsak, şuan ki sütümüzden ne kadar fark 
olacak diye bir çalışma yürüttük. Dolayısı 
ile, bu yolla 750 TL gibi bir kar elde etme 
durumu ortaya çıktı. Yani bu kaba yemi 
çoğaltıp, sanayi yemini düşürmemizle 
ortaya bu sonuç çıkıyor. 1000 TL de yem 
ve silaj fiyatları üzerinden kaynaklanan 
fark nedeniyle bir kar ortaya çıktı. Toplam 
1750 TL gibi bir kar ortaya çıktı. Dolayısı 
ile, 10 baş sağma ineği olan bir küçük aile 
işletmesinin yaklaşık 17 bin 500 TL karı 
olmuş olacak. Aynı zamanda bizim verim-
lilik açısından bizim yıllık 500 bin buzağı 
kaybını da tabana düşüreceğiz. Verimli 
beslenen hayvanlar, daha iyi döllenecek ve 
sağlıklı buzağı doğacak. Bu yolla mesela 
Konya’da 3 yılda 375 bin kadar buzağı ölü-
münü de engellemiş olacağız. Bu çalıştayın 
sonucunu biz Bakan Bey’e, il ve ilçe tarım 
müdürlüklerine, birliklere, üniversitelere 
gönderdik. Bakan Bey’e izahatını da yaptık. 
Bize TİGEM’leri de verin biz burada kaba 
yem üretelim, küçük aile işletmesine ham 
madde üretelim dedik. Her gün yeme, süte 
zamla bir yere varamıyoruz. Asgari ücretli 
artık tüketemez hale geldi. Bizim hayvan 
besleme düzenini değiştirmemiz lazım.” 

MARKALAŞMAYA ADIM

Yöresel ürünlerin markalaşmasıyla ilgili 
çalışmalarının da olduğunu vurgulayan Ge-
dikkaya, şunları kaydetti, “Yöresel ürünle-
rin markalaşmasıyla ilgili de çalışmalarımız 
var. Dolayısı ile biz, kooperatifimizi icmal 
yapan bir kurumdan, hayvan besleme tek-
niğinin değiştirilmesi ile ilgili çalışma ya-
pan, yöresel ürünlerin pazarlanması ve ko-
runmasına dönük çalışmalar yapan, coğrafi 
işaret almaya dönük çalışmalar yapan bir 
kurum haline getirdik. Bu çalışmaları uygu-
layabilecek olan tabi devlettir. Çünkü bizim 
bu çalışmaları her yerde uygulamak gibi 
bir gücümüz yok. Biz sadece bir yön çizmiş 
oluyoruz. Bizim markalaşma sorunumuz 
da var. Hollanda peynir gibi farklı yöresel 
ürünlerden milyarlarca dolar kazanırken, 
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Türkiye’de bu rakam çok düşük seviyeler-
de kalıyor. Örneğin Atlantı bölgesinde yüz 
yıllardır üretilen tulum peyniri var. Yapım 
tekniği çok farklı. Biz bu peynirle ilgili bir 
çalışma yürütüyoruz. Üniversiteden de 
yardım alarak, IPARD’dan destek alarak, 
bir çalışma yürütüyoruz. Atlantı’da bu pey-
nirin üretimine dair yapacağımız merkezin 
inşaatı devam ediyor. İş-Kur aracılığıyla 
oradaki kadınlarımıza da üretimle ilgili 
eğitimler verdik. Oradaki kadınlarımıza, 
kızlarımıza da istihdam sağlamış olacağız. 
Orada yüz yıllardır yapılan peynir türle-
ri, yeni nesillere aktarılmış olacak. Çetmi 
fasulyesi var mesela Beyşehir’de coğrafi 
işaret almış. Orada da çalışmalar yapıyoruz 
ve oradaki ürünümüzü büyük zincir mar-
ketlere sokmayı hedefliyoruz. Hatta Konya 
mutfağının menüsüne de sokmayı düşü-
nüyoruz. Gembos Bölgesi’nde bir alanımız 
var. Kooperatiflerin ufkunu açacak bir proje 
yürütüyoruz burada. Yöresel ürünlerle ilgili 
bir çalışma yapıyoruz. Gembos Ovası’nda 
büyük ürünler var. Antalyalı geliyor orada 
karpuz, kavun ekiyor ama bir hal yok. 
Nasip olursa oraya bir hal ve soğuk hava 
deposu projesi düşünüyoruz. Hali koopera-
tif yönettiği için üretici kazanacak. Üretici 
var olursa kooperatifler de ayakta kalacak. 
Bu tür çalışmalarımız da var. Konya’da 
benim hedefim önümüzdeki dönemde 
marketler açarak, sadece ata tohumu olan 
yöresel ürünlerin satışını yapmayı düşünü-
yorum. Burada elit ürünler olacak. Dolayısı 
ile toplumun her kesimine hitap edemeyiz 

çünkü devlet değiliz. Üretici tutunabilsin 
diye böyle bir çalışma yapıyoruz. Konya 
Hayvancılık Kooperatifleri Birliği olarak 
küpeleme yapmaya da başladık. Bu şekilde 
çalışmalar yürütüyoruz.”

DOĞALI BİTİRMEYE ÇALIŞIYORLAR

Gedikkaya, Türkiye’ye yönelik küresel 
düzeyde bir saldırıya da açıklık getirdi. Do-
ğal ve sağlıklı olana karşı olan bir lobinin 
Türkiye’deki besleme yöntemini alt üst 
ettiğini dile getiren Gedikkaya, “Bugün etle 
ilgili Bill Gates diyor ki; suni et üreteceğim 
ve doğal etten daha sağlıklı olacak diyor. 
Bizim yerel yöneticiler de bu algı operas-
yonuna geliyor. Metan gazı üretiyoruz vs. 
Böyle bir şey yok. Avrupa’da hayvancılık 
açısından, süt açısından iyi bir yere geldik. 
Dolayısı ile operasyon çekiyorlar. Şimdi 
de hedefleri süt. Bu algı operasyonlarına 
gelmememiz lazım. Bizim hayvan besleme-
sini doğasına getirmemiz gerekiyor. Nedir 
bu doğal besleme; ot. Türkiye’de ciddi bir 
mera alanı var. Ama bu yem lobisi, Tür-
kiye’de ciddi bir mera ıslahı yaptırmıyor. 
Dolayısı ile bu yem lobisi, büyükbaşı ele 
geçirdi. Bizim küçük işletmelerimiz, eroin 
bağımlısı gibi hayvanlarını yeme bağımlı 
yaptılar. Saman ve yem, başka bir şey yok. 
Ben buna hayvancılığın fast foodu diyorum. 
Hazırdan yediriyoruz. E bu üretici kazana-
bilir mi? Şimdi de küçükbaş hayvana el at-
tılar. Profesörler çıkıyorlar, meralara gerek 
yok diye açıklamalar yapıyorlar. İnsanlar 
biraz dinleyince, ikna da olmaya başlıyor. 
Meralardan hastalık geçiyor, koyunlara 
evde bakın, yem yedirin gibi söylemler 
ortaya çıkıyor. Yani doğal olanı bitirecekler. 
Tavuk artık hormonlu, büyükbaş hayvan-
larımız yem sanayisine teslim oldu bizim 
neyimiz kaldı? Doğal ürünleri bitirmeye yö-
nelik bir gayret var. Buna da Tarım Bakan-
lığı’nın el atması gerekiyor. Yem sanayisine 
teslim olmuş durumdayız. Sağlık alanında 
nasıl bir lobi varsa, yem sanayisindeki lobi 
daha büyük diye düşünüyorum” ifadelerini 
kullandı. 

ORGANİZASYONDA DA SORUN VAR

Türkiye’deki birlik ve kooperatif ben-
zeri kuruluşların organizasyon yapısında 
da sorunlar olduğuna değinen Gedikka-
ya, şunları kaydetti, “Bir sürü birlik var, 
kooperatif var. Üretici bir sürü birliğe üye 
olmak zorunda kalıyor. Örneğin Konya’da 
600 adet kooperatif var. Bu kooperatifleri 1 
çatıda toplasanız, tüm kooperatiflere hitap 
etseniz, daha kolay. Bunu Türkiye’nin her 
yerinde yapın, güç olacak, ekonomi olacak. 
Bugün dünyada en büyük silah gıda. Gıdan 
yoksa bitiksin. Özellikle sağlıklı gıdan yoksa 
hiçbir şeysin. Dolayısı ile yoğun bir sıkıntı 
var.”
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Tarım ve Orman Bakanlığı Devlet 
Su İşleri (DSİ) Genel Müdürlüğü 
ülke insanı, ülke tarımı ve ülke 

ekonomisi için büyük önem taşıyan pro-
jeleri birer birer hayata geçirmeye devam 
ediyor. Taşkent ilçesi Ilıcapınar Deresi 
üzerinde Konya Ovası Projeleri (KOP) kap-
samında inşa edilen, temelden 127 metre 
yüksekliğe ve 364 milyon m3 su depola-
ma kapasitesine sahip olan Afşar Hadimi 
Barajı su tutmaya başladı. Afşar Hadimi 
Barajında depolanacak olan sular, inşaatı 
devam eden Hadimi Tüneli vasıtasıyla 
Bağbaşı Barajı’na aktarılacak, oradan da 
Mavi Tünel ile Konya’ya ulaşacak. 18 kilo-
metre uzunluğunda ve 4,4 metre çapındaki 
Hadimi Tüneli inşaatında ise çalışmalar 
devam ediyor.

Konya-Çumra 3. Merhale Projesi 
kapsamında, Yukarı Göksu Havzası’nın 
Akdeniz’e boşalan sularının bir kısmı 
Konya Kapalı Havzası’na ulaştırıldı. Bu 
süreçte inşası tamamlanan tesislerle tarım 
arazilerine su verilmeye başlanırken, 
Konya’nın içme suyu temini de sağlandı. 

Böylece yeraltı suyu kullanımı azaldı. Tüm 
tesislerin tamamlanmasıyla sulamaya veri-
len suyun artırılması, enerji üretilmesi ve 
yeraltı suyunun daha fazla desteklenmesi 
hedefleniyor.

AFŞAR 
HADIMI 

BARAJI’NDA 
SU 

TUTULDU

Taşkent ilçesinde yer alan Afşar Hadimi Barajı’nın derivasyon kapakları 
kapatılarak barajda su tutulmaya başlandı

‘TAMAMLANAN HER TESİS, 
VATANDAŞLARIMIZIN HAYATINA 

DOĞRUDAN ETKİ EDİYOR’

Bağbaşı Barajı ve Mavi Tünel’in 
2015 yılında faaliyete başladığını, Bozkır 
Barajının geçtiğimiz yıl su tuttuğunu ve 
şimdi de Afşar Hadimi Barajı’nın su tut-
maya başladığını ifade eden DSİ Genel 
Müdürü Kaya Yıldız, “KOP, Konya için de 
ülkemiz için de çok önemli bir projeler 
demeti. Bu projeler demetine ait tesisler 
birer birer hizmete alınıyor. Büyük mut-
luluk yaşıyor, gurur duyuyoruz. Çünkü 
tamamlanan her tesis vatandaşlarımızın 
hayatına doğrudan etki ediyor. Apa-Ho-
tamış 1, 2 ve 3 sulamaları inşaatı hızla 
devam ediyor. Diğer sulama projeleriyle 
birlikte önümüzdeki birkaç yıl içerisinde 
Konya Ovası’nın büyük kısmı modern 
sulama şebekesine kavuşmuş olacak. Bu 
işlerin hepsi birbiriyle bağlantılı ve her 
biri çiftçilerimizin yüzünü güldürecek, 
gıda arzı ve güvenliğinin teminatı olacak 
işler” dedi.
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Konya Büyükşehir Belediye-
si Meslek Edindirme Kursları 
(KOMEK) bünyesinde kurulan 

S.S. KOMEK Mesleki Eğitim Kültür ve 
Küçük Sanat Kooperatifi ‘Huzurlu Evler, 
Mutlu Yarınlar’ için önemli katkı sağlıyor. 
KOMEK Kooperatifi Sosyal belediyecilik 
anlayışıyla, Türkiye de meslek edindirme 
kursları içerisinde bir ilk olmasının yanın-
da Türkiye’nin en büyük sosyal projelerin-
den biri olan KOMEK tarafından gönüllülük 
esasıyla kuruldu. KOMEK Kooperatifinin 
öncelikli hedefi: geleceğin mimarı kadınla-
ra, dezavantajlı gruplara ulaşmak, Türki-
ye’nin gücüne güç katmak, ekonomisine 
katkı sağlamak, unutulmaya yüz tutmuş 
sanatları canlandırmak.  

‘HEDEFİMİZ KADINLAR VE GENÇLER’

S.S. KOMEK Mesleki Eğitim Kültür ve 
Küçük Sanat Kooperatifi Başkanı Sacide 
Can Bakacak, Kooperatif olarak hedef-
lerinin KOMEK kurslarında eğitim alan 
kursiyerler, mezun olup evinde iş yapan 
kursiyerler, kadınlar, engelli vatandaşlar  
ve işsiz gençler olduğunu ifade ederek, 
“KOMEK’te belirli bir süre eğitim alan 
kursiyerlerimizi üretime yönlendirmek, 
özellikle kadınlarımıza, engellilerimize, 
dezavantajlı gruplara yerel anlamda kalıcı 
bir hizmet oluşturmak, ekonomik  gelir 
elde etmelerini sağlamak ve en önemlisi 
üreterek rehabilite etmektir. Yarınları el 
birliği ile güzelleştirmek; Milli ekonomimi-

zin temel taşlarından biri olan kooperati-
fimiz sayesinde birlikte üretmek, birlikte 
büyümek, güvenilir, doğal ve kaliteli 
ürünlere ilk elden ulaşmaktır. Hedefleri 
doğrultusunda hızlı ve emin adımlarla iler-
leyen kooperatifimiz Sergi ve Satış yerleri, 
Atölyeler açarak, dijital dünya ile e-ticaret 
ve sosyal medya üzerinden Pazar ağını 
genişleterek büyümeye devam etmekte-
dir. Her adımda bir kadına ulaşmak, bir 
engellinin dünyasında var olmak şiarımız 
olmuştur. Kooperatifimiz her kesime kolay 
ulaşabilmek adına; Sergi ve Satış Yerleri 
ve Atölyeleri ile faaliyet göstermektedir. 
Kültür Park Sergi ve Satış Merkezi ve 
Ecdat Parkı Sergi ve Satış Merkezimiz  ile 
web sayfalarımızda  kursiyerlerimizin 
yaptıkları ürünleri doğrudan temin ya da 
emanet usulü ile satışını yaparak, kursi-
yerlerimize ekonomik gelir sağlamaktayız. 
Sergi ve satış yerlerimizde kurslarımız-
da üretilen her branştan binlerce ürün 
satışa sunulmaktadır. Kursiyerlerimizin 
ve atölyelerimizde üretilen ürünler www.
komekpazari.com ve www.anatoya.com 
e-ticaret sitesinden, sosyal medya hesap-
larımız üzerinden, yurt içi ve yurt dışına 
satışı yapılmaktadır. Kooperatifimiz satış 
yerleri ile unutulmaya yüz tutmuş gele-
nekli san atlarımızın gün yüzüne çıkartıl-
ması, yaşatılması ve ekonomiye katılması 
yönünde ki çalışmalara yoğunluk vermek-
tedir. Kuruluşuyla birlikte atölyeşleşmeye 
giden kooperatifimiz tasarım, mefruşat, 
giyim, halı, kilim, çini, ahşap atölyeleri ile 

de birçok kadınımıza, mülteciye, engelli-
mize, hemşehrimize istihdam sağlamıştır” 
ifadelerini kullandı.

‘KADINLARIMIZIN 
VE DEZAVANTAJLI GRUPLARIN EV 

EKONOMİSİNE KATKI 
SAĞLAMAKTAYIZ’

Kadınların ve dezavantajlı grupların 
ev ekonomisine katkı sağlamakta ol-
duklarına dikkat çeken Başkan Bakacak, 
“Mezun olan kursiyerlerimizi, atölyele-
rimize yönlendirerek hem mesleklerinde 
uzmanlaşmakta hem de aile bütçelerine 
katkı sağlamaktadırlar. Kadınlarımız atöl-
yelerimizde eşini, çocuklarını ve evlerini 
ihmal etmeden uygun saatler içerisinde, 
güvenli bir ortamda üretim yapmaktadır-
lar. Kooperatifimiz sıfır atık projelerine de 
tam destek vermektedir. Her şeyin hızla 
tüketildiği dünyamızda geri dönüşüm 
ile ilgili bir atölye kurduk. Bu atölyede 
kadınlarımız dönüşüme uygun olan her 
materyali revize ederek farklı bir ürüne 
dönüştürmektedir. Ve burada ürettikleri 
ürünleri kooperatifimiz aracılığıyla satışa 
sunmaktadır. Atölyelerimizde İŞKUR iş 
birliği ile de kurslar açıp kursiyerlerimiz 
hem devlet desteğinden hem de ürün 
satışlarından elde ettikleri gelirlerle ev 
ekonomilerine katkı sağlamaktadırlar. 
Kooperatif olarak hem resmi kurumları 
hem de Konya sanayimizi, kurumsal fir-
maları, Konyalı sanayici ve iş adamlarını, 

Konya Büyükşehir Belediyesi Meslek 
Edindirme Kursları (KOMEK) bünyesinde 

kurulan S.S KOMEK Mesleki Eğitim Kültür ve 
Küçük Sanat Kooperatifi ‘Huzurlu Evler, Mutlu 

Yarınlar’ anlayışıyla önemli 
çalışmalar yürütüyor

HUZURLU 
EVLER, MUTLU 

YARINLAR 

sivil toplum kuruluşlarını ziyaret ederek 
pazarlama ağı kurduk. Bu vesile ile alınan 
toplu siparişler atölyelerimizde üretime 
dönüşmekte ve KOMEK’in sosyal sorum-
luluk kapsamında Konyalı kadınlarımızın 
ve dezavantajlı grupların ev ekonomisine 
katkı sağlamaktadır” şeklinde konuştu.

‘İŞBİRLİĞİNİ ÖNEMSİYORUZ’

S.S. KOMEK Mesleki Eğitim Kültür ve 
Küçük Sanat Kooperatifi olarak iş birlikleri-
ni önemsediklerini de vurgulayan Bakacak, 
“Kooperatifimiz Milli Eğitim Bakanlığı, ILO 
(Uluslararası Çalışma Örgütü), BM (Birleş-
miş Milletler), KOP, Mevka vb. birçok kuru-
luş ile bir çok projede yer almıştır. Bunlar-
dan en önemlisi ILO (Uluslararası Çalışma 
Örgütü) ile yapmış olduğumuz projemizdir. 
Bu proje ile Konya’mızda Suriyeli olmayan 
mültecilere Türkçe-mefruşat-giyim-ku-
aförlük-yemek-sıva ve boyacılık-aurdıuno 
v.b. kurslar açarak toplumumuza adapte 
olmaları sağlanmıştır. Bu proje kapsamında 
bir mefruşat atölyesi kurduk. Bu atölye-
mizde mülteci bayanlara siparişler bularak 
iş imkanı sağladık. Ve ürettikleri ürünlere 
Pazar bularak satışını sağladık. Şu an bu 
atölyemiz üretime devam etmektedir. Tür-
kiye’de bir ilk olan KOMEK KOOPERATİFİ, 
birçok belediyeye örnek olmuş, danışmalık 
yapmıştır ve yapmaktadır.  Kooperatifimiz 
bu çalışmalarıyla hem ülke ekonomisi-
ne hem şehrine değer katmakta hem de 
ailelerin huzur ve ekonomik refahına artı 
bir değer katmaktadır. Ürünlerimizi www.
komekpazari.com ve www.anatoya.com 
adreslerinden satışlarını gerçekleştiriyoruz. 
Pandemi döneminde uygulanan kapanma 
sürecinde de üretmeye devam ettik. Hem 
atölyelerimizde hem de evlerde ürettiğimiz 
ürünler ile pandemi dönemini de dolu dolu 
geçirdik” dedi.  S.S. KOMEK Mesleki Eğitim 
Kültür ve Küçük Sanat Kooperatifi bünye-
sinde Anatoya markası ile oyuncak üretimi, 
Zeybe markası bünyesinde çanta üretimi ve 
Zenobya markasında da giyim ve mefruşat 
üretimi gerçekleştiriyor.

900.000 KURSİYERE ULAŞTIK

KOMEK bünyesinde hizmet verilen kurs-
larda 900.000 kursiyere ulaştıklarına dikkat 
çeken Bakacak, “ 2004 yılında eğitimlerine 
başlayan KOMEK bugüne kadar yaklaşık 
900.000 kursiyere ulaşarak kitlesel bir ba-
şarıya ulaşmış, yıllar içinde verdiği eğitimler 
sonucu başarı gösteren kursiyerler KOMEK 
atölyelerinde yapılan sınav sonuçlarına göre 
istihdam edilmiştir. Atölyelerimizin Genel 
Amacı; Kursiyerlere mesleki bilgi ve tecrübe 
kazandırmak ve istihdam edilebilirliği ar-
tırmak, Üretim olanaklarıyla aile bütçesine 
destek vermek, Üreten toplum bilincine katkı 
sağlamak, Yerel ve milli ekonomiye katkıda 
bulunmak, Evden üretimi desteklemek” dedi.

Atölyeler hakkında da bilgi veren Baka-
cak, “2019 KOP SOGEP projesi kapsamında 
Ahşap Oyuncak Tasarım ve Eğitim Atölyesi 
kuruldu. Kesim işleri için Meram Sanayide 
müstakil bir atölye kurulmuştur; montaj 
işleri KOMEK merkezleriyle desteklene-
cektir. Ar-ge bölümü Büyük Aymanas Kurs 
Merkezinde yer almaktadır. Masif ağaç ve 
doğal boyama teknikleriyle üretim yapıl-
maktadır. Atölyede; eğitim materyalleri, 
zekâ oyunları, geleneksel, kinetik ve robotik 
oyuncaklar tasarlanmış, üretime yapboz 
serisiyle başlanmıştır. Çocuklar ve engellilere 
yönelik gelişim atölyeleri, etkinlik ve müze 
çalışmaları, festival/yarışmalar planlanmıştır. 
Bu kapsamda kursiyerlere; ahşap teknolojisi, 
robotik kodlama alanında kurslar düzenlen-
mektedir. “Anatoya” adıyla marka ve patent 
hakları alınmıştır. Karakulak Uluslararası 
Peluş Oyuncak Atölyemiz Karakulak Kurs 
Merkezinde; Birleşmiş Milletler iş birliğin-
de mülteci-göçmen ve yerel halkla birlikte 
uyum sürecini destekleyici atölye çalışmaları 
başlatılmıştır. Doğal, yerli, tamir edilebilir 
oyuncak üretimi ve istihdama katkı hedef-
leriyle sürdürülebilir projelerdendir. Konya 
giyim kuşamını yansıtan bebekler, tematik 
aksesuarlar, yerli ve geleneksel figürler, 
hayvan figürleri ve kukla tipi oyuncaklar 
üretilecektir. Artık malzemeler değerlen-
dirilerek hazırlanan dolgu oyuncaklar, aynı 
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zamanda dramatik etkinliklerde kullanıla-
bilecektir. Amigurumi oyuncaklar, öğretici 
şemalarla bezenmiş oyun halıları, satranç 
halısı ve taşları, çocukların gelişimlerine ve 
ihtiyaçlarına uygun tasarımlarla “Anatoya” 
markasıyla üretime geçilmiştir. Oyuncak-
larımızın bir bölümü örgü tekniği ile bir 
bölümü kumaştan dikilerek üretilmektedir. 
Örgü tekniği ile üretilen oyuncaklarımız; 
tüylenmeyen, doğal iplerden sık iğne 
tekniği ile çalışılmaktadır. Oyuncaklarımız, 
peluş, polar, pazen ve pamuklu kumaş-
lardan üretilmektedir. İçlerine elyaf veya 
dokunsal özellikte, bakteri üretmeyen 
dolgu malzemesi kullanılmaktadır. Tekstil 
atölyelerimiz 2014 yılında Hocafakîh Kurs 
Merkezi binasında ilk atölye çalışmaları, 
Giyim ve Mefruşat branşlarında 30 kursi-
yerle başlatılmıştır. Büyüksinan Sanat ve 
Tasarım Atölyemiz: Ar-ge bölümünde tasa-
rım, araştırma, çizim ve numune dikimleri 
üzerine çalışmalar yapılmaktadır. Atölye 
bölümü giyime yönelik ürünler üzerine 
ihtisaslaşmıştır. Tek kullanımlık tulumlar, 
işçi kıyafetleri, personel kıyafetleri, önlük, 
pantolon, tişört, spor kıyafetleri, polar ceket 
ve özel tasarım kıyafetler üzerine üretimler 
yapılmaktadır. Samanpazarı Tekstil Atöl-
yemiz: Ev tekstil ürünleri, hastane tekstil 
ürünleri, toplu masa sandalye giydirmeleri, 
çeşitli tasarımlarda çanta üretimi yapılmak-
tadır. Çanta üretimi; firmaların ve kurum-
ların isteklerine göre ham bez, dokuma 
kumaşlar, pamuklu çantalık kumaşlardan 
kullanım amacı, yaş ve cinsiyete özgü 
tasarımlarla üretilmektedir. Üretim; tasa-
rımdan başlayıp, kesim, dikim, nakış, baskı 
ve paketleme aşamalarından geçmektedir. 
Alakova Atölyemiz: tulum, önlük, bone-kol-
luk, nevresim takımları, masa-sandalye 
bebek ve çocuk tekstil ürünleri üzerine ih-
tisaslaşmıştır; ayrıca atık malzeme ve ham 
bez çanta üretimleri, özel tasarım çantalar 
ve giyim ve diğer tekstil üretimi desteklen-
mektedir” dedi.

Hali kilim ve çini atölyeleri hakkında da 
bilgi veren Bakacak, “Halı ve kilim atölye-

lerimiz 2013 yılından bu yana Ertuğrul 
Gazi, Karapınar, Sızma, Ladik’te halı ve 
kilim kurslarımız açılmış ve faaliyetleri-
ne devam etmektedir. Atölyelerimizde 
kursiyerlerimize İŞKUR destekli kurslar 
açılmakta, kursiyerler hem İŞKUR’dan 
günlük ücret almakta hem de dokudukları 
m² başına ücret almaktadır. Ertuğrul-Gazi 
Halı Kilim Atölyemiz: Selçuklu dönemi 
halıları, Konya yöresi halı ve kilimleri, Sil-
le-Lâdik halıları dokunmaktadır. Atölye-
mizde 2020 Şubat ayında 24 kursiyere yö-
nelik istihdam garantili kurs açılmış olup 
kursiyerlerimiz kurs bitiminde KOMEK 
Kooperatifinde istihdam edilmiştir. Sızma 
Halı-Kilim Atölyemiz: 2014 ‘den yılından 
itibaren Sızma Halı-Kilim Atölyemiz açıl-
mıştır. Atölyemizde herhangi bir model 
ve desene bağlı kalmadan, kadınlarımızın 
hayal gücüne dayalı olarak halı ve kilimler 
dokunmaktadır. Dokunan halı ve kilimler 
Amerika’ya ihraç edilmektedir. Lâdik Halı 
Atölyemiz: 2018 Şubat ayında Lâdik Ha-
lı-Kilim atölyesi açılmıştır. Böylece Lâdikli 
kadınlarımıza geleneklerini yaşatma ve iş 
imkânı sunulmuştur. Atölyemizde gele-
neksel motiflerden ziyade modern-serbest 
desenler dokunmaktadır. Burada dokunan 
halılar ihracata yöneliktir. Ekseriyetle 
ihracat yönü Amerika’dır. Karapınar Halı 
Atölyemiz: Karapınar halı ve kilimleri 
aslına uygun olarak dokunmaktadır. Atöl-
yemizde Karapınar yöresine ait tülü (yer 
halısının üzerine serilen küçük ölçüdeki 
halı), namazlağa (gelin kızların çeyizle-
rine dokunan ve gelin odasında duvara 
çakılan seccade ebatlarındaki halı), kıyık 
tülü (çobanların dağda hayvanları otlatır-
ken üşüdüklerinde içine girdikleri halı), 
seccade, duvar yastığı vb. bölgesel halılar 
ve kilimler dokunmaktadır. Çini Atölye-
miz ise Beyhekim (Kazeruni Tekkesi) Çini 
Atölyemiz: 2015 yılından itibaren faaliyet 
göstermektedir. Gelenekli sanatları gün 
yüzüne çıkarmak amacıyla, Selçuklu 
motiflerinden esinlenerek çeşitli ürünler 
yapılmaktadır” diye konuştu.
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İvriz Sulama Kooperatifi yaklaşık 
5000 üyesi ve 40 kuyusuyla önem-
li bir çalışma yürütüyor. Kuyuların 

aksamadan çalışması ve çiftçinin sırayla 
suya ulaşması için çalışan İvriz Sulama 
Kooperatifi çiftçinin menfaatine olacak 
projeler de hedefliyor. Konuyla ilgili 
açıklamalarda bulunan Kooperatif Başkanı 
Jeoloji Mühendisi Recep Yalçın, çiftçinin 
talebini karşılamak adına yeni projeler 
ürettiklerini söyledi.

SUYU AZ TÜKETEN ÜRÜNLER 
ÜRETMELİYİZ 

Kuraklıktan dolayı özellikle son 
yıllarda Türkiye genelinde bir su sorunu 
olduğunu belirten Yalçın, Konya Ova-
sı’nda bu sorunun daha büyük olduğunu 
söyledi. Bu konuya dair değerlendirmeler-
de bulunan Recep Yalçın, şunları kaydet-

5000 üyesi ve 40’a yakın kuyusuyla çiftçiye su konusunda yardımcı olduklarını 
belirten İvriz Sulama Kooperatifi Başkanı Recep Yalçın, çiftçinin talebini karşılamak için 

yeni projeler üzerinde çalıştıklarını söyledi

TASARRUF IÇIN 
PROJELER HAZIR

ti, “Türkiye’deki suyun yüzde 70’i tarımda 
kullanılıyor. Bu yüzde 70’inin yüzde 80’i 
de vahşi sulamayla gidiyor. Onun için 
sıkıntı büyük.  Bunun önüne geçebilmek 
için damlama sulamaya geçmek gerekiyor. 
Çiftçimizi bu yöne teşvik etmek lazım. 
Bunun yanında, suyun az olduğu bölgeler-
de suyu çok tüketen ürünleri azami şekilde 
ekmek gerekiyor. Mısır, şeker pancarı 
gibi mahsulleri minimuma düşürmemiz 
gerekiyor. Çiftçimizi az su isteyen ürünlere 
yönlendirmek gerekiyor. İkinci ekimlere 
asla taviz verilmemesi lazım. Buradaki en 
büyük etken vahşi sulamadan kurtulmamız 
lazım ve çok su tüketen bitkilere yönel-
mememiz lazım. İlçe bazında, il bazında, 
bakanlık bazında bir çalışma yapılıp, çiftçi 
az su tüketen ürünlere yönlendirilmeli diye 
düşünüyorum.”

SU KAYBINI ÖNLEMEYE ÇALIŞIYORUZ

Suyu daha verimli kullanmak için pro-
jeler ürettiklerini kaydeden Yalçın,, “Bizim 
böyle kısıtlamalara gitmemiz gerekiyor. 
Bizden sonraki nesli düşünmemiz gereki-
yor. Bu yüzden biz kooperatif olarak katı 
davranıyoruz. Su kullanımını ne kadar 
düşürebilirsek o kadar iyi. Üyelerimizle 
sürekli istişare halindeyiz. Bizden sulama 
yapmak için öncelikle bize üye olmaları 
gerekiyor ve bu anlamda bize üye olanlara 

su hizmeti veriyoruz. Şu anda 5000’e yakın 
üyemiz var. Üyelerimizin suladığı alan ise 
çok ciddi rakamlarda. Yani 180 bin dekar-
lık alanda üreticilerimizle el ele sulama 
yaparak şehre ve ülkeye katkı veriyoruz. 
Tesisimiz eski, yani yaklaşık 35 yıllık bir 
tesis. O yüzden su kaybı çok fazla durum-
da ve geleneksel yöntem dediğimiz vahşi 
sulama ile sulama yaptırıyoruz. Bunun için 
de bölgemizde kapalı sulama projesi ha-
zırlıyoruz. Sağ ve sol sahil olmak üzere iki 
tarafı da kapalı sulama ile suma hedefimiz 
var. Modern sulama için de insanları teşvik 
ediyoruz” dedi.

YENİ SİSTEM SULAMA PROJELERİ 
HAZIRLIYORUZ

Üreticileri her konuda bilgilendiriyoruz 
diyen Recep Yalçın, “Sulama Birliği 36.100 
hektarlık bir alanda eski sistem sulama-
mız var. İvriz Barajı’ndan suyu alıyoruz ve 
üreticilerimize dağıtıyoruz. Deli Mahmut-
lu Deresi’nden gelen sular İvriz Barajı’nı 
dolduruyor. Dolan sular ile de biz üretici-
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lerimize birlik olarak suyunu götürüyoruz. 
Genellikle biz burada buğday arpa çekirdek 
mısır pancar ve yonca üretimi yapılıyor. 
Suyumuz kısıtlı olduğu için sürekli üretici-
lerimizi bilgilendirmeler yaparak üreticile-
rimizi suyu az tüketen ürünlere yönlendir-
mek istiyoruz. Bunu da inşallah başarmak 
zorundayız. Yazılar yazıyoruz ve sürekli 
sahada bunu anlatıyoruz. Birlik olarak da 
mısır gibi çok su tüketen ürünlerin eki-
minin azaltılması için her şeyi yapıyoruz” 
ifadesini kullandı.

TASARRUF SAĞLAYACAĞIZ

Kapalı sulama sistemi ile sudan yakla-
şık yüzde 50 tasarruf sağlayacağız  diyen 
Başkan Recep Yalçın,  “Bu yıl su seviyesi 
daha da düştü. Saniyede 60 litre aldığımız 
su şimdilerde 10 litreye kadar düştü. Yani 
su tasarrufu için gerekli bütün çalışmala-
rı yapıyoruz. Yapmazsak üreticilerimizin 
taleplerine cevap veremeyecek hale gelece-
ğiz. İvriz Barajı’nda da yeterli miktarda 
yani senelik 150 milyon metreküp su 
depolayabilirsek bütün üreticilerimizin 
su ihtiyacını da karşılayabilmiş olacağız. 
Yani neredeyse 40 mahallenin bütün su 
ihtiyacını karşılamış olacağız. Bu yıl 5 tane 
kuyu açtırdık. Maliyetli bir iş ama üretici-
nin talebini karşılayabilmek adına her türlü 
çalışma ve projeyi hayata geçireceğiz” 
şeklinde konuştu.

Öte yandan, Dünya Bankası’nın Tür-
kiye’de desteklediği 4 projeden biri olan 
Ereğli İvriz Sol Sahil Kapalı Sulama Sis-
temi’nde çalışmalar başladı. Çalışmaları ye-
rinde inceleyen AK Parti Konya Milletvekili 
Halil Etyemez, “Ereğli’mize, Konya’mıza 
dev bir proje daha kazandırmanın mutlulu-
ğunu yaşıyoruz. 450 milyon lira yatırım be-
delli İvriz Sol Sahil Kapalı Sulama Sistemi 
Projesi ile suyu hem tasarruflu kullanacak 
hem de üretimi arttıracağız. Ereğli’mize, 
Konya’mıza hayırlı olsun” dedi.

Ereğli ilçesinde yapımı devam eden 466 
milyon lira yatırım bedelli İvriz Sağ Sahil 
Kapalı Sulama Sisteminin ardından İvriz 
Sol Sahil Kapalı Sulama Sistemi Projesi’nde 
de ilk kazma geçtiğimiz aylarda  vurul-
du. Dünya Bankası’nın Türkiye’de destek 
verdiği 4 projeden biri olan İvriz Sol Sahil 
Kapalı Sulama Sistemi Projesi’nde çalışma-
lar başladı.

AK Parti Konya Milletvekili Halil Etye-
mez, AK Parti Ereğli İlçe Başkanı Zübeyir 
Dursun ve İvriz Sulama Kooperatif Başkanı 
Recep Yalçın ile birlikte çalışmaları yerinde 
inceledi. Yetkililerden çalışmalar hakkında 
bilgi alan Milletvekili Halil Etyemez, eks-
kavatörün direksiyonuna geçerek bir süre 
çalışmalara eşlik etti.

TOPLAM 400 BİN DEKAR ARAZİ 
MODERN SULAMA SİSTEMİYLE 

SULANACAK

Ereğli’ye, Konya’ya dev bir proje daha 
kazandırmanın mutluluğunu yaşadıklarını 
belirten Milletvekili Halil Etyemez, İvriz Sol 
Sahil Kapalı Sulama Sistemi Projesi’nin ha-
yırlı olmasını diledi. Konya’nın bitkisel ve 
hayvansal üretimde Türkiye’de bir numara 
olduğunu kaydeden Milletvekili Etyemez, 
Ereğli’nin de Konya içinde lider olduğunu 
söyledi. Ereğli Ovası’nın bereketli toprakla-
rının proje ile suya doyacağını vurgulayan 
Halil Etyemez, kapalı sulama sisteminin 
önemine dikkat çekerek hem sudan tasar-
ruf edileceğinin hem de üretimin artaca-
ğının altını çizdi. Etyemez, “Yaptığımız 
girişimlerle İvriz Sağ Sahil Kapalı Sulama 
Sistemi’nin ardından İvriz Sol Sahil Kapalı 
Sulama Sistemi’ni de Ereğli’mize, Kon-
ya’mıza kazandırdık. Bu proje, Dünya Ban-
kası’nın ülkemizde desteklediği 4 projeden 
bir tanesi. 450 milyon lira yatırım bedelli 
İvriz Sol Sahil Kapalı Sulama Sistemi Pro-
jesi’nin tamamlanmasının ardından Ereğli 
ilçemizde 152 bin 800 dekar tarım arazisi 

modern sulama sistemine kavuşacak. Proje 
ile 16 bin kişiye istihdam olanağı ve yıllık 
60 milyon lira gelir artışı sağlanacak. Çalış-
maları devam eden İvriz Sağ Sahil Kapalı 
Sulama Sistemi ve İvriz Sol Sahil Kapalı 
Sulama Sistemi ile Ereğli’miz toplam yakla-
şık 1 milyar liralık yatırıma kavuşacak. Her 
iki kapalı sulama sistemiyle 400 bin dekar 
tarım arazisi modern sulama sistemiyle 
sulanacak. Çiftçilerimiz hem rahat edecek 
hem de üretim artacak.” dedi.

TARIM, SAVUNMA SANAYİİ KADAR 
ÖNEMLİ

AK Parti olarak tarımı en stratejik sek-
törlerden biri olarak gördüklerini açıklayan 
Milletvekili Halil Etyemez, bunun için 
çiftçilerin yanında olmaya, gıda üretimini 
artması için ellerinden geleni yapmaya de-
vam edeceklerini kaydetti. Halil Etyemez, 
“Tarım, savunma sanayii kadar önemli bir 
sektördür. Gıda, insanoğlunun ve diğer 
canlıların yaşamasının en önemli faktör-
lerinden bir tanesidir. Bunun en büyük 
örneğini şu anda yaşadığımız pandemi 
sürecinde gördük. Çoğu ülkede gıda sorunu 
yaşandı. Cumhurbaşkanımız Sayın Recep 
Tayyip Erdoğan’ın liderliğinde AK Parti 
olarak tarıma verdiğimiz önem sayesinde, 
çok şükür ülkemizde böyle bir sorun yaşan-
madı. Tarım, ülkemizin vazgeçilmezidir. 
Verdiğimiz desteklerle, uygulamaya koydu-
ğumuz projelerle çiftçilerimizin yanında yer 
almaya, üretimi arttırmaya devam edece-
ğiz.” diye konuştu.
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Karatay Belediyesi, ilçenin çeh-
resinin değişmesi, gelişmesi 
adına bugüne kadar birbirin-

den önemli projelere imza attı. Karatay 
Belediye Başkanı Hasan Kılca da, belediye 
olarak hayata geçirdiği yatırım ve proje-
leri değerlendirdi. Başkan Hasan Kılca, 
Karatay’daki ahenk, birliktelik ve birlikte 
çalışma anlayışının birbirinden güzel hiz-
metlere vesile olduğunu aktardı. 

800 YILLIK OBRUK HANI 
RESTERASYONU VE KIZÖREN OBRUĞU 
ÇEVRE DÜZENLEMESİ TAMAMLANIYOR

Kılca, “Göreve gelir gelmez Selçuklu 
dönemi kervansarayı 800 yıllık ‘Obruk Ha-
nı’nda restorasyon çalışmalarına başladık. 

Söz konusu çalışmalarımız tamamlanmak 
üzere. Obruk Hanı’nın yanı sıra hanın 
hemen arkasındaki Kızören Obruğu’nu da 
turizme kazandırıyoruz ve han ile obruğun 
çevre düzenlemesi çalışmalarını yürütü-
yoruz. Göl çok büyüleyeceği ve gerçekten 
de bir doğa harikası. Bu alanı Jeopark 
şeklinde düzenliyoruz. Obruk Han’ın etra-
fına hana gelen ziyaretçilerin ihtiyaçlarını 
giderecek sosyal yaşam alanları da inşa 
ediyoruz. Hedefimiz şehrimize gelen yerli 
veya yabancı turistler için turizm çeşitli-
liğini arttırmak ve Konya’nın turizmdeki 
payını daha da yukarılara çıkarmaktır” 
dedi. 

SAVATRA ANTİK KENTİ GÜN YÜZÜNE 
ÇIKARILIYOR

Tarih ve kültürel mirasa sahip çıktık-
larını söyleyen Karatay Belediye Başkanı 
Hasan Kılca, Obruk Hanı ve Kızören 
Obruğu projesinin yanı sıra en erken 
prehistorik dönemlere kadar geriye giden 
bir geçmişe sahip olan Savatra Antik 
Kenti’nin de belediyenin destekleriyle gün 
yüzüne çıkarıldığını aktardı. 

Başkan Hasan Kılca, söz konusu 
projeyle ilgili olarak şunları dile getirdi: 
“Yağlıbayat Mahallemizde yer alan ve 
geçmişi prehistorik döneme kadar uzanan 
antik kentin ve kalıntılarının tamamen 

ortaya çıkarılması için çalışmalar başladı. 
Çalışmalar; Selçuk Üniversitesi, Kültür ve 
Turizm Bakanlığı ve Konya Büyükşehir 
Belediyemizde görevli ekip tarafından 
yürütülüyor. İnşallah yapılacak çalışma-
lar neticesinde ortaya çıkacak kent ve 
bulunanların sergileneceği bir merkezi 
ilçemize kazandırarak buranın da turizme 
açılmasına katkı sunacağız.”

EĞİTİME YATIRIM, İLÇEMİZİN 
GELECEĞİNE YAPILMIŞ YATIRIMDIR

Hasan Kılca, Karatay Belediyesi olarak 
yalnızca alt ve üstyapı yatırımlarıyla değil, 
eğitime yönelik olarak da önemli projeler 
de hayata geçirdiklerini söyledi. 

“Karatay’da eğitim ve akademik 
kalitesinin yükselmesine katkı sunmayı 
hedefliyoruz” diyen Kılca, en kıymetli 
yatırımlarının eğitim ile ilgili projeleri 
olduğunu kaydetti. 

Karatay Belediye Başkanı Hasan Kılca, 
“Çünkü Karatay’daki eğitim kalitesi ve 
başarısının yükselmesi, ülkemizin gele-
ceğinin de o derece yükselmesi demek. 
Bu bağlamda, yapımını tamamladığımız 
Karatay Bilim ve Sanat Merkezi(BİLSEM) 
öğrencilerimize hizmet vermeye başladı. 
Sezai Karakoç İmam Hatip Ortaokulu 24 
derslikli okulumuzu tamamlayarak İl Milli 
Eğitim Müdürlüğümüze teslim ettik. Yine 

KARATAY, 
DEĞERLI 

PROJELERLE 
BÜYÜYOR

Karatay Belediye Başkanı 
Hasan Kılca, belediye 
olarak ilçede hayata 

geçirdikleri yatırım ve 
projeleri değerlendirdi. 

Karatay Belediye Başkanı 
Hasan Kılca, “Bizim için 

başarı; Karatay’da yaşayan 
tüm hemşehrilerimizin 
hayatını kolaylaştırmak, 
yaşamlarına mutluluk 
katmak ve 7’den 70’e 
ilçemizdeki herkesin 

gönlüne girmektir” dedi

24 derslikli Hamzaoğlu İlkokulu’nu da 
tamamlayarak bu okulumuzu da İl Milli 
Eğitim Müdürlüğümüze teslim ettik. 3 
tane anaokulu projemiz vardı. Biri İl Milli 
Eğitim Müdürlüğümüz tarafından Öğren-
me Merkezi olarak değiştirildi. Hamzaoğlu 
ve Köprübaşı Mevlana anaokullarımızı da 
tamamlayarak bu hafta düzenlediğimiz 
törenle resmen hizmete açtık. Dolayısıyla 
sadece son iki yılda toplamda 117 dersliği 
ilçemize kazandırarak eğitim camiamızın 
hizmetine sunduk. Şu anda 4 okulumuzun 
da planlamasını gerçekleştiriyoruz” ifade-
lerini kullandı. 

Karatay’da ilkokul birinci sınıfa baş-
layan tüm öğrencilere çanta ve kırtasiye 
desteği verdiklerinin altını çizen Başkan 
Hasan Kılca, şöyle devam etti: “Bu des-
teğimizi geçtiğimiz haftalarda başlayan 
2021-2022 Eğitim ve Öğretim Dönemi’n-
de de verdik ve yaklaşık 10 bin minik 
kardeşimiz, bu hediyeleriyle okulun ilk 
gününde sıralarında karşılaşmış oldular. 
Bu sayede öğrenci ve velilerimize bir 
nebze de olsa katkı sunmuş oluyoruz. Yine 
belediye olarak ilçemizdeki bütün okulla-
rımıza ‘TÜBİTAK Popüler Bilim Yayınları 
Kitaplığı’ kurduk. Bu projemizi okullarımı-
zın ve sınıfların niteliklerine göre hayata 
geçirdik. Bu proje, Türkiye’de TÜBİTAK 
ile Karatay Belediyemizin başlattığı bir 
ilk oldu. Şu anda tüm belediyelerimiz bu 
projeyi ilçelerinde uygulamaya başladılar. 
RoboKaratay Projesi de önem verdiği-
miz bir proje ve KOP ile birlikte hayata 
geçirdik. Okullarımıza Robotik Kodlama 
Arduino sınıfları kuruyoruz. Şu anda 11 
sınıfımız tamamlanmış durumda. İlçemiz-
de bulunan tüm ortaokul öğrencilerine 
TÜBİTAK’ın ‘Bilim ve Çocuk’, tüm lise öğ-
rencilerine ise ‘Bilim ve Teknik’ dergilerini 
gönderiyoruz. Bu ve daha birçok projemiz-
le eğitimin, öğrencilerimizin geleceğine 
katkı sunmaya devam edeceğiz.” 

KARATAY’A GÜNEŞ ENERJİLİ YENİ 
PAZAR MARKETLER KAZANDIRIYORUZ
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Hasan Kılca, Karatay Belediyesi 
olarak ilçeye yeni pazar marketler ka-
zandırdıklarını belirterek, “Çevre dos-
tu olarak projelendirdiğimiz iki pazar 
marketin yapımı başladı. Pazar mar-
ketlerimizin çatılarına güneş enerjisi 
santrali(GES) kuracağız ve her iki 
pazar marketin de çatılarında 2 bin 
metrekare ebatında yıllık 475 MWH 
üretebilen 864 adet tamamen yerli ve 
milli panele sahip güneş enerji sant-
rali bulunacak. 100 KWE’lik 3 adet 
inverterin bulunacağı GES, yılda 260 
bin lira kazanç elde etmesinin yanın-
da yine yılda 155 konutun elektrik ih-
tiyacını da karşılayacak. Bu özelliğiyle 
doğanın korunmasına katkı sunacak 
projemiz sayesinde 280 ton sera gazı 
salınımının önüne geçilecek ve her yıl 
25 bin ağacın kesilmesi de önlenmiş 
olacak. 2 bin 275 metrekarelik alana 
sahip Büyüksinan Kapalı Pazar Mar-
keti Projesi’mizde idari bölüm, enerji 
odası, çay ocağı güvenlik, mescit ve 
tuvaletler yer alacak. Kalenderhane 
Kapalı Pazar Marketi projesi ise 2 bin 
350 metrekarelik bir inşaat alanına 
sahip olup, Büyüksinan Kapalı Pazar 
Marketi projesinin aynı özelliklerine 
sahip olacak” dedi. 

40 PARK VE YEŞİL KUŞAĞI 
YILSONUNA KADAR KARATAY’A 

KAZANDIRACAĞIZ

“Daha Yeşil Bir Karatay” için gece 
gündüz demeden çalıştıklarını ve her 
gün yeni bir projeyi hayata geçirdik-
lerini söyleyen Kılca, söz konusu pro-
jeleriyle Karatay’ın daha yaşanabilir 
ve daha yeşil bir hale büründüğüne 
vurgu yaptı. 

Karatay Belediye Başkanı Hasan 
Kılca, sözlerini şöyle sürdürdü: 
“Park ve Bahçeler Müdürlüğümüz, 
bu bağlamda ilçe genelinde yoğun 
bir çalışma yürütüyor. Ekiplerimiz, 
bir yandan Karatay’ın tamamındaki 
çocuk parklarında yenileme ve düzen-
leme çalışması yaparken bir yandan 
da parklarda eskiyen çocuk oyun 
grupları tamamen yeniliyor. Projelen-
dirdiğimiz 40 adet mahalle arası parkı 
ve yeşil kuşak çalışmalarımızın tama-
mını da yılsonuna kadar tamamlamak 
istiyoruz. Geleceğimizin teminatı 
olan çocuklarımızın kendi mahallele-
rinde güven içerisinde eğlenip güzel 
vakitler geçirebilecekleri, eğlenirken 
de öğrenebilecekleri alanları oluştur-
maya gayret ediyoruz.” 

ARAÇ FİLOMUZU GÜÇLENDİRDİK

Başkan Hasan Kılca, ilçenin 
tamamında vatandaşlara çok daha 
kaliteli hizmet vermek adına Karatay 
Belediyesi olarak makine parkını ye-
nilediklerini ve yeni araçlarla filolarını 
güçlendirdiklerini ifade etti. 

Hasan Kılca, “Geçtiğimiz haftalar-
da aldığımız 55 yeni araçla araç par-

kımızı yeniledik. Sadece son iki buçuk 
yılda belediyemize alınan araç ve iş 
makinesi sayısı 104’e yükselmiş oldu. 
Makine parkımızı tamamen yeniledik. 
İnsan ve hizmet odaklı yerel yönetim 
anlayışıyla ilçe halkımıza zamanında 
ve eksiksiz hizmet vermek amacın-
dayız. Sahip olduğumuz bütçeyi de 
verimli ve etkin kullanıyoruz. Tabii 
hizmete aldığımız tüm araçlarımızı 
da borç veya kredi almadan tamamen 
kendi kaynaklarımızla satın aldık” 
dedi. 

KARATAY BELEDİYESİ’NDEN 
İLÇENİN SOSYAL HAYATINA KATKI 

SUNACAK 16 TESİS

Kılca, Karatay Belediyesi olarak 
ilçe için var güçleriyle çalıştıklarını ve 
Karatay’ın marka değerine katkı sun-
mak için gayret ettiklerini aktararak, 
şunları dile getirdi: “Karatay’ımızı 
merkez kadar merkeze uzak mahal-
leleri de sosyal donatılarla geliştiri-
yoruz. Bu kapsamda ilçemizin sosyal, 
kültürel ve ekonomik hayatına katkı 
sunacak birçok sosyal tesis projesi 
hayata geçiriyoruz. Çok amaçlı olarak 
hizmet vermesine yönelik tasarladı-
ğımız sosyal tesislerin mahallelere 
değer kattığına inanıyorum. Geçti-
ğimiz ay Büyükburnak, Esentepe, 
Yenikent, Acıdort, Zincirli, Divanlar, 
Ortakonak ve Yavşankuyu mahal-
lerimize kazandıracağımız 8 sosyal 
tesisin temelini atmıştık. Merkezde de 
hayata geçirdiğimiz sosyal tesisle-
rimiz var. Dolayısıyla toplamda 16 
sosyal tesisimizle hemşehrilerimize 
hizmet ediyoruz. Genel olarak tesis-
lerde Millet Kıraathanesi, Kafeterya, 
Çocuk Oyun Kulübü, Fıtness, Buhar 
Odası, Aerobik Salonu, Kuaför ve Gü-
zellik Merkezi, Sauna, Buhar Odası, 
El Sanatları, Takı Tasarım, Ebru, Dil 
Derslikleri, Müzik, Mefruşat, Resim, 
Giyim, Ahşap Boyama ve Yemek 
Atölyeleri, otopark alanları gibi daha 
birçok bölümler bulunuyor. İlçemizin 
sosyal hayatına katkı sunmaya devam 
edeceğiz.” 

KARATAY BELEDİYESİ, 
PROJELERİNDE GENÇLERİ HİÇ 

İHMAL ETMİYOR

Karatay Belediyesi, “Gençliği-
miz; ülkemizin en kıymetli hazinesi” 
olduğuna inanıyor. Bu kapsamda 
da çocukların hem bedensel hem 
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de zihinsel anlamda yetişmelerine 
katkı yapmak amacıyla birçok proje 
yürütüyor. 

Geçtiğimiz yıl “Karatay’daki 30 
Okula 30 Yeni Suni Çim Saha Proje-
si”ni hayata geçirdiklerini söyleyen 
Karatay Belediye Başkanı Hasan Kıl-
ca, “Söz konusu projemiz kapsamın-
daki halı sahalarımız 1000 metrekare 
ebatlarında, FIFA normlarında ve suni 
çim saha şeklinde inşa ediliyor. Halı 
sahalarımızın etrafı Galvanizli kafes 
tellerle çevrili. Yine halı sahalarımızın 
yürüme yolları da kilitli parkeyle kap-
lı. Bu projemizle yarınlarımız ve umu-
dumuz olan yavrularımızın en güzel 
şekilde yetişmesine katkı sunmayı 
amaçlıyoruz. Ekiplerimiz şu ana kadar 
8 okulumuzun halı saha projesinin 
yapımını tamamladı. Bu okullarımız; 
Şehit Azam Güdendede Anadolu Lise-
si, Şehit Üsteğmen Mehmet Düzenli 
İmam Hatip Ortaokulu, Çumralıoğlu 
Anadolu İmam Hatip Lisesi, Hüseyin 
Sevim Köroğlu İlkokulu, Namık Kemal 
Ortaokulu, Köseali İlkokulu, Kızören 
ile İpekler mahallesindeki okullar. 
İnşallah halı saha yapılabilecek alana 
sahip tüm okullarımızı bu projemizle 
buluşturmaya devam edeceğiz. Spora 
ve gençlerimize verdiğimiz değerin 
bir başka örneğini Ulubatlı Hasan 
Mahallesi’nde hayata geçiriyoruz. Bu 
kapsamda da mahallemize yeni bir 
spor tesisi ve tenis kortu kazandırı-
yoruz. İki adet kapalı tenis, 1 adet de 
kapalı tenis kortun yanı sıra kafe ve 
idari büronun olacağı bu çalışmamız 
henüz proje aşamasında ama bu pro-
jeyi de bir an önce hemşehrilerimizin 
hizmetine sunmayı hedefliyoruz. Ka-
ratay Belediyesi olarak, “Karatay Yaz 
Spor Okulu Projesi”nin yanı sıra bu yıl 
“Karatay Kış Spor Okulları” projesini 
de hayata geçiriyoruz. Önümüzdeki 
günlerde kayıtlarının alınmaya baş-
lanması beklenen söz konusu projeyle 
çocuklarımız hem boş vakitlerinde 
sporla ilgilenerek hem sağlıklı bir be-
dene sahip olma fırsatı bulacak hem 
de yıl boyunca spor yapma imkânına 
kavuşmuş olacaklar.

KARATAY BELEDİYESİ ASFALT VE 
PARKE YOLDA REKOR ÜSTÜNE 

REKOR KIRIYOR

Başkan Hasan Kılca, ilçenin dört 
bir tarafında yürüttükleri yeni yol 
açma, asfalt kaplama ve bakım-ona-
rım çalışmaları ile parke çalışmaları 

hakkında da bilgi verdi. 
Karatay Belediyesi olarak ‘Yol 

Medeniyettir’ anlayışıyla hareket 
ettiklerini ifade eden Hasan Kılca, 
söz konusu çalışmalarına hız vermek 
amacıyla saatte 240 ton gibi yüksek 
bir üretim kapasitesine sahip ve de-
ğeri 13 milyon 500 bin lira olan yeni 
asfalt plentini Karatay’ın hizmetine 
sunduklarını dile getirdi. 

Kılca, “Geçtiğimiz iki yılda ol-
duğu gibi bu yıl da asfaltta rekorlar 
kırıyoruz. Bildiğiniz gibi 2019’da 
150 bin, 2020’de 200 bin ton asfalt 
hedefi koyduk ve bu hedefleri aştık. 
Bu yıl da asfaltta hedefimiz büyüdü. 
İnşallah bu yıl 250 bin tondan fazla 
asfalt dökmüş olacağız. Birçok cadde 
ve sokakta yenileme çalışmamız var. 
Taşra mahallerimizde de asfaltla-
manın yanında parke yol çalışmamız 
da aralıksız sürüyor. Bu yıl merkezle 
birlikte 1 milyon 400 bin metrekare 
parke yolu tamamlamak istiyoruz” 
şeklinde konuştu. 

ENGELSİZ YAŞAM MERKEZİ

Karatay Belediyesi’nin ilçede 
yaşayan engelliler için önemli bir 
projeyi hayata geçirme çalışmaları da 
devam ediyor. Belediye, bu kapsamda 
“Engelsiz Yaşam Merkezi” projesi 
üzerinde çalışıyor. Karatay Belediye 
Başkanı Hasan Kılca da; eğitim oda-
ları, 0-6, 7-12 ve 13-18 yaş aralığı 
Gündüz Bakım Birimleri, atölyeleri, 
konferans salonu, kapalı spor salonu 
ve daha birçok birimin olacağı projeyi 
çok önemsiyor. 

KARATAY BELEDİYESİ’NDEN YENİ 
TOPLU KONUT HAMLESİ

Karatay Belediyesi, toplu konut 
hamleleriyle de oldukça başarılı 
çalışmalara imza atıyor. Bu kapsam-
da belediye, “Akıncıpark” projesinin 
ardından 42’inci toplu konut hamlesi 
olan “Aksa Park Toplu Konut Yapı 
Kooperatifi”nin kura çekimini gerçek-
leştirerek hak sahiplerini belirledi. 

Yeni projenin Karatay’a ve 
Konya’ya hayırlı olmasını dileyen Ka-
ratay Belediye Başkanı Hasan Kılca, 
“Bugüne kadar belediyemiz öncülü-
ğünde üretilen 21 bin 344 daireye bu 
projemizle 312 daire daha eklemiş 
olacağız. Karatay Aksa Park Toplu 
Konut projemiz; konum olarak Küçük 
Kumköprü Caddesinde Akcami ve 
Mancılık Sokak kesişiminde bulunan 
24 Bin 300 metrekarelik kentsel dö-
nüşüm alanında yer almaktadır. 3+1 
ve iki tip 2+1 olmak üzere toplamda 
312 daireden oluşan projemiz ayrıca 
17 bin metrekarelik yeşil alandan 
oluşmaktadır. Proje kapsamında 
spor alanları, peyzaj düzenlemeleri, 
park ve dinlenme alanları ile kapalı 
otopark bulunmaktadır. Projemizin 
ilçemize ve şehrimize hayırlı olmasını 
diliyorum” dedi.

AKSA PARK YAPI KOOPERATİFİ
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Süt hayvancılığında önemli 
bir potansiyele sahip olan 
Ladik, bu potansiyelini 

kooperatif sayesinde değerlendirerek 
üretimini artırıyor. Üreticiye destek 
olan Ladik Tarımsal Kalkınma Koo-
peratifi, yaptığı çalışma ve projelerle 
hem yemlik üretim yapan çiftçinin 
hem de süt üreticisinin para kazana-
cağı bir sistemi oluşturarak, üreticiye 
destek oluyor. Yaklaşık 500 müstah-
silden günlük 45-50 ton süt toplayan 
kooperatif, üreticinin ürünlerini bu 
sayede değerlendirmiş oluyor. Bunun 
yanında yeni projeleri de hayata ge-
çiren Tarımsal Kalkınma Kooperatifi, 
oluşturacağı yöresel ürünler mağaza-
larıyla üreticiden tüketiciye bir köprü 
olmayı hedefliyor.

KOOPERATİFE 
HAREKET GELDİ 

Çalışmalarıyla ilgili açıklamalarda 
bulunan Ladik Tarımsal Kalkınma 
Kooperatifi Başkanı Mustafa Çoban, 
kooperatifin 1969 yılında kurulduğu-
nu ancak 2014 yılına kadar aktif bir 
çalışma yürütemediğini söyledi. Ken-
dilerinin göreve gelmesiyle koopera-
tife hareket kazandırdıklarını belirten 
Çoban, “Biz 2014 yılında kooperatife 
göreve geldiğimizde kooperatif gün-
lük 2800 LT süt topluyor ve 2 araçla 

faaliyet gösteriyordu. Personel sayısı 
yine 4 kişiden oluşuyordu. Göreve 
gelmemizle 2015 yılında 15 ton süt 
toplamaya başladık, araç sayımız 
3, personel sayımız 6 oldu. 2016 
yılında süt kapasitemiz 20 topa çıktı, 
araç sayımız 4’e, personel sayımız 
8’e yükseldi. 2017 yılında ise 24 ton 
süt toplama kapasitesine ulaştık. Bu 
arada yem satışı 2014 yılında 100 
ton iken, 2017 yılında bu rakam 300 
tona ulaştı. Kooperatifimizin daha da 
büyümesi ve geleceğe emin adımlarla 
yürümesi için 2018 yılında önemli bir 
adım attık. Bu tarih itibariyle koope-
ratifimize bir hizmet binası kazandır-
dık. Bu hizmet binamızda; 1 labora-
tuvar, 50 ton süt soğutma kapasiteli 
süt soğutma merkezi, toplantı salonu, 
yemekhane ve idari bina bulunuyor. 
Ayrıca 1 adet şehirlerarası süt top-
lama aracı yine kooperatifimize ka-
zandırıldı. 2019 yılında 1 adet 1 ton 
kapasiteli silaj paketleme makinesi 
kazandırdık. Bu sayede kooperatifimiz 
silaj alımı yaparak, müstahsillerimi-
zin kaba yem ihtiyacını karşılamaya 
başlamıştır” dedi. 

SARAYÖNÜ’NE 
ŞUBE AÇARAK BÜYÜDÜLER

Sarayönü ilçe merkezinde Sara-
yönü Şubesi’ni açtıklarını anımsatan 

ÜRETICI VE 
TÜKETICI 

ARASINDA KÖPRÜ 
KURUYOR

Üreticiyi destekleyerek bölgenin ekonomik hayatına 
büyük katkı sağlayan Ladik Tarımsal Kalkınma 
Kooperatifi, yöresel ürünler mağazasında sona 

yaklaştı. Yöresel ürün mağazanın üreticiye büyük katkı 
sağlayacağını belirten Kooperatif Başkanı Mustafa 

Çoban, üretici ve tüketici arasında köprü olacaklarını 
söyledi  

Başkan Çoban, kooperatifin gün gün 
büyüdüğüne dikkat çekti. Emin adımlar-
la yola devam edeceklerini, bu sayede 
üretici için çalışmalarını sürdürecekleri-
ni dile getiren Başkan Çoban, “Koopera-
tifimiz 700 ton yem satışına, 45-50 ton 
arası süt kapasitesine ulaşmış durum-
dadır. Yine personel sayımız 21’e ulaştı. 
Ayrıca Sarayönü ilçe merkezine açmış 
olduğumuz şube ile hizmet ağımızı da 
genişletmiş olduk. Daha önce sadece 
Ladik’e hizmet verirken, bugün bölgede 
4 ayrı mahalleye hitap ediyoruz. Bu da 
hizmet ağımızın genişlemesi demek” 
şeklinde konuştu.  

ÜRETİCİNİN YANINDAYIZ

Kooperatif olarak verdikleri hizmetin 
üreticiye büyük destek olduğunu belir-
ten Başkan Çoban, özellikle silaj ve yem 
satışlarının bu noktada önemli olduğu-
nu söyledi. Hayvan üreticisine vadeli 
şekilde silaj ve yem sağlayarak, üretici-
nin sıkışmasını önlediklerini vurgulayan 
Başkan Çoban, şunları kaydetti, “Koope-
ratif olarak bizim amacımız üreticimizin 
yanında olmak. Gerek hayvan üreticisi 
gerek tarımsal üretim yapan çiftçimiz, 
zaten zor dönemlerden geçiyor. Girdi 
maliyetleri oldukça yüksek. Hayvancılık 
sektöründe en büyük girdiyi oluştu-
ran silaj ve yem konusunda attığımız 
adımlar, müstahsillerimizi çok rahatlatı-
yor. Maliyet yüksek olduğu için hayvan 
üreticimiz yem almakta güçlük çekiyor. 
Yemi almak için nakit ödeme yapmak 
zorunda kalıyor. Nakit çıkaramayan 
üreticimiz hayvanlarını satmak zorunda 
kalıyor. Bu da üreticimizin büyümesini 
engelliyor. Biz kooperatif olarak böl-
gemizdeki hayvan üreticimizin ihtiyacı 
olan silajı karşılamak için, sözleşmeli 
ekim yaptırıyoruz. Çiftçimizin ürettiği 
silajı alıyoruz, hayvan üreticimize va-
deli bir şekilde veriyoruz. Böylece hem 
çiftçimize hem de hayvan üreticimize 
kazandırmış oluyoruz. Hayvan üreticimiz 
parayı peşin vermediği için hayvanını 
satmak zorunda kalmıyor. Çiftçimiz de 
alıcı belli olduğu için ürününü satmak 
için uğraşmıyor. Bunun yanında alıcı 
olduğu için bölge çiftçisi silaj ekimine 
de yönelmiş oluyor. Böylece çiftçimiz de 
para kazanıyor. Kooperatifimiz piyasayı 
da regüle etmiş oluyor.” 

SÜT ÜRETİCİSİ DESTEKLENMELİ 
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Süt üretiminin önemine dikkat çeken Başkan Çoban, 
ülkemizin ihtiyacını karşılamak için üreticinin destek-
lenmesi gerektiğinin altını çizdi. Bugün gerek tarımda 
gerek hayvancılıkta ciddi sorunlar olduğunu, bu sorun-
ların üreticiyi oldukça güç duruma düşürdüğünü dile ge-
tiren Başkan Çoban, “Bugün dünyada en büyük silahın 
gıda olduğunu artık herkes biliyor. Ülkeler savunma sa-
nayine, farklı alanlara büyük yatırımlar yapıyorlar fakat 
gelinen noktada tüm bu yatırımların bir noktada tıka-
nacağını gösteriyor. Bunun nedeni de gıdadır. Pandemi 
sürecinde gıdanın ne kadar önemli bir unsur olduğunu 
hepimiz gördük. Kapanmaların yaşandığı dönemlerde 
çiftçinin, hayvancılık yapan üreticinin üretimine devam 
etmesi için kısıtlama yapamadık. Çünkü insanoğlu bir 
şekilde gıda tüketecek, bir şekilde karnını doyuracak. 
Bugün süt üretimi de temel gıda maddeleri arasında 
yer aldığı için, ülkemiz için önemli bir üretim kalemi. 
Bunun için üreticimizin kazanması demek, ülkemizin 
kazanması demektir. Üreticimiz ne kadar çok kazanırsa, 
o kadar çok üretim yapar. Ancak bugün girdi maliyetle-
riyle üreticinin beli bükülmüş durumda. Yetkililerimiz-
den isteğimiz; girdi maliyetleriyle süt fiyatları arasındaki 
denge bozulmamalı. Arada en azından yüzde 30’luk bir 
kazanma payı olsun ki, üreticimiz bu yüzde 30’luk payla 
kazanabilsin. Yoksa süt üreticisinin durumu daha da 
zorlaşacak” değerlendirmesi yaptı. 

YÖRESEL ÜRÜN 
MAĞAZASI UFUK AÇACAK 

Kooperatif olarak yöresel ürün mağazası projelerinde 
sona yaklaştıklarını dile getiren Başkan Çoban, mağaza-
nın bitince üreticiye büyük katkı sağlayacağını söyledi. 
Kendi sütlerinin yüzde 25-30’unu bu mağaza sayesin-
de işleyeceklerini, ortaya çıkan ürünleri de tüketiciyle 
buluşturacaklarını dile belirten Çoban, şöyle devam etti, 
“Yöresel ürünler mağazamızın kaba inşaatını hemen 
hemen tamamladık. Yakın zamanda inşallah açılışını 
yapacağız. Kendi sütümüzün yüzde 25-30’unu kullana-
rak ortaya çıkaracağımız ürünlerle sadece Ladik’e değil 
Konya’ya hizmet edeceğiz. Bir de sadece kendi ürünle-
rimizin değil, Türkiye’nin diğer bölgelerindeki yöresel 
ürünlerin de satışını burada yapacağız. Ladik, Sarayönü 
ve Konya merkez ilçelerinde bu mağazalarımızı açmayı 
planlıyoruz. Böylece fabrikalara muhtaçlığımız kalma-
yacak, ürünü kendimiz değerlendireceğiz ve çiftçiyi de 
desteklemiş olacağız.”

KÖPRÜ OLACAĞIZ

Mağazalarda Tarım ve Orman Bakanlığı’nın stan-
dartlarına uygun olarak ürünler satılacağının altını çizen 
Çoban, “Şişelerde soğuk süt, yoğurt, peynir ve tere yağı 
satışı yapacağız. Ve Türkiye’nin diğer bölgelerindeki 
yöresel ürünleri satacağız. Nohut, mercimek, fasulye, 
incir gibi aklınıza gelebilecek her ürünü kendi bölgesin-
den çiftçiden alacağız, tüketiciye sunacağız. Dolayısı ile 
üreticiden tüketiciye köprü olacağız. Böylece hem çiftçi 
kazanacak hem de vatandaşımız bu ürünleri daha ucuz 
maliyetlere alacak. Hem de daha doğal ve sağlıklı ürün-
ler tüketmiş olacak” diye konuştu. 
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Tarımsal üretimde Konya’nın 
önemli ilçeleri arasında yer alan 
Altınekin’in tarımdaki başarısı 

farklı alanlara da yansıyor. Tarımsal üreti-
min fazla olması nedeniyle lojistik konu-
sunda da oldukça ileri düzeye gelen Altıne-
kin, ilçede kurulan kooperatif sayesinde bu 
alanda daha da büyümeyi hedefliyor. Bu 
doğrultuda çalışmalar yürüten S.S. Altıne-
kin Merkez Motorlu Araçlar Karayolu Yük 
Taşıma Kooperatifi, bir yandan üyelerinin 
haklarını teminat altına alırken, diğer yan-
dan ilçenin refahını artırma adına önemli 
bir rol oynuyor. 149 üyesi ile Konya’daki 
en önemli taşıma kooperatifleri arasında 
yer alan S.S. Altınekin Merkez Motorlu 
Araçlar Karayolu Yük Taşıma Kooperatifi, 
üyelerine daha iyi hizmet verebilmek için 
önemli hedefler doğrultusunda ilerliyor. 
Konuyla ilgili açıklamalarda bulunan Koo-
peratif Başkanı İhsan Ünal, en önemli he-
deflerinin Altınekin’e ve üyelerine yakışır 
bir tesis kazandırmak olduğunu söyledi. 

LOJİSTİKTE ÖNEMLİ BİR HİZMET 

Ünal yaptığı açıklamada, 2015 yılından 
buyana kooperatifin başkanlığını yürüttü-
ğünü söyledi. Kooperatiflerinin 149 üyeyle 

önemli bir yerde olduğunu dile getiren 
Başkan Ünal, “Altınekin, tarım noktasın-
da Konya’nın ilçeleri baz alındığında ilk 
sıralarda yer alan bir ilçemiz. Bu anlamda 
ilçemizde arpa, buğday, mısır, ayçiçeği, 
kabak, fasulye gibi ürünler başta olmak 

üzere, birçok ürün üretiliyor. Tarım üreti-
mi fazla olduğu için dolayısı ile bu ürün-
lerin lojistiğine de ihtiyaç var. Burada da 
biz devreye giriyoruz. Tarım üretimi fazla 
olduğu için de ilçemizin lojistiği oldukça 
güçlü. Bizim kooperatif olarak 149 üremiz 

ALTINEKIN’E YAKIŞIR
BIR TESIS PLANLANIYOR

Konya’daki en önemli taşıma kooperatifleri arasında yer alan 
S.S. Altınekin Merkez Motorlu Araçlar Karayolu Yük Taşıma 

Kooperatifi, önemli çalışmalar yürütüyor. Kooperatif Başkanı 
İhsan Ünal, Altınekin’e ve üyelerine yakışır bir tesis için 

harekete geçtiklerini söyledi 

var ama 407 aracımız var kooperatife 
kayıtlı. Biz Samsun, Derince, Adapazarı 
Karasu gibi Türkiye’nin önemli limanların-
dan, Konya’daki un fabrikalarımıza lojistik 
hizmet de veriyoruz. Türkiye’nin önemli 
gıda markalarının da yurt dışından gelen 
mallarını taşıma noktasında da çalışmalar 
yapıyoruz” dedi. 

ŞOFÖRLERİMİZE İŞ İMKANI 
SUNUYORUZ 

Kooperatif olarak ilçedeki nakliye 
sektöründe çalışan şoförlerin taşıma işi 
konusundaki organizasyonu yürüttüklerini 
belirten Ünal, “Tamamen yurtiçi çalışıyo-
ruz. Biz kooperatif olarak, ithalatçı-ihracat-
çı firmalarla görüşüyoruz. Nakliye işlerini 
alarak, üyelerimize dağıtıyoruz. Konya’da 
neredeyse un fabrikalarının tamamının 
nakliye işini biz yapıyoruz” diye konuştu. 

SEKTÖR ÇOK İYİ YERDE 

Lojistik sektörünün ülke için önemli 
olduğuna dikkat çeken Ünal, son 2 yıldır 
yaşanan pandemi döneminde dahi sektö-
rün durmadığını söyledi. Ticari faaliyetle-
rin devam etmesi için lojistiğin olmasının 
zorunlu olduğunu bu nedenle de sektörün 
şuan altın çağını yaşadığını bildiren Baş-
kan Ünal, “Lojistikte altın yılı yaşıyoruz. 
Pandemiye rağmen lojistik hiçbir zaman 
durmadı ve iyi bir seviyede. Ben kendim 
30 yıllık kamyoncuyum hala da devam 
ediyorum” dedi. 

TAKOGRAF SÜRESİ UZAMALI 

Sektör olarak yaşadıkları sorunlara da 
değinen Başkan Ünal, şu bilgileri verdi, 
“Bizim sektör olarak isteklerimiz, sorun-
larımız yok mu var. Mesela Ulaştırma Ba-
kanlığı’nın yeni takograf süreleri devreye 
girdi. Bizim kamyoncu arkadaşlarımız da 
bu yeni uygulamaya adapte oldu. Daha ön-
ceki sürelerde buradan İstanbul’a bir yükü 
1 günde götürebiliyorduk. Ama bugünkü 
sürelerle 2 günü buluyor İstanbul’a malın 
gitmesi. Avrupa’da böyle olabilir uygulama 
ama Türkiye’de Ulaştırma Bakanlığı bu 
uygulamayı gözden geçirmeli. Çünkü biz 
Avrupa gibi değiliz, bizim çok çalışmaya 
ihtiyacımız var. Bu sürenin 4 saat daha 
uzaması lazım. Biz şuan 14,5 saat yatı-
yoruz, 8 saat çalışıyoruz. Şuan ki Türkiye 
şartlarında bu çalışma az. Bir 4 saat daha 
süre verilmesi gerekiyor. Araçlar İstan-
bul’a yetişmiyor, oradaki vatandaş mal 
gelmedi diyor. Bir de bunun altyapısı hazır 
değil daha Türkiye’de. Kamyon şoförü sü-
resi dolunca dinlenmek için tesise giriyor. 
Tesisten kovalıyorlar. Bakanlık bu uygu-
lamayı devreye soktu tamam ama altyapı 
nerede? Tesisler ona göre hazırlandı mı? 
Bu uygulamanın gözden geçirilmesi lazım. 
Şuan bizim en büyük sorunumuz bu.” 

ŞOFÖR YETİŞMİYOR!

Sektörün en önemli sorunlarından biri-
nin de şoför eksikliği olduğunu vurgulayan 
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Ünal, “Şoför bulmakta çok büyük zorluk 
çekiyoruz. Kamyon şoförü yetiştirmemiz 
lazım. Birçok firmanın aracı tam kapa-
site çalışamıyor. Örneği bir firmanın 50 
aracı varsa 20’si şoför olmadığı için yatı-
yor. İş yok mu var ama şoför yok. Mesela 
benim kendi 4 kamyonum var ama şoför 
bulamadığım için Ramazan Bayramı’n-
dan buyana yatıyor araçlarım. Bu milli 
servet. Buna çözüm getirmek gerekiyor” 
şeklinde konuştu. 

KONYA ŞEKER BİZİM İÇİN ÖNEMLİ 

Başkan Ünal, Altınekin bölgesindeki 
taşıma sektörünün gelişmesinde Konya 
Şeker’in önemli bir yer tuttuğuna vurgu 
yaptı. Konya Şeker’in bölgedeki yatırım-
ları sayesinde işlerinin büyük oranda 
arttığını, bu kazanımların da devam 
etmesinin önemli olduğunu belirten Baş-
kan Ünal, şöyle devam etti, “Torku sa-
dece Altınekin için değil, Konya için çok 
değerli. Konya Şeker ve Torku Konya’nın 
omurgası. Konya Şeker’in çok borçlu 
olduğu söyleniyor ama inşallah bu sıkın-
tıdan kurtulur. Konya Şeker’in vatana, 
millete hizmet etmeye devam etmesi 
gerekiyor. Bizim için çok önemli.”

SOSYAL TESİS HEDEFİ VAR

Kooperatif olarak üyelerinin menfa-
atleri için büyük bir gayretle çalışma-
lar yürüttüklerinin altını çizen Başkan 
Ünal, planladıkları projelerle ilgili ise şu 
bilgileri verdi, “Kooperatif olarak önemli 
hedeflerimiz var. Biz göreve geldiğimiz-
de kooperatifimiz çok küçüktü. Bugün-
lere çalışarak getirdik. Şimdi üstüne 
koymak için çalışıyoruz. Planlarımızda 
bir tesis kurmak var. Ankara Yolu’ndan 
30 bin metrekarelik bir yer aldık ve son 
aşamaya geldik arazi konusunda. Burada 
oteli, yıkaması, yağlaması, sosyal alan-
ların olduğu ve kooperatif üyelerimizin 
hizmetine sunabileceğimiz üyelerimize, 
Altınekin’e yakışır bir tesis kurmayı 
planlıyoruz. Çünkü Altınekin nakliye 
sektörü çok iyi bir yerde. Bu konuma 
uygun, yakışır bir tesisi inşallah hizmete 
sunacağız.”
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DSİ son 18 yılda Konya’da 2 içme suyu tesisi, 21 baraj, 30 gölet, 1 adet suni besleme, 66 Sulama 
Tesisi, 141 Taşkın Koruma Tesisi kazandırdı, toplam yatırımın maliyeti 11 Milyar lirayı geçti 

DSİ’DEN KONYA’YA DEV YATIRIMLAR! 

Tarım ve Orman Bakanlığı 
Devlet Su İşleri (DSİ) Genel 
Müdürü Kaya Yıldız, Konya’ya 

sulama faaliyetlerinin önemine değine-
rek, “Konya’ya 18 yılda 21 baraj, 30 gö-
let ve 1 suni besleme tesisi kazandırıla-
rak 1 milyar 119 milyon m3 su depolama 
hacmine ulaşılmıştır. 8 baraj ile 4 gölette 
çalışmalar devam etmektedir. Planlama 
ve proje aşamasında 15 adet baraj ve 7 
adet gölet daha bulunmaktadır. 30 gölet 
ve 1 suni besleme tesisi kazandırılarak 
1 milyar 119 milyon m3 su depolama 
hacmine ulaşılmıştır. 8 baraj ile 4 gölette 
çalışmalar devam etmektedir. Planlama 
ve proje aşamasında 15 adet baraj ve 7 
adet gölet daha bulunmaktadır” dedi. 
Tarım ve Orman Bakanlığı Devlet Su 
İşleri (DSİ) Genel Müdürlüğü inşa ettiği 
baraj ve göletlerle suyu depolayarak 
içme ve kullanma suyu olarak insanlara, 
sulama suyu olarak tarım arazilerine 
ulaştırmaya devam ediyor. Ülke su var-
lığına sahip çıkarken mevcut su potan-
siyelinden en yüksek faydayı sağlamayı 
hedefleyen DSİ Genel Müdürlüğü, suyun 
zararlarına karşı vatandaşları ve tarım 

arazilerini korumak için de tüm gücüyle 
çalışıyor.

DSİ’nin son 18 yılda Konya ilinde 2 
İçme suyu Tesisi, 21 Baraj, 30 Gölet, 1 
adet suni besleme, 66 Sulama Tesisi, 
141 Taşkın Koruma Tesisi kazandırdı-
ğını, toplam yatırımın 11 Milyar TL’yi 
geçtiğini söyleyen DSİ Genel Müdürü 
Kaya Yıldız şunları söyledi: Yerüstü su 
varlığı ve aldığı yağış miktarı ülke orta-
lamasının altında kalan Konya’da, suyu 
depolamak ve sulamada modern sistem-
ler kullanmak büyük öneme sahiptir. Bu 
nedenle DSİ Genel Müdürlüğünce son 
18 yılda Konya ilimize 21 baraj, 30 gölet 
ve 1 suni besleme tesisi kazandırılarak 
1 milyar 119 milyon m3 su depolama 
hacmine ulaşılmıştır. 8 baraj ile 4 gölette 
çalışmalar devam etmektedir. Planlama 
ve proje aşamasında 15 adet baraj ve 7 
adet gölet daha bulunmaktadır. Konya 
ilinde son 18 yılda 66 adet sulama tesisi 
tamamlanarak 796 bin 930 dekar arazi 
sulamaya açılmış ve yıllık 650 milyon 
TL tarımsal gelir artışı sağlanmıştır. 
İnşaat aşamasında 22 adet, planlama 
ve proje aşamasında 31 adet sulama 

tesisi bulunmaktadır. 2020 yılı Temmuz ayı 
içerisinde 72 bin 650 dekar tarım arazisini 
modern sulamaya kavuşturan KOS 1,2,3 
Sulamalarının ilk kısmı tamamlanmış ve 
açılışı Cumhurbaşkanımız Sayın Recep Tay-
yip Erdoğan’ın video konferans katılımıyla 
gerçekleştirilmiştir. Yaklaşık 120 bin dekar 
tarım arazisini kapsayan KOS 1,2,3 ikinci 
kısım ihalesi ise geçtiğimiz aylarda gerçek-
leştirilmiştir. Yine 331 bin 930 dekar tarım 
arazisini kapalı sistem sulamaya kavuştura-
cak olan Apa-Hotamış 1,2,3 sulamaları in-
şaatında çalışmalar hızla devam etmektedir. 
Ereğli İvriz Sağ Sahil Sulaması Yenileme 
Projesi ile 247 bin dekar tarım arazisi, Dün-
ya Bankası Finansmanıyla yapılacak olan 
Ereğli İvriz Sol Sahil Sulaması Yenilemesi 
ile 152 bin 800 dekarlık alan modern sula-

ma şebekesine kavuşturulacaktır. Tamam-
lanan ve inşası devam eden baraj, gölet ve 
depolama tesisleri ile kuraklık kaynaklı su 
baskısının azaltılması, inşa edilen modern 
sulama tesisleri ile de su tasarrufu sağlan-
ması hedeflenmektedir. Modern sulama 
tesisleri ile ayrıca çiftçinin sulama maliyet-
leri azalmakta, ürün verimliliği yükselmekte 
ve bu sayede gıda arz güvenliği de teminat 
altına alınmış olmaktadır.

KOP’UN KİLİT TESİSLERİ: BAĞBAŞI, 
BOZKIR, AFŞAR BARAJLARI İLE MAVİ 

TÜNEL VE HADİMİ TÜNELİ

Yukarı Göksu Havzasının sularını Konya 
Kapalı Havzasına ulaştıran kilit tesisler 
Bağbaşı Barajı ve Mavi Tünel geçtiğimiz 

yıllarda tamamlandı. Mavi Tünel’den şu ana 
kadar Konya’ya 820 milyon m3 su aktı. 361 
milyon m3 su depolama kapasitesine sahip 
Bozkır Barajı inşaatı tamamlanarak geçti-
ğimiz Ağustos ayında su tutmaya başladı. 
2021 yılı içerisinde Bozkır Barajı’nın suları 
da Mavi Tünel vasıtasıyla Konya’ya ulaş-
mış olacak. 364 milyon m3 su depolama 
kapasitesine sahip olan ve inşaatı tamam-
lanan Afşar Barajı da 2021 yılı içerisinde su 
tutmaya başlayacak. Afşar Barajının sularını 
Bağbaşı Barajı’na aktaracak olan 18 km’lik 
Hadimi Tüneli’nde 24 saat esasıyla çalış-
malar devam ediyor. Mavi Tünel’den sonra 
KOP’un ikinci tüneli olan Hadimi Tünelinde 
bir taraftan tünel açma makinesi ilerlerken, 
diğer uçtan klasik del-patlat sistemi ile tü-
nel açma işlemi devam ediyor. Tünelin 7 bin 

DSİ’DEN KONYA’YA DEV YATIRIMLAR! 
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800 metrelik kısmı tamamlandı. Sistem tüm 
unsurlarıyla çalışmaya başladığında Konya 
Kapalı Havzasına aktarılan yıllık su miktarı 
414 milyon m3’e ulaşmış olacak.

KONYA MUSLUKLARINDAN MAVİ TÜNEL 
İÇMESUYU ARITMA TESİSİNİN SULARI 

AKIYOR

Bağbaşı Barajında depolanan ve Mavi 
Tünel ile Konya’ya ulaşan suların yıllık 100 
milyon m3’ü Konya ilinin içmesuyu ihtiyacı-
nı karşılamak için kullanılıyor. DSİ tarafın-
dan inşa edilerek 2018 yılında faaliyete ge-
çen Mavi Tünel İçmesuyu Arıtma Tesisinde 
arıtılan sular, Konya musluklarına ulaşıyor. 
Musluklardan memba kalitesinde akan suyu 
vatandaşlar gönül rahatlığı ile içiyor. Tesis, 

2050’li yıllara kadar Konya ilinin su ihtiya-
cını karşılayacak. Bugüne kadar içmesuyu 
ihtiyacını karşılamak üzere kullanılan birçok 
yeraltısuyu kuyusu da, tesis sayesinde devre 
dışı bırakılmış oldu. Tesisin sularını Çumra, 
İçeriçumra ve Alibeyhüyüğü’ne ulaştıran 
isale hattının da 2020 yılı içerisinde tamam-
lanmasıyla söz konusu yerleşim yerlerindeki 
vatandaşlarımız da memba kalitesinde 
içmesuyuna kavuşmuş oldu.

TAŞKIN KORUMA TESİSLERİ 
İLE CAN VE MAL KAYIPLARININ ÖNÜNE 

GEÇİLDİ

Kontrol altında bulunan su hayatın 
vazgeçilmezi iken, taşkın ve selde olduğu 
gibi kontrolümüzden çıkan su ise can ve 

mal kayıplarına neden olabilmektedir. Son 
18 yılda Konya ilinde tamamlanan 141 
adet taşkın koruma tesisi ile 38 bin 742 
dekar arazi ve 178 yerleşim yeri taşkınlara 
karşı korunmuş, olası can ve mal kayıpla-
rının önüne geçilmiştir. Halihazırda 5 adet 
taşkın koruma tesisinde çalışmalar devam 
etmekte, planlama ve proje aşamasında ise 
72 adet dere ıslah çalışması bulunmaktadır. 
DSİ Genel Müdürü Yıldız son olarak, “18 
yılda Konya ilinde yapılan su yatırımları 
yaklaşık 11 milyar TL. Bu projelerin yapıl-
masında en büyük destekçimiz Cumhur-
başkanımız Sayın Recep Tayyip Erdoğan’a, 
Tarım ve Orman Bakanımız Sayın Dr. Bekir 
Pakdemirli’ye şükranlarımı sunuyor, emeği 
geçenlere teşekkür ediyorum.” diyerek söz-
lerini tamamladı.

56 57



Suyun önemine 
dikkat çeken S.S. İnli 
Sulama Kooperatifi 
Başkanı Veli Kılalı, 
çiftçiye seslenerek, 

“Suyunuza ve 
kooperatifinize sahip 

çıkın” dedi 

SUYA VE 
KOOPERATIFE 

SAHIP 
ÇIKMALIYIZ

Konya’da Çumra bölgesinin 
önemli sulama koopera-
tiflerinden biri de S.S. İnli 

Sulama Kooperatifi. 1974 yılında mü-
racaatı yapılarak, 1978 yılında ilk kuyu 
açma çalışmalarına başlayan kooperatif, 
o günden buyana bölgede önemli bir 
çalışma yürütüyor. Bugün itibariyle 
160 üyeye ulaşan kooperatif, çiftçinin 
suya ulaşması için kuyularının büyük 
bölümünü yenilemiş durumda. Çiftçi 
için suyun öneminin bilinciyle çalıştıkla-
rını belirten S.S. İnli Sulama Kooperatifi 
Başkanı Veli Kılalı, “Suyumuza ve koo-
peratifimize sahip çıkmalıyız” dedi. 

KOOPERATİF GÜNDEN GÜNE 
GELİŞTİ 

Kooperatif çalışmaları hakkında 
bilgiler veren S.S. İnli Sulama Koope-
ratifi Başkanı Veli Kılalı, kooperatifle-
rinin kuruluş serüvenini anlattı. 1974 
yılında kooperatif kurmak için müracaat 
ettiklerinin bilgisini paylaşan Kılalı, 
“1978-1979 yıllarında da ilk kuyu açma 
çalışmalarına başladık. 1980 yılında 
da ilk kuyu kullanımına başladık. 2012 
yılında toplulaştırma ve basınçlı sisteme 
geçerek, 2014’te kartlı sistem uygula-
masını devreye aldık” dedi. 

KUYULAR YENİLENDİ 

Kooperatif olarak çiftçinin ihtiya-
cı olan suyu vermek için mücadele 
ettiklerini kaydeden Kılalı, 2017 yılında 
kendilerinin göreve gelmesiyle kuyular-
da su sorunu olduğunu söyledi. Bunun 
için ileride yaşanabilecek su sorununu 
giderecek adımlar attıklarını dile getiren 
Kılalı, şunları söyledi, “2017 yılında ku-
yularımızdaki suyun çekildiğini gördük. 
Bölgemizdeki çiftçimizin su kullanı-
mında en büyük görev kuyularımıza 
düşüyor. Kuyularımızda su olmadığı 
zaman maalesef sulama yapmamız da 
mümkün değil. Bunun için kuyularımız 
bizim için çok önemli. Biz de kooperatif 
olarak kuyularımızın bakımlarını, yeni-
leme çalışmalarını yapmak zorundayız. 
Bunun bilinciyle hareket ediyoruz. 
Kuyularımızdaki bu sıkıntıyı görünce, 
hemen yenileme çalışmalarına başladık. 
Dolayısı ile 55 kuyumuzu bu kapsamda 
yeniledik. Böylece kuyularımızdaki su 
sorununu bir nebze olsa çözmüş olduk. 
Çiftçimiz de bu sayede sulama sorunu 
yaşamadı.”

SAMİMİYETLE VE GAYETLE 
ÇALIŞIYORUZ 

Kooperatifin çiftçi için önemli ol-
duğuna değinen Başkan Kılalı, “Bugün 
itibariyle kooperatifimizin 160 üyesi, 
4 teknisyeni, 1 muhasebe çalışanı var. 
Denetim kurulu ve yönetim kuruluyla 
bugünlere geldik. Tüm arkadaşlarımız-
la samimiyetle ve gayretle çalışmalar 
yürütüyoruz. Kooperatif üyelerimizin 
desteği ile dört yıl önce seçildiğimiz 
görevimizi üyelerimiz ile birlikte başarı 
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çalışmalara imza attık. Çalışmalarımızda 
bizleri yalnız bırakmayan tüm üyeleri-
mize ve gerçekleştirdiğimiz çalışmalarda 
desteklerini esirgemeyen Konya Bölgesi 
Sulama Kooperatifleri Birliği Yönetim 
Kurulu Başkanı Şaban Güven’e DSİ 4. 
Bölge Müdürlüğü yetkililerine, Konya 
Milletvekillerimize, Belediye Başkanla-
rımıza teşekkür ederim. Özellikle Konya 
Ovasında yaşanan kuraklık ve su sorunu 
ile birlikte sorumluluklarımızın artığının 
farkındayız. Yeni dönemde bu sorumlu-
luk bilincimiz ile üyelerimize hizmetimizi 
artırarak devam ettireceğiz” ifadelerini 
kullandı.

SU BİZİM İÇİN ÖNEMLİ

Çiftçi için suyun olmazsa olmaz 
olduğuna dikkat çeken Kılalı, “Üretmek 
için suya muhtacız. Çiftçimiz üretmek 
için elinden geleni yapıyor. Su konusunda 
oldukça hassas davranıyor. Su konusun-
daki sıkıntıları bildiğimiz için bölgemizde 
vahşi sulama artık yok. Çiftçimiz bu 
konuda oldukça bilinçli hale geldi. Ancak 
ne olursa olsun Konya Ovası’nda su 
sorunu hatsafhada. Bu konuda biran önce 
bir çözüm bulunmalı. Kuyularımızdaki 
su seviyeleri çok düştü. Her geçen yıl da 
su seviyesi düşecek. Bunun için dış hav-
zalardan su getirilmesi gerekiyor. Yoksa 
çiftçi üretemez” dedi. 

SUYUMUZA VE KOOPERATİFİMİZE 
SAHİP ÇIKALIM

Suyun önemini anımsatan Kılalı, bu 
konuda kooperatifin yaptığı çalışmala-
rın da dikkate değer olduğunu söyledi. 
“Üyelerimize suyunuza ve kooperatifinize 
sahip çıkın diyoruz. Geleceğimiz için 
suyumuza sahip çıkalım” diyen Kılalı, 
şöyle devam etti, “Suya sadece bugün 
için değil yarın da ihtiyaç olacak. Bunun 
için suya sahip çıkmak gerekiyor. Gelecek 
nesillerimizi zor durumda bırakmamak 
için, su konusunda oldukça hassas olma-
lıyız. Bu noktada su ne kadar önemliyse, 
kooperatifimiz de o kadar önemli. Biz bu 
yüzden çiftçimize diyoruz ki; kooperati-
finize de sahip çıkın. Bu bilinçte olduğu-
muz sürece, zorlukları el birliğiyle aşarız 
diye düşünüyorum.” 
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Selçuklu Belediyesi tarafından, Selçuk 
Mahallesi’nde yapımı tamamlanan Bisiklet 
ve Kaykay Parkı’nın açılışı düzenlenen 
törenle gerçekleşti. Selçuk Bisiklet ve Kay-
kay Parkı açılış törenine Selçuklu Belediye 
Başkanı Ahmet Pekyatırmacı’nın yanı sıra 
AK Parti Konya İl Başkanı Hasan Angı, 
Konya Büyükşehir Belediye Başkanı Uğur 
İbrahim Altay, Karatay Belediye Başkanı 
Hasan Kılca, Konya İl Müftüsü Doç.Dr. 
Ali Öge, Selçuklu Kaymakamı Ömer Hilmi 
Yamlı, AK Parti Selçuklu İlçe Başkanı Mus-
tafa Hakan Özer, MHP İlçe Başkanı Süley-
man Savran, Selçuklu İlçe Müftüsü Bekir 
Derin, Selçuklu Muhtarlar Derneği Başkanı 
Mustafa Avcıoğlu ve muhtarlar, Selçuklu 
Belediye Meclis Üyeleri, Belediye Başkan 
yardımcıları ve mahalle sakinleri katıldı.

‘HER YAŞTAN HEMŞEHRİMİZİN 
YARARLANACAĞI PROJELER ÜRETMEYE 

DEVAM EDECEĞİZ’

Selçuklu’da yaşam kalitesini arttıran 
ve tüm sakinlerinin ihtiyaçlarını gözeterek 
yatırımlarını sürdüren Selçuklu Belediyesi, 
ikincisini Selçuk Mahallesi’nde inşa ettiği 
Bisiklet ve Kaykay Parkını düzenlediği 
programla açtı.Konya’nın bir bisiklet şehri 
olduğuna dikkat çeken Selçuklu Belediye 
Başkanı Ahmet Pekyatırmacı,   “Türkiye’de 
en uzun bisiklet yollarının bulunduğu, en 
fazla bisiklet kullanımının olduğu şehir 
Konya. Bu noktada başta Konya Büyük-
şehir Belediye Başkanımız Uğur İbrahim 
Altay olmak üzere emeği geçenlere teşek-
kür ediyorum. Selçuklu Belediyesi olarak 
biz de spora ve sporcuya her daim önem 
veriyoruz. Bu çerçevede ata sporumuz olan 
bisiklet için de gerekli yatırımları ilçemize 
yapıyoruz.  Bisiklet kenti olan şehrimize 
geçtiğimiz yıl Konya’nın ilk bisiklet ve 
kaykay parkını kazandırmıştık. Sancak 

Mahallemizdeki bu parkımız büyük ilgi 
gördü. Biz de bunun devamı olarak Selçuk 
Mahallemize bu parkımızı kazandırdık. 
İnşallah diğer mahallelerimizde de bu 
güzel projemizi sürdüreceğiz” ifadelerini 
kullandı.

‘PARK BİRÇOK AKTİVİTENİN 
GERÇEKLEŞTİRİLEBİLECEĞİ ÇOK 

KAPSAMLI BİR PARK NİTELİĞİNDE’

Parkın toplam maliyetinin 1 milyon 
200 bin TL olduğunu söyleyen Pekyatır-
macı, “Park toplam 5 bin 283 metrekarelik 
bir alana sahip. İçerisinde bisiklet, kaykay, 
scooter ve paten kullanıcıları için 400 met-
re uzunluğunda bir parkur yer alıyor. Seyir 
tepesi ve oturma alanlarının da bulunduğu 
parkımızda ayrıca; her yaştan insanımızın 
faydalanabileceği akrilik koşu yolu, içi kum 
dolu yalınayak yolu, bocce oyun alanı, çizgi 
oyun alanı, tenis masaları, satranç masa-
ları ve trambolinler yer alıyor. Etrafı bitki 
çeşitlerinin bulunduğu yeşil alanla çevrili 
olan parkımızın 41 araç kapasitesine sahip 
bir de otopark alanı bulunuyor. İsim olarak 
her ne kadar bisiklet ve kaykay parkı olsa 
da bu parkımız aslında birçok aktivitenin 
gerçekleştirilebileceği, çok kapsamlı bir 
park niteliğinde. İnşallah vatandaşlarımız 
burada güzel vakitler geçirecekler. Proje-
mizde emeği geçen herkesi tebrik ediyo-
rum” şeklinde konuştu.

 ‘MAZERET DEĞİL HİZMET ÜRETİYORUZ’

Geçen zamanda birlikte şehrin ve 
insanların ihtiyaçlarının da güncellenip 
çeşitlendiğini ifade eden AK Parti Selçuklu 
İlçe Başkanı Mustafa Hakan Özer, “Bizler 
de Ak kadrolar olarak insanımızın güncel-
lenen bu ihtiyaçlarını zamanında karşıla-
yabilmek için durmadan çalışmaya devam 

ediyoruz.  Hemen her gün şehrimizin bir 
başka noktasında yeni bir açılışla, yeni bir 
projeyle bir araya geliyoruz. 20 senelik 
anlayışımızın gereği mazeret değil hizmet 
üretiyoruz. En büyük gücümüz de hem-
şehrilerimizin milletimizin bizlere vermiş 
olduğu destek. Bu desteğin sorumluluğu-
nun bilinci ile de durmadan gayret etmeye 
devam ediyoruz ve devam edeceğiz. İnşal-
lah önümüzde de Selçuklumuzda yeni açı-
lışlarda bir araya gelmeye devam edeceğiz. 
Ben bu güzel parkın yapımında emeği olan 
başta Selçuklu Belediye Başkanımız ve 
ekibine teşekkür ediyor, parkımızın hayırlı 
olmasını diliyorum” dedi.

‘İSABETLİ BİR YATIRIM’

Açılışı yapılacak olan bisikletle kaykay 
parkının Konya’ya ve Selçukluya hayırlı 
olması temennisinde bulunan Karatay 
Belediye Başkanı Hasan Kılca, “Her gün 
neredeyse bir açılış ve temel atma progra-
mı ile karşınızdayız. Başkanımız ve ekibini 
tebrik ediyorum. Tabi Uğur Başkanımızın 
da bir projesi vardı. “Ekranla Oynama, 
Akranla Oyna”. Hakikaten bu proje bu 
projenin altını dolduruyor. Zaten çocukları-
mın gözlerindeki o heyecandan buranın ne 
kadar önemli bir proje olduğunu, ne kadar 
isabetli bir yatırım olduğunu görüyoruz. 
İnşallah bundan sonraki projelerde de bu 
şekilde İsabetli yatırımlarla da şehrimize 
ve Selçuklumuza değer katmaya devam 
ederiz, devam edeceğiz. Başkanımızı ve 
ekibini kutluyorum, tebrik ediyor, parkı-
mızın hayırlı olmasını diliyorum” şeklinde 
konuştu.

‘YATIRIMLAR ŞEHRİMİZE 
DEĞER KATIYOR’

Bir şehrin kıymetini artık binaların 

Selçuklu Belediyesi, Bisiklet ve Kaykay Parkı’nın ikincisini ilçeye kazandırdı.
Farklı konseptiyle vatandaşlar tarafından oldukça beğenilen parkın, 550 
kilometrelik bisiklet yoluyla bu alanda Türkiye’de birinci sırada yer alan Konya’ya 
yakıştığı vurgulandı

BISIKLET ŞEHRINE YAKIŞIYOR
değil şehirdeki yeşil alanların, 
park ve aktivite alanlarının be-
lirlediğini ifade eden Selçuklu 
Kaymakamı Ömer Hilmi Yamlı, 
“Gün geçmiyor ki biz de ili-
mizde ilçemizde bu tür yapıları 
görmeyelim. Çok şükür bunları 
gördükçe de şehrimizin kıyme-
tinin ne kadar artmış olduğunu 
görüyoruz. Yapılan bisikletle 
kaykay parkının başta şehrimi-
ze, ilçemize, mahallemize ve 
mahalle sakinlerimize hayırlar 
getirmesini temenni ediyorum. 
Parkın yapımında emeği geçen 
başta belediye başkanımız 
olmak üzere tüm Selçuklu 
Belediye çalışanlarımıza ve meclis üyeleri-
mize tekrar şükranlarımı sunuyorum” diye 
konuştu.

‘YATIRIMLAR ŞEHRİMİZİ 
GÜÇLÜ KILIYOR’

Güzel bir program için bir araya geldik-
lerini ifadeden AK Parti Konya İl Başkanı 
Hasan Angı, “Hamdolsun şehrimizde her 
geçen gün çok daha önemli işlere imza 
atılıyor. Bu şehirde yaşayanların hayatını 
kolaylaştırmak, geleceğe çok da umutla 
bakmak için her türlü seferberliği yapan 
başta Büyükşehir Belediye Başkanımız 
olmak üzere tüm ilçe belediye başkan-
larımıza, meclis üyelerimize teşekkür 
ediyoruz. Eğitimden, sağlığa parklardan, 
her türlü altyapı üst yapıya her alana 
dokunuyorlar. Valimizden, kaymakamları-
mızdan tüm kurum amirlerimize kadar bu 
şehri huzurlu kılmak, bu şehri büyütmek 
adına bu çaba devam ediyor. Onun için 
emeği geçen 7’den 77’ye herkese teşek-
kür ediyoruz. Mahallemiz ve ilçemiz için 
önemli bir tesis. Örnekleri yaygınlaşıyor. 
Burada kendini genç hissedenler başta 
olmak üzere sevgili yavrularımıza gençle-
rimize büyük bir imkan. Mahallenin nefes 
alacağı, oturup dinleneceği, spor yapaca-
ğı, tartan pistinden, kaykay pistine kadar 
güzel bir konsept yakalanmış. Ben başta 

Selçuklu Belediye Başkanımız olmak üzere 
tüm ekibine teşekkür ediyorum. Çünkü bu 
şehirde yaşıyoruz. Bu şehri güçlü kılmak 
adına, ülkeye örnek kılma ve ülkemizin 
güçlenmesi adına yapılan bu çalışmalar yü-
zümüzü ak ediyor. Ben yüzümüzü ağartan 
bütün ekibimize huzurlarınızda teşekkür 
ediyorum” dedi.

‘BU PARKUR BİSİKLET ŞEHRİ 
OLDUĞUMUZUN BİR KANITIDIR’

Bisiklete binme oranın arttıkça sağlık 
ve çevre için bir o kadar katkı sağlanıla-
cağına vurgu yapan Konya Büyükşehir 
Belediye Başkanı Uğur İbrahim Altay, 
“Selçuklu Belediye Başkanımız Ahmet 
Pekyatırmacı’yı tebrik ediyorum. Beledi-
yeler olarak açılış ve temel atma törenleri 
için bir toplantı gerçekleştirdik günleri ar-
kadaşlarımızla bölüşmek zorunda kaldılar 
çünkü her hafta Karatay, Meram, Selçuklu 
belediyelerimizin bir temel atma ya da 
açılış programı var. Pandemiden daha tam 
kurtulamadık ama Büyükşehir Belediyesi 
ve ilçe belediyeleri olarak hizmetlerimizi 
bir bir hayata geçirme konusunda adeta 
yarışılıyor. Ben tüm belediye başkanları-
mıza huzurlarınızda teşekkür ediyorum.  
Konyamız gün geçtikçe güzelleşiyor ve 
çok önemli bir mesafe kat ediyor. Bugün 
Selçuklu ilçemizdeyiz burası imar olarak 
çok yoğun bir alan birçok çocuğumuz bu 

mahallede buralarda yaşıyor-
lar. Bu parkta belki alan olarak 
küçük ama fonksiyon olarak 
herkesin kendine ait yer bula-
cağı önemli bir çalışma olmuş.  
İnşallah devamını beklediği-
mizi burada belediye başka-
nımıza ifade ediyoruz.  Biz de 
birçok hizmet yürütüyoruz 
ama inanın en çok hoşumuza 
giden çocuklarımız ve gençle-
rimizin kullanacağı işler çünkü 
onlar geleceğimizin teminatı 
20 yılda AK Parti hükümeti 
Cumhurbaşkanımızın liderli-
ğinde Türkiye’yi çok önemli 
bir mesafeye getirdik ama çok 

yapacak işimiz var onun için yeni nesil 
çok daha enerjik çok daha güçlü arkamız-
dan geliyor bizlerde görevlerimizi onlara 
gönül rahatlığıyla devredeceğiz.  Bugün 
Bisiklet ve Kaykay Parkı’nın açılışındayız 
Konya bir bisiklet şehri 550 kilometrelik 
bisiklet yoluyla Konya açık ara Türkiye’de 
birinci  sırada İnşallah 2024 yılına kadar 
80 kilometre daha ilave edilerek herke-
sin bisikletle ulaşımını sağlayacak bir ağ 
oluşturmayı planlıyoruz. Ne kadar çok 
bisiklete binersek, ne kadar çok hareket 
edersek o kadar sağlıklı yaşayacağımız ve 
çevreye saygılı olacağımız için bu konuda 
hep birlikte hareket etmemiz gerekiyor. 
Bu programımızın Avrupa Hareketlilik 
Haftasının son gününe denk geliyor olması 
da büyük bir tevafuk oldu. Ben tesisimizin 
özellikle çocuklarımıza tekrar hayırlı ol-
masını temenni ediyor emeği geçen başta 
Selçuklu Belediye Başkanımız olmak üzere 
tüm çalışma arkadaşlarına tekrar teşekkür 
ediyorum. Hepinizi saygıyla, muhabbetle 
selamlıyorum hayırlı mübarek olsun in-
şallah.” Protokol konuşmalarının ardından 
Selçuk Kaykay ve Bisiklet Parkı’nın açılışı 
gerçekleştirildi. Açılışın ardından bisiklet 
ve paten gösterisi gerçekleştirilirken pro-
tokol üyeleri de bisiklete binerek parkurda 
gezdi. Etkinlik sonrası parkta vakit geçiren 
çevre sakinleri ise parktan duydukları 
memnuniyeti dile getirdi.

62 63



Bugüne kadar yapmış olduğu 
öncü yatırımlarla Konya’da çini 
sanatının gelişimine katkıda 

bulunan Selçuklu Belediyesi tarafından 
düzenlenen Yaşayan Miras Ulusal Sera-
mik (Çini) Yarışmasında derece elde eden 
yarışmacıların ödülleri düzenlenen tören ile 
sahiplerini buldu. Selçuklu Kongre Merke-
zinde düzenlenen ödül törenine Selçuklu 
Kaymakamı Ömer Himli Yamlı, Selçuklu 
Belediye Başkanı Ahmet Pekyatırmacı, AK 
Parti Konya Milletvekili Selman Özboya-
cı, AK Parti Konya İl Başkanı Hasan Angı, 
Karatay Belediye Başkanı Hasan Kılca, AK 
Parti Selçuklu İlçe Başkanı Mustafa Hakan 
Özer, AK Parti Karatay İlçe Başkanı Mehmet 
Genç, MHP Selçuklu İlçe Başkanı Süleyman 
Savran, Konya İl Müfüsü Doç. Dr. Ali Öge, 
Selçuklu İlçe Müftüsü Bekir Derin, Nec-
mettin Erbakan Üniversitesi (NEÜ) Genel 
Sekreteri Abdullah Ecevit Öksüz, Necmettin 
Erbakan Üniversitesi (NEÜ) Sosyal ve Beşeri 
Bilimler Fakültesi Sanat Tarihi Bölüm Baş-
kanı Prof. Dr. Ahmet Çaycı ile çok sayıda 
davetli katıldı. 

‘KÜLTÜR VE SANATA BÜYÜK ÖNEM 
VERİYORUZ’

 Selçuklu Belediyesi olarak kültür ve sa-
nata büyük önem verdiklerine dikkat çeken 
Selçuklu Belediye Başkanı Ahmet Pekyatır-
macı, “Selçuklu Belediyesi olarak kültürel 
varlığımıza ve sanata dair çalışmalara her 
zaman en büyük değeri ve önemi verme-
ye çalışıyoruz. Bu bilinçle kültür ve sanat 
alanında bugüne kadar birçok proje ürettik, 
birbirinden farkı etkinlik ve yarışmalar 
düzenledik. Türk sanat tarihinde seramik 
sanatının özel bir yeri vardır. Tarihsel 
sürece bakıldığında seramik üretimi yapan 
ilk toplumlardan biriyiz. Biz de Selçuklu 
Belediyesi olarak bu sanatın değerini biliyor 
yaşatmak için çaba sarf ediyoruz. Anadolu 

Selçuklu Devleti döneminde çini üretim 
merkezi olan Konya’da çiniciliği tekrar can-
landırmak adına belediye bünyemizde 1997 
yılında bir çini atölyesi kuruldu. Kurulduğu 
tarihten bu yana çalışmalarını sürdüren 
atölyemizde Selçuklu döneminden günümü-
ze kadar ulaşan eserlerin araştırması ve uy-
gulaması yapılıyor. Tasarımından üretimine 
kadar seramik sanatının tüm aşamalarının 
gerçekleştirildiği çini atölyemizin dışında 
Ahmet Keleşoğlu Sanat ve Tasarım Atölye-
mizde de çini eğitimleri veriliyor. Cum-
hurbaşkanlığı himayesinde kültür hayatına 
kazandırdığımız Büyük Selçuklu Mirası ve 
Anadolu Selçuklu Çağı Mirası eserlerimiz ile 
dünyadaki tüm Selçuklu eserleri toplanarak 
bir kültür hizmeti olarak kullanıma sunuldu. 
Bu çalışmanın ışığında dönemin çinilerini 
yeniden çalışma fikri gelişti ve bu anlam-
da birçok uygulama ortaya çıktı. Yapılan 
çalışmaların çok beğenilmesi ve toplumun 
bu dönemde yapılan çalışmalar hakkında 
bilgi sahibi olmadığının görülmesi üzerine 
farklı tanıtım seçeneklerine ihtiyaç duyuldu. 
Bu doğrultuda en iyi tanıtım şeklinin çini 
ve seramik sanatçılarına ulaşmak olduğunu 
düşünerek Yaşayan Miras Seramik (Çini) 
Yarışmamızı düzenledik. Yarışmamıza sağ 

olsunlar sanatçılarımız tarafından çok fazla 
ilgi gösterildi, ülkemizin birçok noktasın-
dan katılımın sağlandı. Bu vesileyle tüm 
katılımcılarımıza buradan teşekkürlerimi 
sunuyorum” İfadeleri kullandı. 

29 ESER ÖDÜLE LAYIK GÖRÜLDÜ 

Yaşayan Miras Ulusal Seramik (Çini) Ya-
rışmasında 29 eserin ödüle layık görüldüğü-
ne dikkat çeken Başkan Pekyatırmacı, “Çok 
değerli jüri üyelerimizin değerlendirmeleri 
sonucunda 29 eserimiz ödül almaya layık 
görüldü. Ödül almaya hak kazanan katılım-
cılarımızı da tebrik ediyorum. Bu yarışma 
sayesinde birbirinden kıymetli eserleri ül-
kemize kazandırmış olduk. Ayrıca ülkemiz-
deki çini ve seramik üzerine çalışma yapan 
tüm sanatçılarımıza ve eğitim kurumlarına 
ulaşarak Selçuklu dönemi seramik eserleri 
hakkında bilgi verme fırsatımız oldu. Yarış-
mamız sonucunda ortaya çıkan eserler için 
de yine bu ay içerisinde bir sergi düzenleye-
ceğimizin de müjdesini vermek istiyorum” 
Şeklinde konuştu. 

‘MEDENİYETİMİZİN ZENGİNLİĞİ 
KÖKLERİMİZE BAĞLI’ 

Selçuklu Kaymakamı Ömer Hilmi Yamlı 
da medeniyetimizin zenginliğinin köklerinin 
gittiği derinliğe bağlı olduğuna dikkat çeke-
rek, “Bir medeniyetin zenginliği köklerinin 
gittiği derinliğe, bir de tarihine bağlıdır. 
Geçmişten bugüne medeniyette bugünlere 
bugün de örneklerini gördüğümüz eserleri 
günümüze gelmesi ile geldiğini görüyoruz. 
Bu güzel etkinliği düzenlediği için Selçuklu 
Belediye Başkanımız Ahmet Pekyatırmacı 
ve Selçuklu Belediyesi yetkililerini tebrik 
ediyorum. Medeniyetimizin eserleri bu-
günlere ve genç nesillere aktarılma fırsatı 
veriyor. Tüm yarışmacılara şükranlarımızı 
sunar, dereceye giren eser sahiplerini de 

‘KÜLTÜR VE SANATA BÜYÜK 
ÖNEM VERIYORUZ’

Selçuklu Belediye Başkanı Ahmet Pekyatırmacı, “Selçuklu Belediyesi olarak 
kültürel varlığımıza ve sanata dair çalışmalara her zaman en büyük değeri ve önemi 

vermeye çalışıyoruz” diye konuştu

tebrik ederim. Jüri üyelerini de birbirinden 
güzel eserler arasında bu eserleri seçtikleri 
için teşekkür ederim” İfadelerini kullandı.

 ‘MEDENİYET PEK ÇOK TEMEL TAŞIN 
ÜZERİNDE YÜKSELİYOR’

 Bir medeniyetin pek çok temel taşın 
üzerinde yükseldiğine dikkat çeken Ak 
Parti Konya İl Başkanı Hasan Angı, “Bir 
medeniyet pek çok temel taşın üzerine 
yükseliyor. Bazı sanatlarımız unutulsa 
da tekrar onların kültüründen doğması-
nı sağlayacak çalışmalar hükümetimizce, 
görev yönetimlerimizce ortaya koyuluyor. 
Selçuklu Belediyemiz geçmişten beri adına 
da layık olmak adına çini sanatına karşı 
özel bir ilgi gösterdi. Geldiğimiz noktaya 
baktığımızda ülkemizin dört bir tarafından 
bu işe gönül vermiş, zihnini yoran, tasarı-
mını yapan ve bunu esere dönüştüren bu 
sanatçılarımıza bir şekilde de sahip çıkma 
çabasıdır ve gelecek nesillerle bu güzel 
örnekleri taşıyabilmektir. Var oluşumuz bu 
topraklarda bin yılı aşkın zamandır yaşayan 
insanın helal rızık noktasındaki öğretisini 
sanata taşıyan sanatkarımız devlet kurma 
geleneğini oluşturan ulemamızdır. Top-
yekûn birlikte hareket edilen bir medeni-
yet geleceğe de çok daha umutlu bakıyor. 
Gençliğimize sahip çıkmamız gerekiyor. 
Bu ülke bizim. Bugünlere kolay gelmedik. 
Bundan sonra da birlik ve beraberlik içinde 
bu toplumu huzurlu bir şekilde ve dünyaya 
örnek sistemleri de sunabilen dünyanın 
ihtiyaç duyduğu hak ve adaletin olmayışının 
sıkıntılarını yakın coğrafyamızda da uzak 
coğrafyamızda da yaşıyoruz. Kan ve gözyaşı 
durmuyor. İnşallah bunların bittiği huzurlu 
yaşayabileceğimiz bir dünyaya doğru da yol 
alacağız” diye konuştu. 

‘BU PROGRAMLAR KONYA İÇİN 
ÖNEMLİ’

 Gerçekleştiren yarışmanın Selçuklu’ya 
yakışan bir program olduğunu ifade eden 
Karatay Belediye Başkanı Hasan Kılca, 
şunları söyledi; “Ben Selçuklu Belediyemizi 
ve programda emeği geçen herkesi tebrik 
ediyorum. Bu tür programlar hakikaten çok 

önemli. Konya’mıza çok yakışıyor, Selçuk-
lu’ya çok yakışıyor. Emeği geçen herkese 
teşekkür ediyorum.” 

‘YÜZYILLIK GELENEĞİN BUGÜNKÜ 
YANSIMASINI GÖRÜYORUZ’ 

AK Parti Konya Milletvekili Selman 
Özboyacı da “Ecdadımızdan, medeniyeti-
mizden miras kalan ve birbirinden kıymetli 
eserleri görmek için buradayız. Medeniyet 
demek izleri sonsuza dek sürecek olan ve 
sonsuza dek sürecek izler bırakmış insanlar 
topluluğunun bir araya gelmesi demek-
tir. Ve bugün belki de bin yıldır süren bir 
geleneğin bugünkü yansımasını görüyoruz. 
Selçuklu ilçesinde, Selçuklu Belediyemizin 
bir programındayız. Yani medeniyetimizden 
ismini alan bir mekandayız. Bu güzel me-
kana bu estetik mekana, bu anlamlı ilçede 
ev sahipliği yaptığımız için başta kıymetli 
belediye başkanımıza çok teşekkür ediyo-
rum. Özellikle Orta Asya’dan Anadolu’ ya 
kadar bütün uygarlık noktalarına baktığı-
mızda Selçuklu’nun estetik bazı mühürler 
olduğunu görüyoruz. Semerkant’ta Havra’ 
da Taşkent’ te, Horasan bölgesinde, Bağdat’ 
ta ve bugün Anadolu’nun birçok yerinde 
Selçuklu medeniyetimize Anadolu Selçuk-
lularına başkentlik yapmış Konya’mızda çini 
medeniyetimizin mirasını görmüş oluyoruz. 
Selçuklu nereye gittiyse mührünü oraya 
vurmuştur. Bunu görüyoruz ve bugün işte o 
medeniyet olma bilincinin bir devamı olarak 
aslında yepyeni ürünler, yepyeni tasarımlar-
la, yepyeni sanat eserleriyle bugünkü Ana-
dolu insanlarımızı bu salonda buluşturmuş 
oluyoruz” şeklinde konuştu. Kaşi ve Evani 
olmak üzere iki kategoriden oluşan, katı-
lımcıların bir kategori ve bir eserle katıldığı 
yarışmada Kaşi kategorisinde Burcu Umut 
Tatar “Firuzeli Ağ” isimli eseriyle birinci, 
Zeliha Özücan “Kubadabad” eseriyle ikinci, 
Emel Yılmaz “Derun-İ Mektup” eseriyle 
üçüncü olurken; Evani kategorisinde Mela-
hat Büyüksütçü “Düğüm Geçme” eseriyle 
birinci, Gizem Tosun Aktaş “1071” eseriyle 
ikinci, İlyas Doğan “Cem” eseriyle üçüncü 
oldu. Ödül töreninin sonrasında programa 
katılan protokol, sergiyi gezerek eser sahip-
lerinden çinilerle ilgili bilgi aldılar.
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HATICE HATUN MAHALLE 
KÜLLIYESI DUALARLA AÇILDI

Selçuklu Belediyesi tarafından 
Hacıkaymak Mahallesi’nde yapımı 
tamamlanan ve içinde cami, 

eğitim sınıfları, hanımlar lokali ve millet 
kıraathanesinin yer aldığı Hatice Hatun 
Külliyesi’nin açılışı dualarla gerçekleştirildi. 
Düzenlenen açılışa Vali Vahdettin Özkan, 
Selçuklu Kaymakamı Ömer Himli Yamlı, AK 
Parti Konya İl Başkanı Hasan Angı, AK Parti 
Konya Milletvekilleri Ahmet Sorgun, Gülay 
Samancı, Selçuklu Belediye Başkanı Ahmet 
Pekyatırmacı, Karatay Belediye Başkanı 
Hasan Kılca, Meram Belediye Başkanı Mus-
tafa Kavuş, İl Müftüsü Doç. Dr. Ali Öge, AK 
Parti Selçuklu İlçe Başkanı Mustafa Hakan 
Özer, Selçuklu İlçe Müftüsü Bekir Derin, İl 
Milli Eğitim Müdürü Seyit Ali Büyük, Selçuk 
Üniversitesi (SÜ) Rektörü Prof. Dr. Metin 
Aksoy, 3. Ana Jet Üs ve Garnizon Komutanı 
Hava Pilot Tuğgeneral Önder Şensöz, Nec-
mettin Erbakan Üniversitesi (NEÜ) Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Muhiddin Okumuşlar, 
NEÜ Genel Sekreteri Abdullah Ecevit Öksüz 
ile meclis üyeleri, mahalle muhtarları ile 
çok sayıda davetli katıldı. 

‘TÜM MAHALLERDE 
VATANDAŞLARIMIZIN 

FAYDALANABİLECEĞİ TESİSLER İNŞA 
EDİYORUZ’

 Selçuklu Belediyesi olarak, tüm 
mahallerde her yaştan vatandaşın fay-
dalanabileceği tesisler inşa ettiklerine 
dikkat çeken Selçuklu Belediye Başkanı 
Ahmet Pekyatırmacı, “Kısa bir süre önce 
Sille Mahallemizde Selçuklu Seyir Tepe-
si’ni vatandaşlarımızın hizmetine açarak 
Konya’mıza eşsiz şehir manzarası ile yeni 
bir cazibe merkezi kazandırmıştık. Bugün 
de Hacıkaymak Mahallemize her yaştan 
insanımızın faydalanabileceği, ülkemiz için 
örnek teşkil edecek bir tesisi kazandırmanın 
mutluluğu içerisindeyiz. Burada en büyük 
hedefimiz mahalle ölçeğinde cami merkezli 
bir sosyal alan üretmek ve toplumun tüm 
kesimlerini bu merkezde toplayabilmekti. 
İnşallah bu hedefe Mahalle Külliyesi adını 
verdiğimiz bu alanda çocuk mektebi ile 
4-6 yaş yavrularımız ile Millet Kırathanesi 
içerisindeki kütüphanemiz ve etüt merkez-

lerimiz ile gençlerimiz ve büyüklerimiz ile 
sosyal tesis alanlarımız ile her yaştan hanım 
kardeşlerimiz başta olmak üzere toplumun 
bütün kesimlerine tüm hemşerilerimizle bu 
mekanlarımızı birlikte kullanabileceğimiz 
bir alanı üretmiş olduk” ifadelerini kullandı. 

‘KÜLLİYENİN BUNDAN SONRA 
YAPILACAK PROJELERE ÖRNEK 

OLUŞTURULMASINI ARZU EDİYORUZ’

Çocuk mektebi sayesinde yeni bir neslin 
uyanışına ve gelişimine katkı sunmayı, 
bununla birlikte geleceğin Türkiye’sini 
kendine yabancı olmayan nesillere ema-
net etmeyi hedef ettiklerine dikkat çeken 
Başkan Pekyatırmacı, “Cami merkezli bu 
külliyenin bundan sonra yapılacak olan tüm 
projelere örnek oluşturulmasını arzu edi-
yoruz. Camilerimizin bir toplanma merkezi 
olması başta çocuklarımız olmak üzere tüm 
toplum birleşenlerinin bu merkez etrafında 
ihtiyaçlarını karşılayabilmeleri inancımız ve 
geleneklerimizle de tam uyuşan bir durum. 
Temel hedeflerimizin biri de bu külliyede 

Selçuklu Belediyesi tarafından Hacıkaymak Mahallesi’nde yapımı tamamlanan 
ve içinde cami, eğitim sınıfları, hanımlar lokali ve millet kıraathanesinin yer aldığı Hatice 

Hatun Külliyesi’nin açılışı dualarla gerçekleştirildi

osmanlı dönemi mahalle mektebi geleneği-
ni çocuk mektebi geleneğimiz ile yaşatmak. 
Burada müftülüğümüz ve üniversitemiz 
ile birlikte İl Milli Eğitim Müdürlüğü ile 
işbirliği yaparak çocuklarımız için en ideal 
müfredatı oluşturmak istiyoruz. 4-6 yaş 
grubu çocuklarımıza hizmet veren çocuk 
mektebimizde; sahne sanatları ve drama, 
sanat etkinlikleri ve el becerileri, Elif, Ba ve 
oyun atölyeleri olmak üzere 5 farklı eğitim 
atölyesi ile birlikte idare, oyun odası ve 
yemekhane bölümleri bulunuyor. Temmuz 
ayında çocuklarımız için düzenlediğimiz yaz 
Kur’an kursu ile hizmet vermeye başlayan 
çocuk mektebimizde bu hafta başında 4-6 
yaş grubu okul öncesi çocuklarımızın eği-
timleri de başladı. Elif ve Ba atölyelerinde 
oyun ve etkinlikler eşliğinde Kur’an-ı Kerim 
öğrenen çocuklarımız; sahne sanatları ve 
drama atölyesinde SEDEP temel değerlerini 
ve diyanet eğitim programlarını yine oyun, 
hikâye ve dramalarla uygulamalı olarak 
öğrenme imkânı buluyor. Sanat etkinlikleri 
ve el becerileri atölyesinde her çeşit mater-
yalleri kullanarak boyama, kâğıt katlama, 
ahşap şekillendirme, atık materyallerden 
geri dönüştürülebilir nesneler oluşturma 
ve kes-yapıştır etkinlikleri gerçekleştirebi-
len çocuklarımız; oyun atölyesinde çeşitli 
akıl ve zekâ oyunlarıyla birlikte tırmanma, 
zıplama ve esneme hareketleri gibi sportif 
etkinlikleri; yemekhane bölümündeyse; ku-
rabiye, kek, limonata, reçel, yoğurt ve turşu 
yapımı gibi günlük hayatta tüketebilecekleri 
yiyecekleri hazırlamayı öğreniyorlar. Çocuk 
mektebimiz sayesinde yeni bir neslin uyanı-
şına ve gelişimine katkı sunmayı, bununla 
birlikte geleceğin Türkiye’sini kendine 

yabancı olmayan nesillere emanet etmeyi 
hedefliyoruz” şeklinde konuştu. 

‘AMACIMIZ DEĞERLERİNİ ÖZÜMSEMİŞ 
NİCE NESİLLER YETİŞTİRMEK’ 

Hatice Hatun Külliyesi ile amaçlarının 
tarihine, bayrağına, milletine bağlı ve say-
gılı, üzerinde yaşadığı toprakların değer-
lerini özümsemiş nice nesiller yetiştirmek 
olduğuna dikkat çeken Başkan Pekyatırma-
cı, “Külliyemizin diğer bir alanı olan sosyal 
tesisimiz ise; hanımlar lokali ve millet kıra-
athanesi bölümlerinden oluşuyor. Hanımlar 
lokalimizden, çocuk mektebimizde eğitim 
alan çocuklarımızın anneleri yararlanabildi-
ği gibi diğer tüm hanımlarımız da yarar-
lanabiliyor. Hanımlarımız burada Kur’an-ı 
Kerim, siyer, fıkıh gibi dini ilimlerle birlikte 
ahlaki bilgiler konusunda da eğitimler alı-
yor. Lokalimizde hanımlarımızın eğitim za-
manları dışında tüm mahalle sakinlerimizin 
yararlanabileceği seminerler, konferanslar, 
dini içerikli sohbetler ve mahalle buluşma-
ları da gerçekleştirilebiliyor. Külliyemizde 
yer alan millet kıraathanesi ise Cumhurbaş-
kanımızın büyük önem verdiği, bizim için 
de oldukça önemli olan bir bölüm. Sosyal 
bir alan olan millet kıraathanemizden her 
yaştan bireylerimiz faydalanabiliyor. Bu 
bölümümüzde çocuklar ve yetişkinler için 
ayrı kitap okuma alanları ve ders çalışma 
alanları bulunuyor. Bilgisayar kullanabilme 
ve çıktı alabilme imkanlarının da bulundu-
ğu millet kıraathanemizde ayrıca ücretsiz 
çay ve kahve ikramları yapılıyor.Bütün bu 
özellikleriyle ülkemize örnek olacak Hatice 
Hatun Külliyemizin hayırlı olmasını Yüce 

Rabbimden niyaz ediyorum. İnanıyorum 
ki buradan; tarihine, bayrağına, milletine 
bağlı ve saygılı, üzerinde yaşadığı toprak-
ların değerlerini özümsemiş nice nesiller 
yetişecek” dedi. 

YILMADAN, YORULMADAN 
ÇALIŞMALARIMIZI SÜRDÜRÜYORUZ

 Selçuklu Belediyesi olarak yılmadan, 
yorulmadan çalışmalarını aralıksız sürdür-
düklerine dikkat çeken Selçuklu Belediye 
Başkanı Ahmet Pekyatırmacı, “Selçuklu 
Belediyesi olarak bahanelere sığınmadan, 
zorluklar karşısında yılmadan, yorulmadan 
çalışmalarımızı sürdürüyoruz. Tüm vatan-
daşlarımızın beklenti ve talepleri doğrul-
tusunda hizmet ve yatırımlarımıza aşkla 
devam ediyoruz. Önümüzdeki günlerde 
inşallah Akıncılar Mahallemize kazandırdı-
ğımız Mahmut Sami Ramazanoğlu Anadolu 
İmam Hatip Lisesi’nin resmi açılış törenini 
gerçekleştireceğiz. Yine yapım çalışmaların-
da artık sona geldiğimiz Bosna Hersek Ma-
hallesi yeni nesil kütüphanemizi ve sosyal 
tesisimizi, Dumlupınar ve Parsana Mahal-
lelerimize kazandıracağımız pazar yerleri-
mizi, Sancak Mahallemizin ardından Selçuk 
Mahallemize de kazandıracağımız bisiklet 
ve kaykay parkımızı, Hocacihan Mahalle-
mize kazandıracağımız aile sağlığı merke-
zini, Bedir Mahallemize kazandıracağımız 
sağlık ve sosyal tesisini, Yazır Mahallemize 
kazandıracağımız 32 derslikli okul binası ve 
polis merkezini tamamlayıp inşallah vatan-
daşlarımızın hizmetine sunacağız. Ayrıca 
Türkiye’nin ilk yeşil sertifikalı spor tesisi 
olacak Sporcu Seçme ve Yetiştirme Merke-
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zimizde de çalışmalara başladık. İnşallah 
bu projemizi de en kısa sürede tamamlayıp 
olimpiyatlara sporcular yetiştiren bir ilçe 
konumuna geleceğiz” diye konuştu. 

‘İNSANA YAPILAN 
ÖNEMLİ BİR YATIRIM’ 

Hatice Hatun Külliyesi için Selçuklu 
Belediyesi’ne teşekkür eden İl Müftüsü 
Ali Öge, “Açılan tesisin tüm Türkiye’ye 
örneklik teşkil etmesini diliyorum. Türki-
ye’de olmayan ama inşallah Konya’mıza 
kazandırmayı planladığımız dini bir kam-
püse de örneklik teşkil etmesini diliyorum. 
Ayeti kerime de Allah’ın mescitlerini imar 
etmeden bahseder. İmar etmenin yanın-
da inşa ve ihya etmeyi de beraberinde 
düşünmek gerekiyor. Külliye mantığında 
imarın yanında inşanın, ihyanın, ıslahın 
ve irşadın da bulunduğunu ifade etmek 
gerekiyor. İnsana yapılan bir yatırım. Bu 
vesile ile açılan eserin hayırlara vesile 
olmasını temenni ediyor, emeği geçenlere 
ve hayırsevere teşekkür ediyorum. Cami ve 
külliyenin fonksiyonel olarak özellikle ya-
şadığımız pandemi döneminde, dindarlığın 
bireyselleşti ve insanların biraz daha içeriye 
kapandığı dönemde önem arz ettiğini ifade 
ediyorum. Bu vesileyle pandemi şartlarında 
en fazla riayet edilen kurumların başında 
da camilerin geldiğini ifade ediyorum. Bun-
dan duyduğum sevinci sizinle paylaşmak 
istiyorum” şeklinde konuştu.

 ‘KURUMLAR ARASI İŞ BİRLİĞİ 
BEREKETE DÖNÜŞÜYOR’

 AK Parti Konya İl Başkanı Hasan Angı, 
Konya’da kurumlar arası iş birliğinin be-
rekete dönüştüğüne şahit olduklarını ifade 
ederek, “Hatice Hatun Külliyesi mahallenin 
en büyük ihtiyacını karşılayacak. Selçuklu 
Belediyesi geçmişten bugüne ilçeyi büyüt-
mek adına her alanda elinden gelen gayreti 
gösteriyor. Bir taraftan fiziki güzelleştir-
menin yanında birçok projesi ile de hem 
gençliğe hem de kardeşlerimize sahip çıkan 
anlayışı ile geleceğe umutla bakan birçok 
uygulamayı zaman zaman açılışlarında ya 
da faaliyet dönemlerinde de şahitlik edi-
yoruz. Ben belediye başkanımız nezdinde 
tüm ekibine, meclis üyesi arkadaşlarımıza 
teşekkürlerimi sunuyorum. Şehri büyütmek 
adına gece gündüz gayret eden ve kurum-
lar arası iş birliğini de nasıl bir berekete 
dönüştüğünü görüyoruz” diye konuştu. 

 

‘NESLİN İHYA VE İNŞASINA KATKI 
SAĞLAYACAK BİR ESER’ 

Hatice Hatun Mahalle Külliyesi’nin 

mahalleye hayırlı olması temennisinde 
bulunan Vali Vahdettin Özkan, “Güzel bir 
günde, güzel bir mekânda, hemen cumanın 
arifesinde mahallenin müşterek ihtiya-
cı dediğimiz gerçek zaruri ihtiyaç olarak 
çocuklarımızın, nesillerimizin yetişme-
sine büyük bir hizmet sunacak böyle bir 
mekânın hazırlanıp mahallemizin hizmetine 
sunulmuş olmasından büyük bir memnuni-
yet duyduğunu ifade etmek istiyorum. Bu 
tesisin yapılmasında, tanzim edilmesinde 
ve güzel bir fonksiyon verilmesine kadar 
her aşamasında katkısı olan başta Selçuklu 
Belediye Başkanımız olmak üzere camii 
derneğimiz ve diğer bütün paydaşlara şük-
ranlarımızı arz ediyoruz. Bu tür mekanlar 
medeniyetimizin taşıyıcı unsurlarını oluştu-
rurken insanımızın ihtiyaçlarına da doğru-
dan cevap veriyor. Burada her insanımızın 
her çocuğumuzun kabiliyetlerini keşfede-
cek mecralar ve onu geliştirecek araçlar 
detaylıca düşünülmüş. Hem camisiyle dini 
hizmetlerin ifasının yanında sosyal anlam-
da, kültüre anlamda veya sanatsal anlamda 
değişik yetenekleri olan çocuklarımızın 
bu yeteneklerinin geliştirilmesine zemin 
hazırlayan bir çalışma ortaya konmuş. Bele-
diyelerimizin özellikle insanı odağa alan bu 
hizmetleri çok çok önemli. Gençlerimizin, 
çocuklarımızın hem medeniyetimizin temel 
değerlerini taşıması hem geleneği esas 
alması, hem de bütün dünya ile rekabet 
edecek, küresel rekabet gücümüzü arttıra-
cak birer aktör olarak yetişmesi en önemli 
milli hedefimiz. Çocuklarımızın iyi yetişesi, 
bütün dünya ile rekabet edecek bir toplum 
ihyasına ve inşasına vesile olması duasıyla 
açılan tesisin hayırlı olmasını diliyorum” 
şeklinde konuştu. Yapılan konuşmaların 
ardından Hatice Hatun Mahalle Külliyesi 
Konya İl Müftüsü Ali Öge’nin yaptığı dua 
ile açıldı. Açılışın ardından protokol üyeleri 
tesisi gezerek öğrenciler ve eğitmenlerle 
görüştü. Eğitimin yanı sıra sosyal faaliyet 
alanı olarak da hizmet verecek olan tesis, 
2 adet 500 metrekarelik binadan oluşuyor. 
Mahallenin ihtiyacını karşılayacak külliyede 
millet kıraathanesinin yanı sıra hanımlar 
lokali, eğitim sınıfları, idare ve personel 
odası, oyun odası gibi fonksiyonel alanlar 
yer alıyor. Külliye içersinde ayrıca bir cami 
de yer alıyor. Selçuklu Belediyesi Hatice 
Hatun Mahalle Külliyesi ve Çocuk Mekte-
binde “Elif “ Atölyesi, “Ba” Atölyesi, Ahşap 
Atölyesi, Kütüphane ve Drama Atölyesi ile 
Zeka oyunları Atölyesi yer alıyor. Tesis 2 
milyon 175 bin TL’ye mal oldu.

‘HİZMETTE DURMAK YOK’ 

Selçuklu Belediyesi tarafından 
mahalleye kazandırılan tesisin anlamlı 
bir yer olduğunu belirten AK Parti 
Konya Milletvekili Ahmet Sorgun da 
“Bürokrasinin her kademesi, ilimin 
ve bilimin her kademesi ile muhtarla-
rımız, basın camiamız, milletimiz ve 
milletimizin vekilleri böyle anlamlı bir 
tesisin açılışı için burada toplandı. Bir 
çok hizmet elbette yapılıyor ama bu 
dizayn ve mimari ilimin ruhuna uygun 
örnek bir uygulama. Din samimiyettir, 
tevazudur, bizim inancımız tevazuyu 
gerektirir bu yapılan yapıda etraftaki 
büyük yapıların arasında tamamen 
ruha uygun mütevazi bir yapıdır. Sı-
cak, samimi bir proje olan bu külliye, 
insanımızı itmek yerine çeken, çağıran 
halka açık bir proje olmuş. Burada 
özellikle de külliyenin cami derneğine 
teşekkür ediyorum. Bazen dernekle-
rimiz yapılarda anlamsız bir gösterişe 
önem veriyor ama bu külliyenin ruhu-
na uygun yapıda bir cami olmuş. Kon-
ya’ya düşen Türkiye’ye örnek olmak, 
Türkiye’ye düşen de İslam Dünyası’na 
ve tüm dünyaya örnek olmaktır. Ah-
met başkanımız mahallelere yapılan 
tesisleri anlatırken şunu çıkartıyoruz 
ki hizmette durmak yok daha çok 
çalışacağız, her hafta her gün bir proje 
ile yüz yüze geleceğiz açılışları temel 
atma törenlerini birlikte yapacağız. 
Ama bu ülkemiz güçlü oldukça, mille-
timiz huzur içinde oldukça yapılabilir 
şeyler. Ben burada böyle güzel ve an-
lamlı bir tesisi milletimize kazandıran 
başta Selçuklu Belediye Başkanımıza 
ve projelendirilmesinden yapılmasına 
kadar emeği geçen herkese teşekkür 
ediyorum.” dedi.

Selçuklu Çevre ve Sıfır Atık Platformu 
ilçe genelinde bulunan sitelerde Sıfır 
Atık ile ilgili bilgilendirme çalışma-

larına devam ediyor. Site bahçesine kurulan 
stantlarda Çevre Gönüllüleri konut sakinlerine 
ambalaj atıkları, atık piller, bitkisel atık yağlar, 
atık elektrikli elektronik eşyalar gibi atıkların 
kaynağında ayrı toplanması gerektiği konu-
sunda bilgiler verdi. Yapılan bilgilendirmeler so-
nunda konut sakinlerine broşür, şapka ve fular 
hediye edildi.10 Ağustos ile 31 Ağustos tarihleri 
arasında 63 sitede stand kurulup ve 19 bin 23 
konutta sıfır atık bilgilendirme çalışması yapıldı. 
Çevre Gönüllüsü olmak isteyen vatandaşlar 
broşürlerde yer alan karekodu okutarak ya da 
www.selcuklucevrevesifiratik.com adresinde 
yer alan formu doldurarak Çevre Gönüllüsü ola-
bilirler. Çevre Gönüllüsü olan her vatandaş için 
platform tarafından doğaya 1 fidan dikilecek.

‘HEMŞEHRİLERİMİZİ ÇEVRE GÖNÜLLÜSÜ 
OLMAYA DAVET EDİYORUM’

Çevre ve Sıfır Atık Platformu ile vatandaşla-
rı çevre gönüllüsü olmaya davet eden Selçuklu 
Belediye Başkanı Ahmet Pekyatırmacı “Çevre 
ve Sıfır Atık Platformu ile birlikte arzu ediyoruz 
ki Konya’mızda yaşayan herkes birer gönüllü 
olsun. Çevre kirliliğinin önlemek için doğa-
mızı kirletmemeli, çevreye karşı daha duyarlı 
olmayız. Bunu doğru bir şekilde yapabilirsek 

ben inanıyorum ki çok daha temiz, çok daha 
sağlıklı bir çevreyle bundan sonraki yaşantımızı 
devam ettirebiliriz. Selçuklu’da gençlerimize, 
kadınlarımıza, tüm hemşehrilerimize güveni-
yorum. Çevre ve Sıfır Atık Platformumuz bu 
anlamda şehrimize farklı bir canlılık kazandırdı. 
Platformumuzla birlikte Sıfır Atık Meclisimiz 
büyük sitelerde hemşehrilerimizin Çevre ve 
Sıfır Atık Meclisimize üye olmalarını, bulun-

dukları sitelerde çevre ve sıfır atık konusunda 
çalışmalar yapmalarını sağladılar. Bu noktada 
güzel bir yola çıktık. Hep birlikte Selçuklu için 
Konya için güzel çalışmalar yapacağız. Buradan 
başlattığımız çalışmalar inşallah Konya’ya daha 
sonra da Türkiye’ye yayılacaktır. Selçuklu her 
zaman öncü olmuştur, çevreyle ilgili yapacağı-
mız bu çalışmalar da inşallah Türkiye’de öncü 
olacaktır.” ifadelerini kullandı.

SELÇUKLU ‘DA ÇEVRE VE SIFIR ATIK 
ÇALIŞMALARI HIZ KAZANDI

Selçuklu Belediyesi tarafından desteklenen Selçuklu Çevre ve Sıfır Atık Platformu sürdürdüğü 
örnek faaliyetlerle Sıfır Atık ve çevre duyarlılığına dikkat çekiyor
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Selçuklu Belediye Başkanı Ahmet Pekya-
tırmacı, Selçuklu Belediyesi tarafından 
Konya’ya kazandırılacak olan Sporcu 

Seçme ve Yetiştirme Merkezi inşaat alanında 
incelemelerde bulundu. Gençlerin yeteneklerini 
keşfetmelerine imkan sağlayacak olan merkezin 
olimpiyatlara sporcu yetiştireceğini ifade eden 
Başkan Pekyatırmacı, “Yatırımımız Konya’ya ve 
bölgemize değer katacak” dedi. Selçuklu Belediyesi 
ülkemizin spor altyapısına katkı sunacak Konya’nın 
ilk, Türkiye’nin de en kapsamlı spor tesislerinden 
biri olacak Sporcu Seçme ve Yetiştirme Merke-
zi’ni Konya’ya kazandırıyor. Sancak Mahallesi’nde 
yapımına başlanan tesis 2022 yılında tamamla-
narak hizmete açılacak.Selçuklu Belediye Başkanı 
Ahmet Pekyatırmacı, kendi enerjisinin yüzde 90’ını 
çatısında kurulacak olan GES ile güneşten temin 
edecek olan Türkiye’nin ilk Yeşil Sertifikalı (LEED) 
sporcu yetiştirme merkezi inşaatında incelemeler-
de bulundu. İnşaat alanını gezen Başkan Pekyatır-
macı sürdürülen çalışmalar hakkında yetkililerden 
bilgi aldı.

BAŞKAN PEKYATIRMACI, “HEDEFİMİZ 
OLİMPİYATLARA SPORCU YETİŞTİRMEK”

Türkiye’nin en büyük sporcu merkezlerinden 
birinin yatırımına başladıklarını ifade eden Selçuk-
lu Belediye Başkanı Ahmet Pekyatırmacı,“Yaklaşık 
45 bin m² alan üzerinde 23 bin 500 m² toplam 
kapalı alanı olan, 18 branşta aynı anda sporcula-
rın burada hem eğitim faaliyetlerini hem de spor 
faaliyetlerini yürütebilecekleri Türkiye’nin en 
büyük en kapsamlı sporcu merkezlerinden birinin 
yatırımını şuanda Konya’mızda yapıyoruz. İnşallah 
2022 yılı içerisinde bu yatırımımızı tamamlayıp 
Konyalıların hizmetine sunmak istiyoruz. Burada 
yaptığımız yatırım sadece Selçuklu ilçemize değil 
bütün Konya’ya hatta bölgemize değer katacak bir 
yatırım olacak. Çünkü burada hem gençlerimizin 
yeteneklerini, kabiliyetlerini keşfedeceğiz hem 
de hedefimiz olimpiyatlara sporcu yetiştirmek. 
Bu manada Selçuklu Belediyesi Spor Kulübümüz 
bu zamana kadar yaptığı faaliyetler ve elde ettiği 
başarılar buradaki yapacağımız yatırımın altını 
dolduruyor. İnşallah önümüzdeki süreçte hedefi-
miz tüm gençlerimizin burada yapacağımız tesiste 
yeteneklerini kabiliyetlerini, özel usullerle, özel 
bilimsel yöntemlerle keşfetmek” dedi.  

SELÇUKLU SPORCU SEÇME VE 
YETIŞTIRME MERKEZI KONYA’YA DEĞER 

KATACAK
Selçuklu Belediyesi ülkemizin spor altyapısına katkı sunacak Konya’nın ilk, Türkiye’nin de en 

kapsamlı spor tesislerinden biri olacak Sporcu Seçme ve Yetiştirme Merkezi’ni Konya’ya kazandırıyor. 
Sancak Mahallesi’nde yapımına başlanan tesis 2022 yılında tamamlanarak hizmete açılacak
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Tarım şeri Konya’da çiftçinin 
birlik ve beraberliğini sağlamak 
adına birçok sivil toplum kuru-

luşu ve kooperatif bulunuyor. Bu anlam-
da özellikle sulama kooperatifleri dikkat 
çekiyor. Özellikle tarım arazileri fazla olan 
ilçelerde neredeyse her mahallede bir sula-
ma kooperatifi bulunuyor. Bu kooperatifler 
aracılığıyla çiftçiler sulama hizmeti alarak, 
sorunsuz bir sulama sezonu geçirmesi sağ-
lanıyor. Bu kooperatiflerden biri de Çumra 
Erentepe Sulama Kooperatifi. 1981 yılın-
dan buyana Erentepe Mahallesi’ne sulama 
hizmeti veren kooperatif, 117 üyesi ve 31 
kuyusuyla önemli bir çalışma yürütüyor. 
Kuyuların aksamadan çalışması ve çiftçinin 
sırayla suya ulaşması için çalışan Çumra 
Erentepe Sulama Kooperatifi, çiftçinin 
menfaatine olacak projeler de hedefli-
yor. Konuyla ilgili açıklamalarda bulunan 
Kooperatif Başkanı Ergün Kızıl, çiftçinin 
elektrik giderlerini düşürmek amacıyla 
GES projesi üzerinde çalıştıklarını söyledi.

117 ÜYE, 31 KUYU VAR 

Kooperatifle ilgili açıklamalarda bulu-
nan Erentepe Sulama Kooperatifi Başka-
nı Ergün Kızıl, 1 Temmuz’da kooperatif 
başkanı seçildiğini söyledi. Kooperatif-
lerinin 1979 yılında kurulduğunu ancak 
1981 yılında faaliyete geçtiğini dile getiren 

Kızıl, “Şuan 117 üyemiz var. Toplulaştırma 
bitince üyelerimizi tazeleyeceğiz. Çalışan 
31 kuyumuz var. Bu yıl kuraklıktan dolayı 
2 kuyumuzu kaybettik. Nasip olursa 6-7 
sondaj vurduracağız. Bu kuraklığa rağmen 
suyu bulabilirsek, çiftçimize destek vermiş 
olacağız. Kooperatif Kanunu’na göre arazi 
üye oluyor, kişi üye olmuyor. O yüzden 
bizim hizmet alanımız Erentepe Mahalle-
si’yle sınırlı” dedi. 

TİCARİ BİR KURULUŞ DEĞİLİZ 

Kooperatifin amacının su konusunda 
çiftçiye yardımcı olmak olduğunu bildiren 
Kızıl, “Herhangi bir ticari faaliyet yapama-
yız. Suyu bularak, azami şekilde fiyatlan-
dırarak köylüye destek olmaktır amacımız. 
Dolayısıyla bu tür çalışmalar yürütüyoruz. 
Elektrik arızası, rögar arızası gibi arıza-
ları yapıyoruz. Kuyularda su bitince yeni 
kuyular açmaya çalışıyoruz. Kooperatifin 
özünde de bu tür faaliyetler var zaten” 
diye konuştu.

SUYU AZ TÜKETEN ÜRÜNLER 
ÜRETMELİYİZ 

Kuraklıktan dolayı özellikle son yıllarda 
Türkiye genelinde bir su sorunu oldu-
ğunu belirten Kızıl, Konya Ovası’nda bu 
sorunun daha büyük olduğunu söyledi. Bu 
konuya dair değerlendirmelerde bulunan 
Kızıl, şunları kaydetti, “Türkiye’deki suyun 
yüzde 70’i tarımda kullanılıyor. Bu yüzde 
70’inin yüzde 80’i de vahşi sulamayla 
gidiyor. Konya bölgesinde vahşi sulama 
konusunda bir sorun yok. Belki Konya 
bölgesinde vahşi sulama oranı yüzde 
10’lardadır. Ama Türkiye genelinde bir 
sorun var bu konuda. Onun için sıkıntı 
büyük.  Bunun önüne geçebilmek için 
damlama sulamaya geçmek gerekiyor. 

ERENTEPE, ELEKTRIK 
MALIYETINI DÜŞÜRECEK

117 üyesi ve 31 kuyusuyla çiftçiye su konusunda yardımcı olduklarını belirten Çumra 
Erentepe Sulama Kooperatifi Başkanı Ergün Kızıl, çiftçinin elektrik maliyetini düşürmek için 

GES projesi üzerinde çalıştıklarını söyledi 

Çiftçimizi bu yöne teşvik etmek lazım. 
Bunun yanında, suyun az olduğu bölgeler-
de suyu çok tüketen ürünleri azami şekilde 
ekmek gerekiyor. Mısır, şeker pancarı 
gibi mahsulleri minimuma düşürmemiz 
gerekiyor. Çiftçimizi az su isteyen ürünlere 
yönlendirmek gerekiyor. İkinci ekimlere 
asla taviz verilmemesi lazım. Biz bu yıl 
ikinci ekimlere su vermedik. Bu konuda 
da biz katı olduk. İlk zamanlar vatandaş-
larımız kırıldı ama durumu izah ettikten 
sonra bizi anladılar. Buradaki en büyük 
etken vahşi sulamadan kurtulmamız lazım 
ve çok su tüketen bitkilere yönelmememiz 
lazım. Mesela biz kooperatif olarak toplantı 
yapacağız, her kuyunun etrafındaki arazi-
lere örneğin 100 dönümüne arpa-buğday 
ektireceğiz, 100 dönümüne mısır ektire-
ceğiz. Bu sene yeşil mahsul eken seneye 
arpa-buğday ekecek, bu sene arpa-buğday 
eken seneye yeşil mahsul ekecek. Diğer 
türlü olursa, 200 dönümün hepsine yeşil 
mahsul ekilirse su yetmiyor ve vatandaşa 
sıra gelmiyor, vatandaş mustarip oluyor. 
Onun için, bizim yapabileceğimiz birlik ve 
beraberlikle kendimizce az mahsul isteyen 
ürünlere yönlendirmek. Bizim bu yaptı-
ğımızı İl Tarım Müdürlükleri, İlçe Tarım 
Müdürlükleri yapsa daha iyi olur. Biz şuan 
ricayla söylüyoruz çiftçimize, sen şunu 
ek sen şunu ek diyoruz. Ama bizim bir 
yaptırımımız söz konusu olamaz. O yüzden 
devletin böyle bir tarım politikası yapması 
lazım. Bölgesel mahsule, ürünlere teşvik 
etmesi lazım. Devletin tarım politikasında 
katı olması lazım. Devlet katı olursa biz 
de katı oluruz. İlçe bazında, il bazında, 
bakanlık bazında bir çalışma yapılıp, çiftçi 
az su tüketen ürünlere yönlendirilmeli diye 
düşünüyorum.”

SU KULLANIMINI NE KADAR 
DÜŞÜRÜRSEK O KADAR İYİ

Diğer kooperatiflerle sürekli istişareler 
yaptıklarını, suyu daha verimli kullanmak 
için projeler ürettiklerini kaydeden Kızıl, 

“Biz diğer kooperatif başkanlarıyla da otu-
ruyoruz, sorunlarımızı ve neler yapabilir 
konusunda istişarelerde bulunuyoruz. Ya-
kın zamanda böyle bir toplantı yaptık. Biz 
mesela bu yıl şöyle bir uygulamaya gittik; 
dönüm başı 2 saat su verdik, 2 saatten 
sonrasını vermedik. Mesela çiftçimizin 
30 dönüm yeri varsa, 60 saat su verdik. 
61 saat olmadı bu. Dolayısı ile, bu tür 
uygulamaları diğer kooperatif başkanları-
mızdan da başlatacak olanlar var seneye 
için. Bizim böyle kısıtlamalara gitmemiz 
gerekiyor. Bizden sonraki nesli düşünme-
miz gerekiyor. Bu yüzden biz kooperatif 
olarak katı davranıyoruz. Su kullanımını ne 
kadar düşürebilirsek o kadar iyi” şeklinde 
konuştu. 

TOPLULAŞTIRMANIN AVANTAJI DA 
VAR DEZAVANTAJI DA

Bölgede yürütülen toplulaştırma 
çalışmalarıyla ilgili de konuşan Kızıl, şu 
bilgileri verdi, “Toplulaştırma çalışmaları 
devam ediyor. Tabi toplulaştırmada herke-
si memnun etmek mümkün değil. Vatan-
daşın yüzde 80’i memnun, yüzde 20’si 

memnun değil. Ama genel olarak memnun 
vatandaş. Toplulaştırmanın hem avanta-
jı var hem dezavantajı var. Avantaj şu; 
mesela bizim 19 parça arazimiz vardı. Biz 
bu tarlaların yarısını ekmiyorduk. Çünkü 
malzeme yetiştiremiyorduk. O yüzden ku-
yular hafifti. Sulanan arazilerin yüzde 30’u 
sulanmıyordu. Ama şimdi bütün araziler 
sulanmaya başladı. Bu durum kuyuda-
ki kapasiteyi artırdı. Bu da su açısından 
dezavantaj. Ama avantajı daha fazla. Arazi 
tek, takımlarımız tek bir yerde duruyor. 
Önceden 17 kuyu takip ederken şimdi 4 
kuyu takip ediyoruz.”

DSİ’YE BORCUN YOKSA DESTEK 
ALIRSIN

Kooperatiflerin ticari bir faaliyet yapa-
madığı için bütçelerinin de kısıtlı olduğunu 
dile getiren Kızıl, Devlet Su İşleri’nin koo-
peratiflere yönelik bazı destekleri olduğu-
nun bilgisini paylaştı. Ancak bu desteği 
alabilmek için DSİ’ye borcunun olmaması 
gerektiğini belirten Kızıl, “Avantajımız 
şu; kooperatifin DSİ’ye borcu yoksa sıkıntı 
olmuyor. Çumra’da tahminen yaklaşık 30 
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kooperatif var. Bu kooperatiflerden belki 
4-5 tanesi DSİ’ye borçsuzdur. Diğerleri 
tamamen borçlu. DSİ’ye borcun varsa, DSİ 
önce borcunu öde sonra ben sana hizmet 
veriyim diyor. Bizim mesela geçtiğimiz 
dönemde kuyumuz çöktü, DSİ’ye gittik 
kuyunun temizlenmesini istedik. DSİ’ye 
borcumuz olduğu için ne kuyunu temiz-
leyebilirim ne kuyu vurabilirim ne de 
sana boru veririm diyor. Dolayısı ile kendi 
imkanlarımızla kuyularımızı temizledik. 
Devletten destek alabilmek için devlete 1 
lira borcun olmaması lazım. Bizim de du-
rumumuz belli. Kasamızda para olmayınca 
bir şey yapamıyoruz” dedi. 

KARTLI SİSTEM FAYDA SAĞLADI

Çiftçinin elektrik kullanımında önceden 
hizmet aldıktan sonra ödeme yaptığını 
ancak son 10 yılda gelen kartlı sistemle 
elektrik parasını peşin ödediğini belirten 
Kızıl, “Önceden çiftçi suyu kullanır elektrik 
parasını sonra öderdi. Son 10 yıldır kartlı 
sistem geldi. Bu sistemle çiftçi önce parayı 
ödüyor sonra suyu kullanıyor. Bu sulama 
kooperatiflerini rahatlattı. Çünkü önceden 
çiftçi suyu kullanıyordu, paranın yarısını 
veriyor yarısı kalıyordu. Kalan para da koo-
peratife yük oluyordu, kooperatif borçlanı-
yordu. Bu sistem daha önce gelmiş olsaydı, 

kooperatifler bugün daha rahat olabilirdi” 
diye konuştu. 

HIRSIZLIĞI BİTİREMİYORUZ 

“Bizim kuyularımızla ilgili en büyük 
sorunlardan biri de hırsızlık” diyen Kızıl, 
hırsızlığın önüne geçilemediğini söyledi. 
Bir hırsızın bir kuyudan malzeme çalma-
sının 30 bin TL’ye mal olduğuna dikkat 
çeken Kızıl, şöyle devam etti, “Şimdi 
arazilerde yüzde 90 iş bitti. 31 kuyudan 
7’si çalışıyor. Trafoları, kabloları söküp 
getirelim diyoruz ama bu sefer yaklaşık 
1 ay sonra arpa-buğday ekilecek, tekrar 
gidip tek tek kuyuların kablolarını, tra-
folarını yerleştirmek gerekecek. Dursun 
diyoruz bu sefer de geceleri uykusuz ka-
lıyoruz acaba kuyuya hırsız geldi mi diye. 
Bekçi alalım diyoruz ama 30 kuyuyu bekçi 
motorla tek tek dolaşsa, birini kontrol 
ederken diğerine hırsız yine gelir. Tüm 
kuyuların başına adam dikemeyeceğimize 
göre yapacak bir şey yok. Vatandaşları-
mıza dikkatli olun diyoruz. Herhangi bir 
olumsuzluk görürseniz yetkililere bildirin 
diyoruz. Ama ne kadar da dikkatli olsak 
hırsız senden benden iyi biliyor neyin 
ne olduğunu. Gelip trafoyu indirmesi 10 
dakikasını alıyor. 10 dakikada da kabloları 
kesiyor. 20 dakikada işini bitirip gidiyor.”

GES PROJESİ DÜŞÜNÜLÜYOR

Çiftçinin girdi maliyetlerinin çok 
yüksek olduğunu, bu durumun çiftçiyi çok 
zorladığını vurgulayan Kızıl, “Elektriğe 
zam geldi, gübrelere zam geldi. Maliyetle-
rimiz çok arttı. Ama ürünlerimizi yine aynı 
fiyatlardan satıyoruz. Bu durum haliyle 
çiftçimizi zorluyor. Biz de en azından 
çiftçimizin elektrik girdisini düşürebilmek 
için, GES projesi düşünüyoruz. Bunun için 
proje çalışmasını yapıyoruz. 3 MW’a kadar 
müsaade ediyorlar biz 1 MW’lık bir proje 
düşünüyoruz. Dolayısı ile bu projeyle çift-
çimizin elektrik girdisini bir nebze olsun 
düşürmeyi planlıyoruz” diye konuştu.
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Konya’da Çumra, Karapınar ve 
Emirgazi ilçelerinde yer altı su 
seviyesinde azalmaya bağlı oluşan 

yüzey yarığına Tuzlukçu’da da rastlandı. 
Konya Ovası’nda son yıllarda hızla artan ob-
ruk oluşumlarının yanı sıra yüzey yarıkları da 
sıklıkla görülmeye başlandı. Küresel ısınma, 
suyun aşırı kullanımı ve kuraklığın etkisiy-
le yer altı su seviyesinin düşmesi, zeminin 
çökmesine ve yüzeyde deformasyona neden 
oluyor. Yer altı su seviyesindeki azalmaya 
bağlı oluşan yarıklar, Orta ve Batı Anadolu 
havzalarının önemli sorunlarından biri haline 
geldi.Konya’da geçen aylarda Çumra, Kara-
pınar ve Emirgazi ilçelerinde görülen yüzey 
bozulmaları, yerleşim yerlerinde ve yapılarda 
deformasyona neden oluyor.Akşehir havza-
sında Tuzlukçu’da görülen yarıklar, mahalle 
sakinlerini de endişelendiriyor.

1,5-2 METREYİ AŞAN DERİNLİKTE
 YÜZEY YARIKLARI GÖRÜLDÜ

Konya Teknik Üniversitesi (KTÜN) Jeoloji 
Mühendisliği Bölümü Öğretim Üyesi Prof. 
Dr. Yaşar Eren, , Konya Ovası’ndaki obruk 
oluşumlarına yönelik araştırmada gözlemle-
dikleri yüzey yarıklarının gün geçtikçe etkisini 
artırdığını söyledi. Yer altı su seviyesindeki 
azalmaya bağlı oluşan yarıkların, bazı kırsal 
mahalleleri de tehdit ettiğine işaret eden 
Eren, şöyle konuştu:”2000’li yıllardan bu 
yana, aşırı su kullanımı ve küresel ısınmaya 
bağlı olarak yer altı suyunda önemli düşüşler 
başladı. Yer altı su seviyesindeki düşüşün 
göstergesi de farklı zemin sıkışmasına bağlı 
olarak yüzey deformasyonu oluşturması. 
Bunu Orta ve Batı Anadolu havzaları, Tuz-
lukçu, Akşehir, Aksaray, Karaman, Niğde, 
Bolvadin, Manisa ve Aydın’da görüyoruz. 
Bunları, yüzey deformasyonları, yeryüzünde 
1,5-2 metreye varan düşey atımlar oluşturan 
yüzey faylanmaları şeklinde izliyoruz. Bazen 
de genişliği 1,5-2 metreyi aşan yüzey yarıkları 
şeklinde izliyoruz.”

Çumra, Karapınar ve Emirgazi ilçelerinde yer altı su seviyesinde azalmaya 
bağlı oluşan yüzey yarığına Tuzlukçu’da da rastlandı

KONYA OVASI’NDAKI 
YÜZEY YARIKLARI YERLEŞIM 

YERLERINE ULAŞTI

‘EVLERDE HASAR VE AÇILMA 
OLUŞTURMUŞ’

Konya Kapalı Havzası’nın kenarlarında 
yüzey faylanmalarına rastlandığını aktaran 
Eren, şöyle devam etti:”Tuzlukçu ilçesi Çö-
ğürlü mahallesinde tümünü inceleyemedik 
ancak 400 metrelik bölümünde yüzey defor-
masyonlarına rastladık. Burada köyün yakın 
kesiminde oluşmuş, yerleşim yerinden boy-
dan boya geçiyor. Evlerde hasar ve açılma 
oluşturmuş. Vatandaşlar ayrılan bir duvarı 
köpükle doldurmaya çalışmış. Onlarca yıldır 
bu durum devam ediyor. Bunu engelleme-
nin tek yolu, yer altı suyunu belirli dengede 
tutmak ve su seviyesindeki düşüşün önüne 
geçmek. Bunu bugün sağlayabilsek bile 
kalıcı deformasyon oluşturduğu için 10 yıl 
kadar devam ediyor. Bu yarıkların oluştu-
ğu yerlerde binalarda sürekli deformasyon 
oluşuyor. Karapınar ve Çumra Adakale’de-
ki gözlemlerimizde yıllık 5-10 santimetre 
düşey çökme tespit ettik. Yer altı suyundaki 
azalmayla havzalarımız kelimenin tam anla-
mıyla çöküyor. Şu anda Orta ve Batı Anadolu 
havzalarının tamamında bu problem var. 
Çok fazla düşümün olduğu yerde yüzey de-
formasyonlarına yaygın şekilde rastlıyoruz. 
Bu yarıklar, küresel ısınma, aşırı ve yanlış su 

kullanımı, suyun israfı yer altı su seviyesinde 
aşırı düşüşe neden oluyor. Bu da farklı zemin 
sıkışmasına bağlı olarak yüzeyde deformas-
yona neden oluyor.”

 YER ALTI SULARI YILDA 5-10 
METRE ÇEKİLİYOR

Eren, tarımda su kullanımındaki artışla 
birlikte su seviyesinin azalmasına, kuraklık, 
küresel ısınma ve şehirleşmenin etkili oldu-
ğuna işaret ederek, şunları kaydetti: “Yer altı 
su seviyesindeki düşüş 2000’li yıllardan önce 
1 metre düşerken şu anda 5-10 metreden 
fazla düşümler görüyoruz. Son on yılda bu 
oran daha da arttı. Hızlanmaya devam ede-
cek gibi de görünüyor. Bunların obruklarla 
da kısmen ilişkisi var. Yarıklar, büyük çapta 
olmasa bile yeni obrukların oluşumuna da 
neden oluyor. Depremlerle ilgisi yok. Emir-
gazi’de 3 kilometre uzunlukta, Tuzlukçu’da 
ise 2 kilometre uzunlukta olan yarıklar var. 
Bu yıl daha da açılma var. Geçen günlerde 
Emirgazi ilçesindeki yarıkları oluşturan yağ-
mur değil. Zayıflık zonu olduğu için yağmur 
sadece ortaya çıkmasını hızlandırıyor. Yani 
yüzeye yaklaşmış, oluşmak üzere olan ya-
rıklardan yağmur suları kolaylıkla süzülerek 
görünümü kolaylaştırıyor.”
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Türkiye’de bir ilki gerçekleştiren 
Karapınar Yonca Üreticileri Bir-
liği Başkanı Hasan Yurt birlikte 

hareket ederek üreticiye daha çok kazandır-
mak istediklerini belirtti. 10’lar Dergisi’ne 
çalışmaları hakkında bilgi veren Başkan 
Yurt, ”Çok şükür ki, bu birlik ile Türkiye’de 
bir ilki gerçekleştirdik. Hem üreticilerimiz 
hem de hayvan üreticisi yonca alıcılarımıza 
ekonomik açıdan olumlu katkı sağlanmasını 
hedefliyoruz” diye konuştu.

ÜRETİCİYE EKONOMİK KATKI 
SUNUYORUZ

Yoncanın hayvan üreticileri için önemli 
olduğunun altını çizen Karapınar Yonca 
Üreticileri Birliği Başkanı Hasan Yurt, 
“Yonca bitkisinin besleyicilik ve fiziki 
yapısı hayvan üreticilerinin birinci tercih 
sebebidir. Besleyicilik ve kalite yönünden 
üstün özelliklere sahip Karapınar yoncasını 
birliğimiz vasıtasıyla ticari hedef gözet-
meksizin hayvan üreticilerine ulaştırma 
amacında olduğundan hem üreticilerimiz 
hem de hayvan üreticisi yonca alıcılarımıza 
ekonomik açıdan olumlu katkı sağlanmasını 
hedefliyoruz. Amacı üretici ile tüketiciyi bir 
araya getirerek yüksek kar paylarını orta-
dan kaldıran birliğimiz, kaliteli güvenilir ve 
kontrollü olarak üreticiden tüketiciye yonca 
sevkiyatını gerçekleştirmek üzere 2015 
yılında faaliyete başladı” ifadesini kullandı.

KÂR AMACI GÜTMÜYORUZ

Birliğin kuruluşu hakkında da konuşan 
Başkan Yurt, “Karapınar Ziraat Odası Baş-
kanlığı öncülüğünde 5200 sayılı Tarımsal 
Üretici Birlikleri Kanununa göre 59 yonca 
bitkisi üreticisi tarafından kurulan ve Gıda 
Tarım ve Hayvancılık Bakanlığı tarafın-
dan onaylanan Karapınar Tarımsal Yonca 
Üreticileri Birliği her türlü resmi gereklerini 
tamammış ve yonca balyası yonca samanı 

ve diğer yonca ürünleri ile ilgili olarak alım 
satım faaliyetlerine başladı. Türkiye’de aktif 
olarak faaliyet gösteren ilk resmi birlik olan 
Karapınar Yonca Üreticileri Birliği kâr ama-
cı gütmeden yonca teDariği konusunda üre-
ticilere yardımcı olmaktadır” diye konuştu.

DANIŞMANLIK HİZMETİ DE VERİYORUZ

Karapınar Yonca Üreticileri Birliği’nin 
asli görevlerini de sıralayan Hasan Yurt, 

TÜRKIYE’DE ILKI GERÇEKLEŞTIRDILER
Karapınar Yonca Üreticileri Birliği Başkanı Hasan Yurt 10’Lar Dergisi’ne konuştu. 

Üreticinin emeğinin karşılığı için çalıştıklarını anlatan Yurt, kâr amacı gütmeden üreticiler 
destek olduklarını söyledi

“Birincil amaç ve görevimiz üyelerin üret-
tikleri ürünlerle ilgili piyasa araştırmaları 
yapmak ve yaptırmak. Başka… Üyelere 
Pazar bulmak ve ürünlere Pazar arzını dü-
zenlemek. Üretim teknikleri hasat, depola-
ma ve paketleme konusunda teknik destek 
sağlamak. Öte yandan girdi temininde 
yönlendirici destek sunuyoruz. İç pazar ve 
ihracata yönelik ürünlerin üretilmesi için de 
ve yayım hizmeti ile danışmanlık hizmeti 
sağlıyoruz. Ürün kalitesini iyileştirici ted-
birler alarak ürün standartlarını uygulamak 
da görevlerimiz arasında. Hayvancılık faa-
liyeti yapan alıcılarımızın istekleri doğrul-
tusunda istenen nem değerinde ve istenen 
ölçülerde balyalama veya saman tedariki 
şeklinde de çalışmalarımızı sürdürüyoruz” 
diye konuştu.

Yoncanın hayvansal üretimden önemine 
de vurgu yapan Başkan Hasan Yurt yonca 
bitkisinin sürecini de şöyle anlattı;

Yem bitkilerinin kraliçesi olarak adlan-
dırılan yonca, tarımı yapılan yem bitkile-
rinin hemen hepsinden daha yüksek bir 
yem değerine sahiptir. Son yıllarda kuru ot 
olarak değerlendirilmesi yanında, silajı da 
önem kazanmaktadır.

 Yonca, geniş bir ortama uyum kabiliye-
tine sahip, kurağa ve soğuğa dayanıklı, asit 
topraklar dışında her toprakta yetişebilen, 
otverimi yüksek, çok yıllık değerli bir bitki-
dir. Yapısında 10’a yakın vitamin bulunmas 
yanında, mineral maddeler bakımından da 
zengindir.

 Yonca, örtücü yeşil gübre veya top-
rak ıslah edici bitki olarak da kullanılır. 
Köklerin çok derinlere inmesiyle (2-3m), 
derinlerdeki su ve besin maddelerinden ko-
layca yararlanılır ve bitki besin maddelerini 
toprağın üst katmanlarına taşır. Kendisin-

den sonra ekilen yüzlek köklü bitkiler için 
organik madde ve azotça zengin iyi bir tarla 
toprağı bırakır.

TOPRAK HAZIRLIĞI :
Yonca kurulacak alan, her şeyden önce 

drenajlı ve tesviyeli olmalıdır. Aksi halde 
yüksek taban suyu ve durgun su yoncada 
verim düşüklüğüne ve giderek de seyrek-
leşmeye neden olmaktadır. Fazla eğimli 
arazilerde yonca yetiştirilmek istenirse önce 
teraslama, sonra da tesviye gereklidir.

Yoncalık toprağı ekime hazırlanırken ilk 
ele alınacak konu arazinin yabancı bitkiler-
den temizlenmesidir. Çünkü yonca fideleri, 
diğer bitki fidelerinden daha yavaş geliş-
mekte, zamanla yonca bastırılmakta ve yok 
olmaktadır.  Yonca kökleri derine gittiğin-
den toprakta alt tabakaların da gevşek yapı-
lı olması istenir. Alt toprakta sıkışma varsa, 
önce “dipkazan” denen aletle pulluk tabanı 
yırtılarak 

 gevşetilmelidir. Bu işlemden sonra top-
rak önce yüzlek olarak sürülür ve yabancı 
bitki tohumlarının çimlenmesine ortam 
hazırlanır. Sonra da derin sürüm yapılarak 
yabancı bitkiler toprağa gömülürler. Yonca 
tohumlarının küçük olması nedeniyle, 
yonca ekilecek tarla çok iyi hazırlanmalıdır. 
Pullukla sürümden sonra, toprağın iyice 
ufalanması için diskharrow veya kazayağı 
çekilmeli, tırmık merdane veya sürgü ile de 
toprak düzeltilerek tohum yatağı hazırlan-
malıdır.

Yonca ağır topraklardan kumlu top-
raklara kadar her tip toprakta yetişmesiyle 
birlikte en iyi kireççe zengin, tınlı-kum-
lu, kumlu-tınlı yapıda ve yeterince nemli 
bulunan topraklarda yetişmektedir. Taban 
suyu en çok 1,5-2 m yükseklikte olmalı ve 

durgun olmamalıdır. Yonca ekilecek toprak 
ağır killi bir yapıdaysa, toprağın sıkışmasını 
önlemek için, ya ekimden 1 yıl önce öncü 
bitki olarak bir çapa bitkisi yetiştirilir ve bu 
bitki dekara 3-5 ton hesabı ile ahır gübresi 
ile gübrelenir, ya da olgunlaşmış ve yanmış 
olmak koşulu ile 2-3 ton ahır gübresi doğ-
rudan yonca toprağına verilir.

 Yonca ekimden önce toprağın pH de-
recesine de bakılmalı, pH 6.5’den düşükse 
gerektiği oranda kireçlenmelidir.

EKİM :
Ekim zamanının belirlenmesinde toprak 

sıcaklığı ve nemi etkilidir. Ekimler son-
baharda ilk donlardan en az 4 hafta önce 
(Eylül - Ekim); ilkbaharda ise son donlardan 
sonra ve kurak yörelerde de son yağmur-
lardan en az 4 hafta önce tamamlanmalıdır. 
Ekimler imkanların elverdiği ölçüde erken 
yapılmalıdır. Böylece bitki sonbahar ekim-
lerinde kışa karşı, ilkbahar ekimlerinde de 
kuraklığa karşı daha dirençli olabilir.

 Yonca pratik olarak küçük (1-5dekarlık) 
alanlarda serpme olarak, 5 dekardan büyük 
alanlarda ise mibzerle sıraya ekilmektedir. 
Sıraya ekimlerde hem tarlanın her tarafına 
tohumlar homojen dağıtılmakta ve gereğin-
den fazla tohumluk kullanılmamış olmakta; 
hem de tohumlar istenen derinliğe bırakı-
labildiğinden çıkış güvence altına alınabil-
mektedir  Sıraya ekimde sıra arası mesafe 
ve ekim derinliği önemlidir. Genel olarak 
ot üretiminde sıra arası 15-20 cm, ekim 
derinliği ise toprak yapısı ve tav durumuna 
göre 0,5-2 cm arasında olmalıdır.  Ekim 
yonca mibzeri ile yoksa sıfıra ayarlanmış 
hububat mibzeri ile yapılır ve üzerinden 
baskı (merdane) geçirilir. Dekara 2-2.5 kg 
tohum yeterli olmaktadır.  Serpme ekim-
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de ise, usulüne uygun olarak hazırlanmış 
tohum yatağına yeterli oranda (3-3.5 kg/da) 
tohumluk serpilir ve tohumların toprakla 
karışmasını sağlamak için üzerinden tırmık 
ve silindir

GÜBRELEME :
Bitkinin gelişimi, topraktan alacağı 

besin maddelerine bağlıdır. Toprakta besin 
maddesi çokluğu oranında, bitkide kuru 
madde oluşumu da artar.  Yonca, topraktan 
fazla miktarda besin maddesi kaldıran bir 
bitkidir. Yonca da ekim dönemi ve ekimden 
sonraki dönemler için olmak üzere 2 tip 
gübreleme yapılır.

EKİM DÖNEMİ :
En iyisi ön bitkinin (mısır) ahır güb-

resi ile gübrelenmesidir. Ahır gübresinin 
bulunmadığı yerlerde, genel olarak toprak 
işleme sırasında dönümüne 28 kg Triple 
Süper Fosfat, ekim sırasında ise dönümüne 
12 kg Amonyum Nitrat (%26) verilmesi 
uygundur.

EKİM SONRASI :
İkinci yıldan itibaren Aralık-Şubat ayları 

arasında dönümüne 15 kg gelecek şekilde 

Diamonyum Fosfat (DAP) m gübresi veril-
melidir. Ayrıca her biçimden sonra dönü-
müne 8-10 kg Amonyum Nitrat verilmeli 
ve sulama yapılmalıdır.

BAKIM VE SULAMA :
Ekimden sonraki ilk işlem, kaymak 

tabakasının kırılmasıdır. Ekimden sonra 
yağmur yağmış ve ön bitkiye ahır gübre-
si verilmemiş ise killi topraklar kaymak 
bağlamaktadır. Bu durumda iyi bir çıkışın 
sağlanması için toprağın dişli ve hafif bir 
merdane ile işlenmesi, dolayısıyla da oluşan 
kaymak tabakasının kırılması gereklidir.

YABANCI OT KONTROLÜ :
Yonca fideleri zayıf olmaları nedeniyle, 

otlarla kaplı bir ortamda gelişemezler. Kü-
çük parsellerde yabancı otlar çapalanarak 
temizlenebilir. Ancak geniş alanlarda çapa 
ile ot mücadelesi zor ve masraflıdır. Böyle 
tarlalarda yoncanın ilk biçimi erken yapıl-
malıdır. Buna “temizleme biçimi” denir.

SULAMA:
Yoncayı biçimden bir hafta önce ve bir 

hafta sonra olmak üzere her biçimde 2 kere 
sulamak uygundur..

HASAT ZAMANI :
Yoncanın 1/10 çiçeklenme döneminde 

dekardan alınan protein verimi en yük-
sek düzeyde olup, ayrıca protein oranı 
ve dekardan alınan kuru ot verimi de iyi 
düzeydedir. Bu dönemde biçimin yapılması 
ile hem dekardan maksimum bir protein 
verimi elde edilecek, hem de gelecek yıllar-
daki gelişmenin gerektirdiği yedek besinler 
köklerde yeterince birikmiş olacaktır.

BİÇİM YÜKSEKLİĞİ VE SAYISI :
Yonca hasadında biçim zamanı ka-

dar, biçim yüksekliği de önemlidir. Biçim 
alçaktan yapıldığında yeni sürgünler zarar 
görmekte, yüksek yapıldığında ise ürün 
tarlada bırakılmaktadır. Normal koşullarda 
bölgelere göre değişmek üzere yoncada 
biçim yüksekliği 5-10 cm dir.

Ancak kıştan önce yapılan son biçimde, 
yüksekliğin 15 cm olması gerekmekte-
dir. Bu yükseklik kökün besin maddeleri 
bakımından zenginleşmesini sağlamakta 
ve böylece bitki kışı daha güvenli geçirip, 
ilkbaharda daha kuvvetli gelişebilmektedir.  
Yonca öğle sıcaklığında değil sabah veya 
öğleden sonra serinde biçilmelidir. Biçme 
sırasında özen gösterilecek bir diğer konu 
da özellikle nemli havalarda, yoncalığın faz-
la çiğnenmemesidir. Aksi halde yoncalığın 
toprağı sıkışmakta ve verim düşmektedir. 
Yoncada biçim sayısı, yoncanın çeşidine, 
yetiştirildiği bölgeye ve biçim zamanına 
göre değişmektedir.

VERİM :
İlkbaharda kurulan bir yoncalık ilk yıl 

fazla ürün vermemektedir. Sonbaharda 
kurulan yoncalık, bir sonraki yaz başın-
dan itibaren ürün vermektedir. Yonca en 
yüksek verimi üçüncü yılda vermekte ve 
daha sonra verim düşmektedir. Bu nedenle 
yonca, ekim nöbetinde en az 3 yıl kalmalı-
dır. Ot verimi, toprağın verimine, gübrele-
meye, sulamaya göre değişir. Her biçimden 
dekara ortalama 1 ton yeşil ot alınabilir. 
Bunun kuru ot karşılığı 250 kg’dır. Sulama 
koşullarında bir yoncalıktan yılda 1200-
1800 kg/da kuru ot alınabilmektedir.
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Çumra bölgesinin en önemli koo-
peratifleri arasında yer alan S.S. 
Türkmencamili Sulama Koope-
ratifi, kurulduğu yıldan buyana 

çiftçiye destek oluyor. Bugün itibariyle 320 
üye sayısına ulaşan ve 73 kuyusu bulunan 
kooperatif, çiftçinin sulama döneminde so-
runsuz bir şekilde suya ulaşmasını sağlıyor. 
Oldukça kurumsal bir yapıya sahip olan 
kooperatif, bünyesindeki personelle, çift-
çinin sulamada yaşadığı sorunları anında 
çözerek çiftçinin yanında yer alıyor. Koope-
ratif çalışmalarıyla ilgili bilgiler veren S.S. 
Türkmencamili Sulama Kooperatifi Başkanı 
Muhammed Teke, çiftçi için en önemli 
unsurun su olduğunu söyledi.

320 ÜYESİ VAR 

S.S. Türkmencamili Sulama Koopera-
tifi’nin 1975 yılında kurulduğu söyleyen 
Teke, toplam su kuyusu sayılarının 73 
olduğunu bildirdi. Su kuyularının sorun-

suz bir şekilde çiftçiye hizmet vermesi 
için önemli çalışmalar yürüttüklerini dile 
getiren Teke, “Bu kuyularımız devletin 
vurduğu kuyular ama biz bu kuyuların 
neredeyse tamamını yeniledik. Bu kuyula-
rımızı yenilemeye de devam ediyoruz. Koo-
peratifimizin 320 üyesi var. Su sarfiyatımız 
oldukça fazla. Bizim sıra sıkıntımız yok. 
Vatandaşımız rahatlıkla suyunu alabiliyor. 
Kuyumuz şuan bize yetiyor” dedi. 

KURUMSAL BİR YAPI

Kooperatiflerinin kuyuları yenileme 
çalışmaları yaparken oldukça kurumsal bir 
hizmet verdiğini dile getiren Teke, “Biz ko-
operatif olarak kuyularımızın bakımını yapı-
yoruz. Kuyularımızı yenilemeye çalışıyoruz. 
Çiftçimizin suyla ilgili bir sorunu olduğu 
zaman destek veriyoruz. Kooperatifimiz 
oldukça kurumsal çalışıyor. Bizim 6-7 tane 
elemanımız var. Çiftçimiz sulama yaparken 
herhangi bir sorunla karşılaşırsa, maksi-

mum 2 saat içerisinde bu sorunu çözüyoruz 
ve çiftçimizin sulama yapmasına devam 
etmesini sağlıyoruz. Elektrikçimiz var, 
pompacımız var, vincimiz, greyderimiz, 
kepçemiz ve diğer gerekli olan araçlarımız 
var. Hizmetimizde sorun yok. Şuan herhan-
gi bir yerden destek almıyoruz. Kendimiz 
kooperatifimizi çevirmeye çalışıyoruz” 
ifadelerini kullandı. 

EN BÜYÜK SORUN SU 

Kooperatif olarak en büyük sorunları-
nın su olduğuna işaret eden Teke, şunları 
kaydetti, “Kooperatifler eskisi gibi değil. Su 
saatlerimiz ücretli. Kartlı sisteme geçil-
di. Vatandaşımız kartına parayı yüklüyor, 
elektriğini kullanıyor. Bu anlamda parada 
sorun yok. Ama şuan en büyük sorunumuz 
su. Sular çekildiği için bizim maliyetleri-
miz artıyor. Kuyulara sürekli boru atmak 
zorunda kalıyoruz. Böylece bizim kuyularda 
maliyetlerimiz artıyor.  Suyla ilgili sorunun 

‘BÖYLE GIDERSE ÇIFTÇI 
ÜRETEMEYECEK!’

Konya Ovası’nın en büyük sorununun su olduğuna işaret eden S.S. 
Türkmencamili Sulama Kooperatifi Başkanı Muhammed Teke, “Bu sorun 

çözülmezse 3-5 yıl sonra çiftçi üretemeyecek duruma gelecek” dedi 

çözülmesi için 2011 yılından beri Mavi 
Tünel’i bekliyoruz. Ama Mavi Tünel 
gelse de, su sorununa çözüm olma-
yacak.  Mavi Tünel belki 2-3 yıl 
önce gelmiş olsaydı, su sorunu 
bu kadar ciddi bir boyuta 
gelmezdi, sorun biraz daha 
ötelenmiş olurdu. Ancak bu-
gün itibariyle Mavi Tünel’in 
gelmesi de bir çözüm değil. 
Başka bir çaresine bakmak ge-
rekiyor su sorunun çözülmesi için. 
Kızılırmak’tan mı, Yeşilırmak’tan 
mı nereden gelecek Konya Ovası’na dış 
havzadan su getirilmesi gerekiyor. Bizim 
yıllık tükettiğimiz su miktarı çok fazla. 
Gelen su giden sudan daha az. Öyle olduğu 
için yeraltı suyu sürekli azalıyor. Yeraltı 
suyumuz 20 metre kadar kaldı. Jeoloji 
mühendisi getirdik, bundan sonra da su 
olmadığını söylüyorlar. Dolayısı ile ciddi bir 
sorunumuz var.”

HAVZAYA SU GETİRİLMELİ 

“Devletin Konya çiftçisine yapacağı en 
büyük hizmet dış havzadan su getirmek 
olacak” diyen Teke, şuan pompaların 80 
metrede olduğunu söyledi. Bu durumun 
su sorununun boyutunu gözler önüne 
serdiğini vurgulayan Teke, şöyle devam 
etti, “Bu yıl 10 metre düştü yeraltı suyu. 
10 metre de gelecek yıl düşerse, kalan 
su pompayı beslemez. Konya Ovası’na 2 
milyar metreküp su acilen getirilmeli. Mavi 
Tünel 2011 yılında başladı. Gelecek olan 

su 400 milyon metreküp. Bunun da 200 
metreküpünü Büyükşehir içme suyuna aldı, 
bize kalan 200 metreküp su. O su da daha 
akmadı. Aksa da çare değil. Bu çiftçinin 
2-3 yılı kaldı bu şartlarda. Su bittiği zaman 
bu çiftçi üretemez. Konya çiftçisi üretmez-
se Türkiye’nin ekonomisi çöker. Bunu iyi 
bilmek lazım. 2 milyar metreküp su 10 
yıl önce gelseydi, bizim suyumuz düşmek 
yerine artacaktı. Bu anlamda devletin ya-
tırım yapması lazım. 15* milyar metreküp 
doğalgazı Azerbaycan’dan bilmem nere-
den taşıyorsunuz, 2 milyar metreküp suyu 
Konya Ovası’na taşıyamıyor musunuz? 
Manavgat akıyor, Seyhan, Ceyhan akıyor. 
Devlet yapacak olsa 2 yılda halleder ama 
yapmıyor. Kızılırmak Konya Ovası’na 150 
kilometre. Bu mesafe çok bir mesafe değil. 
Bu işlerin biran önce yapılması lazım. Eğer 
yapılmazsa Konya Ovası 1960 yılına döne-
cek. Su sorunu çözülürse diğer sorunları-

mızı bir şekilde aşarız. Devletimizin Konya 
Ovası’nda 2. Ürüne desteği kaldırması 

lazım. Bu yanlış. Biz 2. ürüne su 
vermeyi diyoruz ama vatandaş 

diyor ki devletimiz destek veri-
yor da size ne oluyor diyor. Biz 
bir şey de diyemiyoruz. Hubu-
bat eken çiftçinin mısır kadar 
kazanması lazım.”

SUYU ÇOK TÜKETEN 
ÜRÜNLER DESTEKLENMEMELİ 

Suyun tüketiminde dikkatli olunması 
gerektiğinin altını çizen Teke, bu anlamda 
havza bazlı destekleme modelinin suya 
göre şekillendirilmesi gerektiğini öner-
di. Konuyla ilgili önemli bilgiler paylaşan 
Teke, şu bilgileri verdi, “Biz yıllardır havza 
bazlı destekleme modelinin uygulanmasını 
istiyoruz. Çiftçiye bugün tamamen mısır 
bırak arpaya, buğdaya geç derseniz çiftçi 
geçemez çünkü aradaki para kazanma 
oranları çok fazla. Çiftçi mısırdan kazandı-
ğını hububattan kazanamıyor. Dolayısı ile 
devletimiz gerekirse bu bölgede mısırda 
desteği kaldırsın, hububata daha fazla des-
tek versin. Böyle olursa, çiftçimiz kazanırsa 
hububat eker. Böylece fazla su tüketimini 
de önlemiş oluruz. Biz burada kooperatif 
olarak buna benzer çalışmalar yapıyoruz. 
Hububat ekene suyun fiyatını düşürece-
ğiz, mısır ekene yükselteceğiz. Devletin 
yapmadığını biz yapıyoruz. Biz bunu küçük 
bir kooperatif olarak düşünüyoruz da devlet 
bunu düşünmüyor mu? Bu sayede biz çift-
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çimizin hububat ekmesini sağlayacağız. 
Bunun yasal yönü yok. Ama biz tavsiye 
niteliğinde çiftçimize söylüyoruz. Ayrıca 
ikinci ürüne destek verilmemesi gereki-
yor. Bu tür önlemler alınırsa, suyu daha 
az tüketiriz. Suyun bitmemesi için başka 
alternatifler arayacağız. Bizim devlet 
kadar imkanımız yok ama biz kendi gü-
cümüzle bir şeyler yapmaya çalışıyoruz. 
Hububat sezonunda sular çekilmiyor. Su-
ların çekildiği dönem Haziran’ın 15’iyle 
Ağustos’un sonu. Yeşil mahsulden dolayı 
bu dönemde su çekilmesi fazla oluyor.”

ELEKTRİKTE KDV KALKMALI

Çiftçinin girdi maliyetlerinin oldukça 
zor olduğunu özellikle elektrik konusun-
da büyük zorluk yaşadıklarını dile getiren 
Teke, “Elektrik maliyetlerinin yükselmesi 
çiftçiyi çok zorluyor. Devletimiz elekt-
rikteki KDV’yi kaldırsa bizi rahatlatacak. 
Çiftçinin girdi maliyeti düşeceği için, 
daha fazla kazanacak. Böylece çiftçimiz 
daha çok üretecek” şeklinde konuştu. 

TOPLULAŞTIRMA KATKI SAĞLADI

Toplulaştırmanın çiftçiye büyük katkı 
sağladığına dikkat çeken Teke, konuyla 
ilgili ise şu değerlendirmelerde bulundu, 
“Toplulaştırmanın bize katkıları oldu. 
Daha önce benim arazilerim 7 parçaydı 
şuan 3 parçaya düştü. Haliyle 7 parça 
araziye borulama yapmak yerine 3 parça 
araziye borulama yapıyorum. Ayrı ayrı 
7 parça arazide çalışmak yerine, 3 parça 
arazide çalışıyorum. Su sırasında 7 ara-
zide beklemek var, 3 arazide beklemek 
var. Dolayısı ile toplulaştırma sayesinde 
iş yükümüz hafifledi. Çiftçi olarak kolay-
lık sağlıyor ama kooperatiflere herhangi 
bir avantajı yok. Çünkü kuyular aynı, 
sulanan arazi miktarı aynı. Sadece kuyu 
sırası daha düzenli hale geldi. Sulama 
hızlanmış oldu.”
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İklimsel değişimler ve küresel 
ısınmaya bağlı olarak yıllık yağış 
ortalamalarının düşmesi, kuraklık 

tehlikesini artırıyor. Bu durumun en güncel 
örneğini ise son birkaç yıldır Konya Kapalı 
Havzası yaşıyor. Yüzey sularının yağış 
yetersizliğine bağlı olarak azalması, Hav-
za’da yeraltı su kullanımını daha da artırdı. 
Bu nedenle Konya Kapalı Havzası’nı hem 
yerüstü suyu hem de yeraltı suyunda ciddi 
sorunlar bekliyor. Konuyla ilgili önemli uya-
rılarda bulunan Konya Teknik Üniversitesi 
Mühendislik ve Doğa Bilimleri Fakültesi 
Jeoloji Mühendisliği Bölüm Öğretim Üyesi 
Prof. Dr. Tahir Nalbantçılar, Havza’nın 
yeraltı suyunun gün gün incelenmesi ve 
yaşanabilecekler konusunda önlem alınması 
gerektiğini söyledi.

 
BORCU TORUNLARA 

YAZDIRIYORUZ

OVA’NIN RÖNTGENI ÇEKILMELI!

Yeraltı sularının azalmasıyla zeminde yaşanabilecek gelişmelerin gün gün takip 
edilmesinin önemine işaret eden Prof. Dr. Tahir Nalbantçılar, “Konya Ovası’nın röntgenini 

yeraltı suları açısından, obruk riski açısından, tarım açısından, yaşamsal 
su açısından çekmemiz gerekiyor” dedi

 Prof. Dr. Nalbantçılar, Konya Kapalı 
Havzası’nın yeraltı sularından yararlanan 
bir havza olduğunu ve bu yeraltı sularının 
yüzey sularıyla desteklendiğini söyledi. 
Mavi Tünel Projesi haricinde Havza’ya 
dışarıdan herhangi bir su girişinin olmadı-
ğını belirten Nalbantçılar, şöyle devam etti, 
“Yani, yıllık yağış miktarı kadar suyunu 
havzasına toparlayan ve fazla suyu varsa 
yeraltına sızdırarak burada biriktiren bir 
havzaya sahibiz. Gelinen süreç içerisinde, 
özellikle küresel iklim değişikliği ve kurak-
lık nedeniyle yağışların azalması, berabe-
rinde yıllık yağan kar ve yağmur miktarının 
düşmesine, Beyşehir Gölü gibi ana toplama 
merkezlerine su sağlayan alanın yeterince 
suyla dolmamasından ötürü Havza’ya des-
tek olarak gelen sular da artık gelmemekte. 
Yüzey suları yetersiz olduğu için özellikle 
tarımda, sondajlar vasıtasıyla yeraltı suyu 
çekerek, tarım ürünlerinin ihtiyaç duydu-
ğu suyu veriyoruz. Bunun yanısıra, içme 
suyu amaçlı kullanılan barajlar, kaynaklar 
ve göletlerde de yeterince su birikmediği 
için, bu kaynaklar kurumaya yüz tutmuştur. 
Bu nedenle kent alanlarına suyu yeraltı 
sularından destekle vermek zorunda kalı-
yoruz. Dolayısı ile Konya Ovası, bugünkü 
bu olumsuz tabloyla karşı karşıya. 2000’li 
yılların başında buna benzer bir tabloyla 
karşılaşmıştık ancak bugünkü tablo ondan 
çok daha kötü durumda. Çünkü o günden 
buyana zaman içerisinde ortaya çıkan su 
eksikliğini yeraltından giderdiğimiz ve su 
ihtiyacı fazla olan tarım ürünlerine yatkın-
lığımız arttığı için, bugün 15 sene önce-
sine göre daha kötü durumdayız. Çünkü, 
insanoğlu bugün, geçmişte ilkel metotla 
harcadığı 1000 yıllık suyu, bugün 1 yılda 
harcar duruma geldi. Çocukluk yıllarımızda 
Erenköy’de 6 metreden su çekilirdi. Bugün 
oralarda su kaç metre kıyaslayın. Konya’nın 
o dönemlerde sel basan diye bir bölgesi 
vardı, oralardan geçemezdiniz. Apa’dan ge-
len fazla su buralara yayılır, dere yatakları 
taşardı ve bataklıklar oluşurdu. Karatay’ın 
birçok bölgesinde kendiliğinden fışkıran 
sular olurdu. Bugün gelinen noktada, 
aynı bölgelerde sondajla kaç metreden su 
çıkarmak durumunda kalıyorsunuz. Görü-
nen köy kılavuz istemez. Net bir durumla 
karşı karşıyayız. İklimsel dönüşüm, küresel 
ısınma, bizim bölgeyi çok ciddi etkileyecek 
önümüzdeki 50 yıllık periyotlarda. Daha 
önce yapmış olunan varsayımları kısmen 
şuan yaşıyoruz. Bundan sonrakileri de 
olacakmış gibi tedbirler almalıyız. Koskoca 
Akşehir Gölü’nde su kalmadığını gözlemli-
yoruz. Devasa kadim kaynakların sularının 
kesildiğini ya da azaldığını gördük. Mesela 
Ereğli İvriz Kaynağı’nın durumu, Beyşe-
hir’deki kaynakları durumu ortada. Hadim, 
Taşkent her tarafta bu sorun karşımızda. 
Mavi Tünel’den elde edilen su miktarının 
düştüğü ortada. Bu anlamda dikkatli olma-
mız gerekiyor. Bizim havzamız yeraltından 
beslendiği ve yıllık tükettiğimiz su miktarı, 
yıllık beslenen su miktarından birkaç kat 
fazla olmasından ötürü büyük bir sorunu-
muz var. Borcu torunlarımıza yazdırıyoruz. 

Bugün biz bir şeyler elde edelim derken, 
bizden sonraki neslin yeraltı sularını da 
bitirmiş oluyoruz. Bu anlamda hassasiyet 
gerektiren bir havzada yaşıyoruz. Bu hav-
zaya özel bir yaklaşım sergilenmeli. Gerekli 
kanun, yönetmelik neyse çıkartılması 
gerekiyor. Konya Kapalı Havzası için, Konya 
Kapalı Havzası Su yönetim Başkanlığı gibi 
bir şey kurup, net kararlarla bu havza için 
tedbirler almak gerekiyor.”

 SUYU BİRKAÇ KEZ KULLANMALIYIZ

 Tüm bu nedenlerden dolayı suyun dik-
katli kullanılmasının zorunluluk olduğuna 
vurgu yapan Nalbantçılar, şu önerilerde 
bulundu, “Suyu dikkatli kullanmamız gere-
kiyor. Sanayide, tarımda, şehirde kullanılan 
suya dikkat edilmeli. Tarımda, su ihtiyacı 
fazla olmayan ürünler tercih edilmeli. Sa-
nayide kullanılan suyun geri kazanımı dahil 
olmak üzere bir metot geliştirilmesi gereki-
yor. Şehirde kullanılan suda da, yeni şebe-
keler kurarak, içme suyu ve gri su kullanı-
mı yapmalıyız. Yani arıtılmış suyu tekrar 
şehre vererek, park bahçelerde veya evde 
kullanılan sifon suyunu bu şekilde kullan-
malıyız. Suyu bir kez değil, birkaç kez kul-
lanmak zorundayız. Bunun dışında, başka 
havzalardan su getirmek aklımızdaydı. Ama 
yıllık yağış ortalamalarının düşmesi, bu 

projenin önümüzdeki dönemlerde akamete 
uğrayabileceğini gösteriyor. Bizim denizler-
den arıtılmış suyu, içerilere doğru verme-
miz gerekiyor. Ülkemizde pilot bir bölge var 
bu konuda çalışılıyor ama bunun yaygın-
laşması gerekiyor.” BİR İKAZ VAR! Yeraltı 
sularının çekilmesinin yeraltında nasıl bir 
değişikliğe neden olabileceğini bilmediği-
mizi, bunun için ölçümler yapılmasının şart 
olduğunu dile getiren Nalbantçılar, “Yakın 
zamanda Aksaray yolu civarında, Sarıcalar 
mevkiine yakın diyebileceğimiz bir bölge-
de, bir çatlama meydana geldi. Kimi obruk 
dedi, kimi çöküntü dedi vs. Ama bir yarık 
meydana geldi. Bu yarık bir ikaz. Şehrin 
oturduğu havzanın başlangıç noktasında 
böyle bir çatlama var. Burada bir deprem 
olmadı fakat bir fay hattı var. Fay hattına 
bağlı gelişen bir çatlak. Bu çatlak suyun 
çekilmesinden meydana gelmiş olabilir mi, 
evet olabilir. Karapınar’da olduğu gibi. Bu 
tür konuların üstüne daha çok gitmemiz 
gerekiyor. Konya Ovası’nın zemin yapısında 
nasıl bir değişiklik oluyor, hava kalitesini 
ölçer gibi sürekli ölçmemiz ve takip etme-
miz gerekiyor. Dolayısı ile Konya Ovası’nın 
röntgenini yeraltı suları açısından, obruk 
riski açısından, tarım açısından, yaşamsal 
su açısından çekmemiz gerekiyor. Yeraltı 
sularının değişimi ve Ova’daki değişim gün 
gün incelenmeli” ifadelerini kullandı.
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Konya’da faaliyet gösteren Tarımsal Kalkınma Kooperatifleri ve Sulama 
Kooperatifleri gerçekleştirdikleri çalışmalar ile Konya ekonomisine ve ülke ekonomisine katkı 

sunmanın yanında gerçekleştirdiği çalışmaları ile üreticilere de destek sağlıyor. 
Konya kooperatifçiliğin yükselen yıldızı konumunda 

KOOPERATIFÇILIĞIN 
YÜKSELEN YILDIZI: KONYA

Türkiye’nin toplam tarımsal üretimi-
nin yüzde 10’u Konya tarafından 
karşılanmaktadır. Konya, 2.6 milyon 

hektarlık tarım alanı ile ülkenin toplam tarım 
alanının yüzde 11.2’si gibi çok önemli bir 
oranını oluşturmaktadır. Konya’nın toplam yüz 
ölçümünün 2.659.890 hektar alanı tarıma elve-
rişli durumdadır. Türkiye’nin tarım ve hayvan-
cılıkta yükselen şehri Konya’da faaliyet gösteren 
Tarımsal Kalkınma Kooperatifleri ve Sulama 
Kooperatifleri gerçekleştirdikleri çalışmalar ile 
Konya ekonomisine ve ülke ekonomisine katkı 
sunmanın yanında gerçekleştirdiği çalışmaları 
ile üreticileri de destek sağlıyor. Kooperatifçiliğe 
örnek illerden biri olan Konya kooperatifçilik 
tarihine damga vuracak projeleriyle dikkat çeki-
yor. Konya’da faaliyet gösteren ve ortaklarının 
daha iyi hizmet alabilmesi için var gücüyle çalı-
şan kooperatifler ve sulama kooperatifleri örnek 
teşkil edecek birçok projeyi de hayata geçiriyor. 

HER ADIMDA ÜYELERİNİN YANINDALAR

Tarım ve hayvancılık şehri olan Konya’da 

Tarımsal Kalkınma Kooperatifleri ve Sulama Ko-
operatifleri üyelerine en iyi hizmet sunabilmek 
adına yoğun çalışmalar yürütüyor. Üyelerinin 
ürettikleri ürünlerden daha fazla gelir etme-
si için üyelerine yönelik çalışmalarını hayata 
geçiren Kooperatifler ve Birlikler üyelerin de her 
daim yanında oluyorlar. Kooperatifler üyeleri 
için de çeşitli indirim anlaşmalarını yapıyor.

TARIM, HAYVANCILIK VE SULAMA 
KOOPERATİFLERİ ÜYELERİNE 

BİLGİLENDİRİYOR 

Tüm dünyayı etkisi altına alan Koronavirüs 
salgını ile önemi bir kez daha anlaşılan gıda, 
et, süt üretimi ile su için bu alanlarda faaliyet 
gösteren  Tarımsal Kalkınma Kooperatifleri ve 
Sulama Kooperatifleri  bünyelerinde bulunan 
Ziraat Mühendisleri, Ziraat Teknikleri, Veteriner 
Hekimler, Veteriner Teknisyenleri gibi alan-
larında uzmanlar ile üreticilerini buluşturacak 
üreticilerin merak ettikleri sorunların cevaplan-
dırmanın yanında üreticileri de doğru üretim ve 
sulama sistemleri konusunda da bilgilendiriyor.

KOP, MEVKA İLE İŞBİRLİKLERİ 
GERÇEKLEŞTİRİYOR

Konya’da faaliyet gösteren Tarımsal Kal-
kınma Kooperatifleri ve Sulama Kooperatifleri 
kamu kurumları ile de işbirliklerine önem veri-
yor. Bu kapsamda Konya’da bulunan koopera-
tifler Konya Ovası Projesi (KOP) Bölge Kalkınma 
İdaresi Başkanlığı ve Mevlana Kalkınma Ajansı 
(MEVKA) ile  alınan destekler ile ortak projeleri 
hayata geçiriyor.

285 TARIMSAL KALKINMA, 
304 SULAMA KOOPERATİFİ BULUNUYOR 

Tarım ve Orman Bakanlığının verilerine göre 
Konya merkez ve ilçelerinde toplam 285 Tarım-
sal Kalkınma Kooperatifi yer alırken 304 tane ise 

Sulama Kooperatifi bulunuyor.

MATBAA
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Kuruluş amacı ihtiyaç sahibi ka-
dınları desteklemek, kadınların 
iş gücüne katılımlarını sağlamak 

ve yöresel ürünlerin Karapınar dışına da 
tanıtılmasına destek olmak olan koopera-
tifin adı “ S.S. Karapınar Kadın Girişimi 
İşletme ve Üretim Kooperatifi” oldu. Ka-
rapınar Ticaret ve Sanayi Odası’nda atılan 
imzalarla tescil işlemlerinin de tamamlan-
masıyla Karapınar’daki ilk kadın koopera-
tifi resmileşmiş oldu. Kurulan Karapınar 
Kadın Kooperatifi’nin ilk çalışmaları ise 
Karapınar Kaymakamlığı ve Karapınar 
Belediyesi ortaklığıyla yürütülen ve KOP 
TEYAP tarafından desteklenen ‘Karapınar 
Acıgöl Lavanta ile Renkleniyor’ projesi 
kapsamında olacak.

TÜRKİYE’DE KADIN 
KOOPERATİFLERİ

Türkiye’de kadın kooperatifleri ilk ola-
rak 1999 yılında kuruldu. O zamandan bu 
yana, kadınlar tarafından, kendi işletmele-
rini kurabilmeleri için birbirlerini yetkin-

leştirmek amacıyla, çoğu 25’ten az üyeye 
sahip küçük kooperatifler kuruldu. Bugün 
bu kooperatifler artık gerçek anlamda frak 
yaratıyorlar. Bu video portre dizisi, kadın 
kooperatiflerinin yerel toplumda yarattığı 
olumlu etkileri ön plana çıkarmaktadır.

Türkiye’de kadınların kooperatif 
kurmalarının  temel sebepleri arasında; is-
tihdam sağlamak, sosyal anlamda  yetkin-
leşmek ve karşı karşıya oldukları zorluklar 
için ortak çözümler bulmak yer almaktadır.

Türkiye’de kurulan onlarca kadın 
kooperatifi arasında okul öncesi eğitim ilk 
sırada yer almaktadır. Kadınlar arasında 
işgücüne katılma oranının düşük olmasına 
etki eden iki önemli faktör, uygun maliyet-
li çocuk bakım hizmetlerinin eksikliği  ve 
iş mentörlüğü fırsatlarının olmamasıdır.

TÜRKİYE’DE KADIN 
KOOPERATİFLERİNİN MEVCUT 

DURUMU

Türkiye’de kadınların kayıtlı ekonomi-
ye katılımı  geleneksel olarak düşük sevi-

yelerdedir. TÜİK’e göre, 
kadınlar arasında işgücü-
ne katılma oranı  sadece 
yüzde 31,5  iken, bu 
oran Avrupa Birliği’nde 
ortalama yüzde 51,3’tür. 
Bununla birlikte, özel-
likle üniversite eğitimi 
almış kadınları katkısı 
ile, ülkenin kentsel 
alanlarında kadınların 
işgücüne katılımı yüzde 
50’ye çıkmıştır. Dünya 
Bankası Türkiye’de bu 
rakamın daha yukarı 
seviyelere çıkarılması-
na ve hem aile yaşa-
mında hem de ekono-
mide kadınların karar 
verme süreçlerindeki 
rollerinin  arttırılma-
sına yardımcı olmak 
için Türkiye ile 
birlikte çalışmalar 
yapmaktadır.

KARAPINAR’IN 
İLK KADIN 

KOOPERATİFİ KURULDU

Karapınar Kaymakamlığı Proje Koordinasyon Birimi desteğiyle, kurucuları ve üyeleri 
Karapınar’da ikamet eden kadınlardan oluşan Karapınar’ın ilk kadın kooperatifi kuruldu
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Tarım şehri Konya’da önemli bir 
tarım üretimi gerçekleştirili-
yor. Özellikle son yıllarda ürün 

gamında büyük artışlar yaşanan Konya 
bölgesi, sadece tahılda değil bugün birçok 
üründe öne çıkan illerin başında geliyor. 
Bu ürünler arasına birkaç yıldır kabak 
çekirdeği de girmiş durumda. Çumra böl-
gesinde üretilen ürün miktarı bakımından 
neredeyse ilk 5’e giren kabak çekirdeği 
üretimi, gün geçtikçe artıyor. Kabak çe-
kirdeği üreticisinin bir ve beraber olması, 
üreticinin daha çok kazanması adına ise 
2016 yılında Çumra Kabak Üreticileri Bir-
liği kuruldu. Üreticilerin de desteğiyle hızlı 
bir ivme yakalayan birlik, 53 mahalleye 
hitap ederken, bugün 120 üyeye ulaşmış 
durumda. Birliğin çalışmaları ve hedefleri 
konusunda açıklamalarda bulunan Çumra 
Kabak Üreticileri Birliği Başkanı İlhami 
Sayaner, kabak üreticilerinin daha çok ka-
zanması için, kabağın desteklenen ürünler 
arasına girmesini istiyor. 

SORUN GÖRDÜLER, BİRLİK 
KURDULAR

Birliğin 2016 yılında kurulduğunu dile 
getiren Başkan İlhami Sayaner, kabak 
üreticisinin yaşadığı sıkıntılardan dolayı 
birlik kurma kararı aldıklarını söyledi. 
Kabak üreticisinin satışlarda, pazarda, 
ödemelerde daha önce sorunlar yaşadığını, 
bu sorunları aşmak için ise birlik kurma 
kararı aldıklarını vurgulayan Sayaner, “Bu 
boşluğu doldurmak için birlik kurmaya 
karar verdik. O günkü Belediye Başkanımız 
ve Tarım İlçe Müdürlüğümüz bize destek 
verdi, bu birliği kurmuş olduk. Sivil top-
lum kuruluşlarımız da desteğini gördük. 
Böylece Çumra Kabak Üreticileri Birliği’ni 
kurduk. 53 mahalleye hitap ediyoruz. Yetki 
alanı oldukça geniş. 2016 yılından buyana 
da faaliyet yürütüyoruz. Türkiye’deki 
birliklerin sayısı oldukça fazla ve zor ku-
ruluyor. Ama biz bunu başardık. Faaliyete 
başladıktan sonra büyümeye başladık. 
Üyelerimiz artarak devam ediyor. Şuanda 

120 üyemiz var. Bölgede tanınan bir birlik 
olduk” dedi. 

ÇİFTÇİNİN MAĞDURİYETİ 
ÖNLENİYOR 

Birlik olarak alıcıyla çiftçiyi buluştur-
duklarını ve mini bir borsa gibi çalıştıkları-
nı dile getiren Sayaner, “Çiftçinin mağdur 
olmasını önlüyoruz. Günün piyasasını takip 
ediyoruz ve çiftçinin hak ettiği paralarla 
ürününü satmasını sağlıyoruz. Çiftçinin 
parasını alması konusunda mağdur olma-
sını önlüyoruz. Aynı zamanda Pazar da 
buluyoruz çiftçimize. Bu alanda Kayseri, 
Nevşehir iyi durumda. Oradaki tüccarları 
buraya çağırıyoruz. BİM’e ürün temin eden 
firmalar buraya geliyor. Onlarla çalışıyo-
ruz. 2 yıl sözleşmeli ekim yaptık. Hibrit 
tohumları getiriyoruz ve denemeler ya-
pıyoruz. Bu şekilde çalışmalar yapıyoruz” 
ifadelerini kullandı. 

BAŞKAN ALTAY’DAN DESTEK

Çumra bölgesinin kabak çekirdeğinde iyi bir 
noktaya geldiğini, kabak çekirdeği üreticisinin 

desteklenmesi gerektiğini vurgulayan Çumra Kabak 
Üreticileri Birliği Başkanı İlhami Sayaner, kabak 

çekirdeğinin desteklenen ürünler arasına girmesini istedi

KABAK ÇEKIRDEĞI 
DESTEK BEKLIYOR 

Büyükşehir Belediye Başkanı Uğur 
İbrahim Altay’ın kabak üreticine destek 
verdiğini dile getiren Sayaner, şu bilgileri 
paylaştı, “Geçen yıl Büyükşehir Belediye 
Başkanımız Uğur İbrahim Altay buraya 
ziyarete gelmişti. Kabak kurutulurken 
bizimle görüştü ve sıkıntılarımızı anlattık. 
İlk etapta bize bir eleme makinesi sözü 
verdi ve bu sene inşallah çiftçimize hizmet 
vermeye başlayacak. Çiftçimiz kabak 
çekirdeğini bu makineyle cüzi bir paray-
la eletecek. Çiftçimize hizmet vermek, 
onların işini kolaylaştırmak için çeşitli 
projeler üzerinde de çalışıyoruz. Örneğin; 
paketleme noktasında bir proje hazırladık 
ve gerekli yerlere sunduk ama bu sene 
kabul edilmedi proje. Bu tür projelerimizi 
kabul ettirebilirsek, kendimiz ürünlerimizi 
paketleyerek, kendi markamızı oluşturmak 

istiyoruz. Böylece aracıyı aradan çıkarıp, 
çiftçimizin ürününü kendimiz pazarla-
mak ve çiftçimizin daha çok kazanmasını 
istiyoruz. Tabi bunu yavaş yavaş yapmak 
istiyoruz. Borç batağına girmeden, ağır 
adımlarla, dikkatli bir şekilde yürüyerek 
bu hedeflerimize ulaşmak istiyoruz. Bu 
tür çalışmalarla çiftçimize katkı sağla-
yacağımızı düşünüyoruz. Bugüne kadar 
yaptıklarımızla bile çiftçimize büyük katkı 
sağladık. Aşağı yukarı Çumra’da 5 bin ton 
civarında çekirdek üretiliyor. Burada bir 
piyasa oluşturmuş durumdayız. Çiftçinin 
eli bu sayede güçlü oluyor. Fiyat belirlemiş 
oluyoruz. Bu konuda büyük yol katettik. 
Yolumuza bu şekilde devam edeceğiz.”

KABAK ÇEKİRDEĞİ 
DESTEKLENMELİ 

Kabak çekirdeği üreticisinin sorun-
larından da bahseden Başkan Sayaner, 
şunları kaydetti, “Çiftçinin şuan en büyük 
sorunu maliyetlerin artması. Bir diğer so-
run da su sorunu. Bölgeye hızlı bir şekilde 
su getirilmesi gerekiyor. Bir diğer sorun 
da Pazar sorunu. Pazar konusunda büyük 
bir yol katettik ama diğer 2 sorun bizim 
dışımızda gelişen, bizim elimizde olmayan 
sorunlar. O sorunların biran önce çözülme-
si gerekiyor. Kabak çekirdeği, Çumra’da ilk 
4 mahsul içerisine girmiş durumda. Bunun 
için Konya İl Tarım Müdürlüğü’ne ilettik, 
kabak çekirdeğinin desteklenen ürünler 
arasına girmesini istedik. Hububatta, bak-
liyatta olduğu gibi bölge mahsulü olarak 
bir destek alabilirsek, bu durum çiftçimize 
büyük katkı sağlayacak. Böylece kabak 
çekirdeği üretimi de ÇKS’ye tam olarak 
işletilmiş olacak. Bu durum bize kabak çe-
kirdeğiyle ilgili üretimin de tam anlamıyla 
takip edilmesini sağlayacak.”

MARKALAŞMA SORUNU VAR

Çumra bölgesindeki kabak çekirdeği-

nin oldukça kaliteli olduğuna işaret eden 
Başkan Sayaner, “Üretimde Çumra, sadece 
kabak çekirdeğinde değil, arpa, buğday, 
bakliyat gibi tüm ürünlerde kaliteli üretim 
yapıyor. Çiftçimiz bölgemizin Çatalhö-
yük’te başlayan tarihi tarım kendi olma 
bilinciyle, kaliteli üretimler yapıyor. Kabak 
çekirdeği üzerinden konuşacak olursak, 
Çumra’nın toprağı farklı bir lezzet veriyor 
ürünlerimize. Bizim kabak çekirdeğimizin 
farklı bir aroması vardır. Ancak biz bu kali-
teli üretime rağmen markalaşmada yokuz. 
Biz üretiyoruz kaliteli bir şekilde, başka 
yerlerden tüccar geliyor, bizden ürünü 
alıyor, kendi markasıyla bizim ürettiğimizi 
satıyor. Çumra’da en büyük sorunumuz 
markalaşma ve ürünümüzü değerinde 
pazarlayamama. Bunu nasıl aşarız? Sivil 
toplum örgütleri ve siyasi önderlerimizin 

92 93



bizlere vereceği desteklerle bu sorunu 
aşabiliriz. İlerleyen yıllarda bunu ba-
şarmamız lazım. Çumra çok büyük bir 
ilçe. Üretimi çok fazla. Tarımıyla, tarım 
aletleriyle çok gelişmiş bir ilçe. Bu 
sadece bugünün sorunu değil, gelecek 
yıllarımızın da büyük bir sorunu. Bu 
sorunların çözümü için yetkililerin bu 
konulara el atmasını istiyoruz. Bunlar 
kısa sürede olacak işler değil ama bu-
gün bir adım atılırsa, gelecek yıllarda 
bu sorunun çözümü gerçekleşmiş olur” 
diye konuştu. 

SUYU DİKKATLİ KULLANMALIYIZ

Şuan çiftçi için su sorununun ciddi 
boyutlara ulaştığını vurgulayan Saya-
ner, “Su gelene kadar elimizdeki suyu 
dikkatli kullanmamız gerekiyor. Tabi 
ki bölgemize su gelmesi lazım ama o 

bir süreç. O sürece kadar suyumuzu 
dikkatli kullanmak adına, daha az su 
tüketen ürünler üretmeliyiz. Daha az 
su tüketen ürünlere çiftçiyi yönlen-
dirmek için de bu tür ürünlere daha 
fazla destekler verilmeli” ifadelerini 
kullandı. 

DAHA İYİ DURUMA GELECEĞİZ

Çumra Kavunu gibi kabak çekirde-
ğini de tescilli ürün yapma konusunda 
çalışacaklarını belirten Sayaner, şu 
bilgileri paylaştı, “Çumra Kavunu’na 
marka tescili alındı. Biz de bu konuda 
Belediyemizle, İlçe Tarım Müdürlüğü-
müzle görüşüyoruz. Ama tabi bu gibi 
girişimler zamanla oluyor. Ekonomik 
güç istiyor. İlerleyen yıllarda kabak 
çekirdeğinde daha farklı bir duruma 
geleceğiz diye düşünüyorum.” 
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Türkiye’de büyükbaş hayvan yetiş-
tiriciliğinde sahip olan Konya’da 
büyükbaş hayvan sayısı giderek 

artıyor. Türkiye İstatistik Kurumu’nun Ağus-
tos ayında Hayvansal Üretim İstatistiklerini 
verilerini yayımladı. Konya, 970 bin 876 baş 
sığır ile Türkiye’de en çok büyükbaş hayvan 
bulunan il olma özelliğini korudu.

KONYA BÜYÜKBAŞ VARLIĞINDA 
İLK SIRADA

Büyükbaş hayvanlar arasında yer alan sı-
ğır sayısı, 2021 yılı Haziran ayında bir önceki 
yılın Aralık ayına göre yüzde 4,3 oranında 
azalarak 293 bin 865 baş oldu. 2021 yılı 
Haziran ayı itibarıyla manda sayısı ise 142 

baş oldu.2021 yılı haziran ayı itibarıyla ülke-
mizde toplam sığır sayısı 18 milyon 124 bin 
106 baş olurken Konya 970 bin 876 baş ile 
en çok sığır varlığına sahip il olmaya devam 
etti. Konya’yı sığır varlığında sırasıyla 918 bin 
567 baş ile Erzurum ve 793 bin 113 baş ile 
İzmir izledi. Sığır sayısının en düşük olduğu 
iller ise 13 bin 378 baş ile Kilis, 16 bin 637 
baş ile Yalova ve 24 bin 071 baş ile Rize oldu. 
Küçükbaş hayvan sayısı yüzde 8,2 arttı.

KONYA, KÜÇÜKBAŞ VARLIĞINDA 
TÜRKİYE İKİNCİSİ

Küçükbaş hayvan sayısı 2021 yılı Haziran 
ayında bir önceki yılın Aralık ayına göre yüzde 
8,2 oranında artarak 801 bin 540 baş olarak 

gerçekleşti. Küçükbaş hayvanlar arasında yer 
alan koyun sayısı, 2021 yılı Haziran ayında bir 
önceki yılın Aralık ayına göre yüzde 11,1 ora-
nında artarak 599 bin 173 baş oldu.2021 yılı 
haziran ayı itibarıyla ülkemizde toplam koyun 
sayısı 45 milyon 182 bin 280 olarak açıklandı. 
En çok koyun varlığına sahip il 3 milyon 361 
bin 048 baş ile yine Van oldu. Van’ı 2 milyon 
727 bin 815 baş ile Konya takip ederken 2 
milyon 268 bin 001 küçükbaş hayvana sahip 
Şanlıurfa 3. sırada yer aldı. Türkiye genelinde 
büyükbaş hayvan varlığı ile ilk sırada yer alan 
Konya’da, sığır sayısı bir yılda 44 bin 659 
artış gösterdi.2020 yılında 2 milyon 191 bin 
228 adet küçükbaş hayvana sahip olan Kon-
ya’da 2021’de bu rakam 536 bin 587 artışla 2 
milyon 727 bin 815’e ulaştı.

KONYA SIĞIRDA BİRİNCİ,
KOYUNDA İKİNCİ SIRADA

Türkiye İstatistik Kurumu’nun Ağustos ayında Hayvansal Üretim İstatistiklerini 
verilerini yayımladı. Konya, 970 bin 876 baş sığır ile Türkiye’de en çok büyükbaş 

hayvan bulunan il olma özelliğini korudu 
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